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Přípravný týden 25. 8. – 31. 8. 2022 

V minulém školním roce jsme se sice rozloučili s Mgr. Lucií Mlynářovou, Barborou Kráčmanovou 

(mateřská dovolená, poté bude působit ve Znojmě) a dočasně s Veronikou Bartoškovou (mateřská 

dovolená), ale vzhledem k opětovnému otevření druhé třídy lycea jsme se v letošním školním roce 

rozrostli o dalších sedm nových pedagogů: Mgr. Tereza Benešová, Mgr. Klára Čáslavová,  

Bc. Marika Kaňová, Mgr. Sylva Kolářová, Mgr. Silvie Rysová, DiS., Mgr. Iva Řemínková,  

Mgr. et Mgr. Klára Skulová.    

U THP pracovníků nastaly také změny – odešla Bc. Ilona Maňáková (referent majetkové správy, 

vedoucí provozu), kterou nahradila paní Beatrice Hamříková, nastoupil také nový pan školník  

Miroslav Mašíček (již v průběhu minulého školního roku), na místo asistentky paní Plškové (odchod do 

důchodu) přišla paní Aneta Horáková a tři nové paní uklízečky: Lucie Vrtalová, Marta Nedbalová  

a Drahomíra Ruskinová. 

Přes léto nastala také jedna milá změna – Mgr. Švrčková se vdala a nyní působí pod příjmením Baláková. 

Školní rok 2022/2023 začal s celkem 74 zaměstnanci (+ 4 zaměstnankyně na MD): 

SEZNAM PEDAGOGICKÝCH PRACOVNÍKŮ PRO ŠKOLNÍ ROK 2022/2023 

Titul Jméno a příjmení Předměty Třídní 

Mgr. Dominika Babáková OSN, OSE, PRP   

Mgr. Barbora Baláková ANJ, CJL 2.D 

Mgr. Veronika Bartošková* OSE, OSN, PRP, PSL   

Mgr. Eva Bedřichová OSE, OSN, PKL 1.A 

Mgr. Tereza Benešová OSE, OSN, PRP   

Mgr. Zuzana Bittnerová OSN, OSE, SOM   

Mgr. Gabriela Brtníková*     

Mgr. Martina Cahová OSN, OSE, PSL, KLP   
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Mgr. Václav Cetl IKT   

Mgr. Lenka Čadová OSN, POA, PSL, OSV 3.S 

Mgr. Klára Čáslavová CJL, DEJ   

Mgr. Helena Čermáková OSN, PSL   

Mgr. et Mgr. Lenka Čermáková CJL, OBN   

PhDr. Zuzana Číková PKL   

Ing. Dita Desová EKO, EFG, PRA, VKZ 2.S 

Mgr. Radmila Dobrovolná ANJ, NEJ   

Mgr. Svatava Dufková OSN, OSE, OSP, PRP 3.C 

Mgr. Hana Dvořáková OSN, OSE, POA   

Mgr. Romana Dvořáková CJL, LAJ 4.B 

Mgr. Eva Floriánová MAT 4.L 

Ing. Jan Grepl IKT, IKA   

Mgr. Viorika Hanáková TEV   

Mgr. Romana Hanušová OSE, OSN, KLP, VKZ 2.A 

Ing. Bc. Kristina Hartmanová OSN, OSE, MEH, ZEH 4.A 

Mgr. Dana Hauserová OSN, OSE, PSL   

Mgr. Zuzana Horynová BIO, TEV 3.D 

Mgr. Ondřej Horyna ANJ, TEV   
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Mgr. Lubomír Hrabal DEJ, OBN   

Mgr. Pavla Šejnoha Jaklová OVČ, OSN, POA, PSL, 

SOP 

  

Mgr. Blanka Janiczková CHE, SCH 2.LA 

Mgr. Ingrid Janková OSN, OSE, PSL 2.V 

Bc. Marika Kaňová MAT   

Mgr. Hana Kašparovská OSN, OSE, PRP   

Mgr. Zuzana Klimešová NEJ   

Mgr. Sylva Kolářová ANJ   

Mgr. Zuzana Kratochvílová ANJ 4.D 

Mgr. Iva Křesťanová OSN, OSE, KLP   

Mgr. Kristýna Kyseláková OSN, OSE, POA, PRP, PSL 4.S 

Mgr. Iva Lambova OSN, OSE, PSL   

PaedDr. Ivana Laslová NEJ, TEV   

Mgr. Bc. Michaela Madudová OSN, OSE, PSL, SOM, 

ZVZ 

3.Vb 

Mgr. Jana Marounková OSE, OSN, PSL   

Mgr., PhD. Eva Matějková*     

Mgr. Jaroslav Mikyna IKT, IKA, TEV   

Mgr. Peter Milčák TEV   
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Mgr. Vanda Mrkosová CJL, OBN 2.B 

Mgr. Lenka Neumanová OSN, OSE, KLP 3.B 

Mgr. Tomáš Novotný MAT, FYZ 1.LB 

Mgr. Hana Ondrášková TEV, ZTV, PSM 2.C 

Mgr. Lada Opravilová ANJ, CJL 2.LB 

Mgr. Ondřej Otava SPE, SPČ, SOM, PSL   

Mgr. Soňa Pazourková MAT, IKT 3.L 

Mgr. Jan Pejpek TEV   

Mgr. Blanka Petříková OSN, OSE, KLP 3.A 

Mgr. Dagmar Procházková OSN, OSE, PSL 1.B 

Mgr. Ludmila Sapáková OSN, OSE, PRP   

Mgr., DiS. Silvie Rysová OSN, OSE, PKL, POA   

Mgr. Iva Řemínková NEJ   

Mgr. Ludmila Sapáková OSN, OSE, POA 1.S 

Mgr. et Mgr. Klára Skulová OSN, OSE   

Mgr. Vendula Soldánová*     

Mgr. Bc. Jana Soudková OSN, OSE   

PhDr. Milena Spurná OSN, OSE   

PhDr. Jiřina Svobodová OSN, OSE, PSL   
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Mgr. Helena Šťastná ANJ, TEV 1.C 

Mgr. Simona Valošková BIO, MAT, SBI   

Mgr. Petra Valovičová OBN, RUJ 1.D 

Mgr. Jana Váňová OSN   

Mgr. Elena Vasina ANJ   

Mgr. Eva Vašicová FYZ, MAT   

Ing. Eva Vašutová ANJ   

Mgr. Jakub Veselý BIO, CHE 1.LA 

Mgr. Iveta Vilímová TEV   

Mgr. Jitka Vyhňáková OSN, ZAP, PTL, KLP, 

VKZ, ZEH 

  

Mgr. Věra Winklerová CJL, LAJ 4.C 

Mgr. Pavla Zamykalová OSN, OSE, SOM   

Bc. Alexandra Žáková OSE, OSN, KLP, PRP   

Mgr. Miloslava Živná OSN, PSL   

*pedagog je aktuálně na mateřské, respektive rodičovské dovolené 
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SEZNAM EXTERNÍCH PEDAGOGICKÝCH PRACOVNÍKŮ PRO ŠKOLNÍ ROK 2022/2023 

Titul Jméno a příjmení Předměty Třídní 

Bc., MPH. Hana Kaštan OSN   

PhDr. Jana Toufarová PRP   

 SEZNAM THP PRACOVNÍKŮ PRO ŠKOLNÍ ROK 2022/2023 

Titul Jméno a příjmení Funkce 

  Beatrice Hamříková referent majetkové správy, vedoucí provozu 

  Ivana Leikepová mzdová účetní a personalistka 

Bc., DiS. Kateřina Mráziková vedoucí ekonomického úseku a hlavní účetní 

  Jitka Gardoňová pokladní 

  Zuzana Klusáková asistentka ředitelky 

  Alena Křeková knihovnice 

  Miroslav Mašíček školník, údržbář 

Mgr. Václav Cetl správce sítě 

  Aneta Horáková asistentka 

  Hana Fajmonová švadlena 

  Jiří Kalous vrátný 

  Jana Zieglerová vrátná 
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  Lucie Vrtalová uklízečka 

  Marta Nedbalová uklízečka 

  Emilie Burešová uklízečka 

  Drahomíra Ruskinová uklízečka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



11 
 

Přivítání prvních ročníků 

Slavnostní přivítání letošních prvních ročníků, které se konalo 1. 9. 2022, se uskutečnilo na venkovním 

hřišti školy. Program byl zahájen úvodním slovem ředitelky školy paní PhDr. Zuzany Číkové  

a zástupkyň Mgr. Simony Valoškové a Mgr. Jany Váňové. Ředitelka školy sdělila žákům informace 

spojené se začátkem školního roku a s chodem školy. Poté si třídní učitelé odvedli jednotlivé třídy do 

svých kmenových tříd a seznámili žáky s novou školou. 
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Burza učebnic 

Dne 7. 9. 2022 se u nás ve škole uskutečnila každoroční burza učebnic, která proběhla ve školní 

tělocvičně. Zprvu se zdálo, že bude akce probíhat v klidu, ale začalo přicházet více a více lidí, prodejci 

nestíhali chystat knihy, které se jim téměř vytrhávaly z rukou. Člověk se nemusel bát, že nic neprodá, 

ba naopak. Žáci mladších ročníků chodili za těmi staršími, jestli ještě nemají něco dalšího, co potřebují. 

Největší poptávka byla po učebnicích mikrobiologie, epidemiologie, imunologie a hygieny. Tyto 

učebnice nejsou na internetu moc k sehnání, ale na burze byly k nalezení, i když jen u pár lidí. Letošní 

burza byla úspěšná pro obě strany, a navíc jsme mohli poznat nové spolužáky. 

Zapsal: Patrik Urík (2LB) 
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Školení BOZP a PO 

Dne 8. 9. 2022 proběhlo školení žáků druhých ročníků v pravidlech BOZ a PO. Poté došlo ke školení 

zaměstnanců školy, kteří mají funkci požárních hlídek v daných patrech školy. Školitelem byl pan  

Jiří Klement. 
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Adaptační pobyt 

Na začátku školního roku opět vyjeli žáci prvních ročníků na třídenní adaptační pobyt, který již 

v minulém školním roce připravil tým pedagogů školy se studenty vysokých škol, tzv. peery. Cílem 

třídenního pobytu bylo, aby se co nejvíce projevila individualita každého žáka, aby byli žáci nuceni 

mezi sebou spolupracovat, čímž docházelo k posílení kolektivů jednotlivých tříd. Třídní učitelé, kteří 

byli se žáky po celou dobu pobytu, lépe poznali své žáky a zapojením se do vybraných her se stali 

doslova jeho součástí. V rámci jednotlivých dnů si žáci zahráli mimo jiné hry s psychologickým 

podtextem, například co je normální a co ne nebo hry na řešení problémových situací, například přesunu 

z nebezpečného území do své vesnice přes řeku plnou krokodýlů.  

Adaptační pobyt se uskutečnil hned na začátku školního roku v termínu od 12. do 16. 9. 2022. Jednotlivé 

třídy byly rozděleny do dvou turnusů. Akce se odehrávala se v překrásném, přírodou obklopeném  

RS Meziříčko a zahrnovala zajištění dopravy s plnou penzí. 

I. turnusu se ve dnech od 12. do 14. 9. 2022 zúčastnily 3 třídy. Třída 1LA, obor zdravotnické lyceum  

a třídy 1. A a 1. B, obory praktická sestra. 

II. turnusu v termínu od 14. do 16. 9. 2022 se zúčastnily 4 třídy. Jednalo se o 3 třídy žáků oboru praktická 

sestra a 1 třída žáků oboru sociální činnost. 

První den ihned po příjezdu organizátoři akce zahájili program zaměřený právě na seznámení se 

jednotlivých tříd mezi sebou. Druhý den žáci hráli tzv. problémové aktivity, které pomohly odhalit 

skryté problémy, které by mohly, ať přímo nebo nepřímo, ovlivnit klima ve třídě. K uvolnění  

a rozptýlení žáků připravili studenti divadlo a diskotéku. Poslední den je čekaly opět dopolední hry, 

tentokrát zaměřené na důvěru. Následoval oběd, poslední hra a odjezd domů.   

Program byl plně nabitý. Během jednotlivých dnů měli žáci pouze půlhodinovou relaxační pauzu po 

obědě. 

Po každém uskutečněném dni adaptačního pobytu následovala reflexe aktivit mezi realizátory, do ní 

byli zapojeni i třídní učitelé. 

Celkově byli žáci s programem spokojeni. Pobyt měl pozitivní vliv na klima jednotlivých tříd a vztahy 

mezi jednotlivými žáky. Jediné, co se příliš nezdařilo, bylo nestálé podzimní počasí, které ani při nejlepší 

vůli organizátorů nelze ovlivnit. 

Zpracovala Mgr., Bc. Jana Soudková 
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Charitativní akce „Srdíčkové dny“ 

V letošním školním roce se naše škola po nucené covidové pauze opět zapojila do veřejné sbírky 

„Srdíčkové dny“. Sbírka probíhala v prostorách naší školy ve dnech 19. – 23. září 2022. 

Pořadatelem sbírky je Život dětem o.p.s. Jejím posláním je pomoc nemocným, handicapovaným  

a opuštěným dětem v rámci celé České republiky, které se ocitnou v obtížné životní situaci a potřebují 

odbornou pomoc a podporu svého okolí. 

Akce je organizována prodejem sbírkových předmětů, např. barevných propisovacích tužek, přívěsků 

na klíče jako baterka, magnetek se zvířátky. 

Výtěžek z prodeje je určen na pomoc vážně nemocným dětem, které jsou stabilně odkázány na domácí 

péči svých rodičů, zejména na nákup invalidních vozíčků, zdravotních kočárků, na úhradu 

zdravotnického materiálu, speciální výživy a rehabilitačních pobytů. 

Do prodeje sbírkových předmětů se zapojilo 7 dvojic žáků ze tříd oboru praktická sestra a zdravotnické 

lyceum. 

Předběžná vybraná finanční částka činí cca 10 000 Kč. Poděkování patří všem, kteří se sbírkové akce 

zúčastnili a finančně přispěli potřebným dětem. 

Mgr. Dana Hauserová (koordinátorka akce) 
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Projekt DofE 

Ve Dvoraně školy se konala úvodní přednáška k projektu DofE. Jedná se o mezinárodní cenu vévody 

z Edinburghu, což je mezinárodní program pod záštitou britské královské rodiny, který motivuje  

k osobnímu rozvoji všechny mladé lidi ve věku od 14 do 24 let. Cílem programu je podpořit komplexní 

rozvoj schopností a dovedností mladých lidí skrze dlouhodobé a pravidelné aktivity ve čtyřech 

provázaných oblastech: rozvoji dovednosti, pohybu, dobrovolnictví a dobrodružné expedici. Účastníci 

mohou získat při splnění programu mezinárodně uznávaný certifikát – bronzový (minimálně 6 měsíců 

plnění), stříbrný (min. 12 měsíců plnění) a zlatý (min. 18 měsíců plnění). 
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Krajské kolo „MÁŠ NA TO“ 

pod záštitou policejního prezidenta ČR, hejtmana Jihomoravského kraje, 

 a ředitele Krajského ředitelství policie Jihomoravského kraje. 

 
Dne 21. 9. 2022 se vybraní žáci naší školy zúčastnili krajského kola soutěže „Máš na to“, které se konalo  

v areálu Sportovního Klubu policie Kometa Brno na ulici Bauerova. Jednalo se o soutěž smíšených 

tříčlenných týmů žáků 3. a 4. ročníků vybraných středních škol Jihomoravského kraje.  

Naši školu reprezentovali žáci ze 4L, jmenovitě:  

● Hanušová Tereza,  

● Hochman Lukáš,  

● Rataj Tadeáš. 

 

Všichni účastníci se museli popasovat se třemi různými úkoly, které je kompletně prověřily. Po úvodní 

registraci do soutěže a přivítání se s organizátory na přibližně 120 účastníků již čekaly zkoušky. Jako 

první na řadu přišel test ze znalosti dopravních předpisů. Následovaly modelové situace – pátrání po 

osobách v odletové hale mezinárodního letiště. Třetím úkolem byly testy fyzické zdatnosti, které 

obsahovaly 4 disciplíny (člunkový běh 4 x 10 m, kliky, celomotorický test – tělocvična a běh na  

1000 m na ovále). 
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Součástí dne byl i průběžný doprovodný program interaktivních ukázek na stanovištích, kde se nám 

předvedly jednotlivé složky policie ČR. Zmíním oddělení hlídkové služby, odbor cizinecké policie, 

odbor služby dopravní policie a personální pracoviště. Zde nám policisté z různých oddělení nastínili 

jejich každodenní práci a seznámili nás, s jakými pomůckami a technikou pracují. Zodpověděli i na 

zvídavé dotazy žáků.  

Po dokončení všech soutěží a obědě se nám předvedly dvě komentované policejní dynamické ukázky 

zadržení unikajícího pachatele a obrana při napadení psovoda. Dále pak nasazení jezdců na služebních 

koních.  

Prvních 5 týmů postoupilo do dalšího kola a všichni zúčastnění na závěr dostali od organizátorů diplom  

a nějaké menší odměny. Ti, co splnili testy fyzické zdatnosti, si pak vysloužili certifikát o jejich 

úspěšném provedení s platností jednoho roku. Certifikát tak mohou zájemci o službu u policie ČR tímto 

využít. 

I přes ranní chladné počasí jsme nakonec byli odměněni i slunečními paprsky.  

Nakonec jsme v celé soutěži obsadili pěkné 15. místo z 35 soutěžních týmů. 

Závěrem bych rád dodal, že Tereza, Lukáš i Tadeáš ze sebe vydali maximum a statečně se prali se 

zdoláváním všech úkolů. Tímto bych chtěl ocenit jejich celodenní snažení a přístup, však byli také 

v průběhu soutěže pochváleni jedním z organizátorů za jejich slušné vystupování.                                                        

Zapsal: Mgr. Jan Pejpek 
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Cvičná evakuace školy 

Dne 23. 9. 2022 proběhla cvičná evakuace školy. Akce měla bezproblémový průběh. Evakuace školy 

trvala 3 minuty a 33 sekund. Celkem se zúčastnilo 520 osob. 
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Oslava narozenin 

V pátek 23. září jsme se v hojném počtu sešli na oslavě hned čtyř životních jubileí – paní ředitelky 

Zuzany Číkové (60 let), paní zástupkyně Simony Valoškové (50 let), Dany Hauserové (65 let) a Zuzany 

Bittnerové (65 let). Oslava proběhla ve Veggie baru na Moravském náměstí, kde se v 17 hodin podávala 

servírovaná večeře. Poté následoval přípitek s oslavenkyněmi a následné gratulace. Nutno podotknout, 

že v průběhu večera byl přichystán i zajímavý program – prezentace fotek oslavenkyň, AZ kvíz a Star 

Dance vystoupení. Poté již následovala volná zábava, která končila v pozdních večerních hodinách. 

Bylo vidět, že si to všichni zúčastnění naplno užili a ukázali, že i učitelé se umí bavit. :-)  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková  
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Tichý svět – Pojďte s námi znakovat 

Seznámení s organizací Tichý svět hodnotí naše třída velice kladně. Celým workshopem nás provázely 

dvě lektorky, které byly velice příjemné a s radostí nám zodpověděly všechny dotazy. V průběhu celých 

dvou hodin jsme se dozvěděli všechno nejen o tom, jaká postižení sluchu mohou nastat, a že se nejedná 

pouze  

o kategorie slyšící a neslyšící, ale také i to, jak s těmito lidmi navázat správně kontakt anebo 

komunikovat. Ono totiž právě zmíněných způsobů komunikace je hned několik – prstová abeceda, 

znakový jazyk, možnost využití chytrého telefonu a mnoho dalšího.  

Součástí workshopu bylo i několik aktivit, jako například rychlokurz znakové abecedy, zjištění 

náročnosti při odezírání či hra na tichou poštu bez pomoci slov. Celý program byl pro nás  

velkým přínosem a načerpáním spousty nových informací. Velice si také vážíme snahy  

propojit co nejvíce témat s praxí, ať už v životě, anebo třeba v nemocničním prostředí. 
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Okresní kolo v přespolním běhu 

Dne 4. 10. 2022 se žáci naší školy zúčastnili okresního kola v přespolním běhu. Zastoupení jsme měli 

pouze v chlapecké kategorii, kde nás reprezentovalo 6 závodníků, kteří běželi 5 kilometrů v lužáneckém 

parku. Jmenovitě nás reprezentovali:  

Zábrš Ondřej (4.L), 

Rataj Tadeáš (4.L), 

Ondrák David (4.D), 

Korzun Andrii (4.D), 

Pylypiv Adam (2.A), 

Tesáček Matěj (1.LB). 

 
 

Přespolního běhu se účastnily šestičlenné týmy jednotlivých škol, kdy se do konečného výsledku 

započítávaly čtyři nejlepší běžecké časy. Vyhodnocovala se tak tři nejlepší místa jednotlivců a tři 

nejlepší školy podle času. Naši chlapci si vyzkoušeli tento závod a sami si ověřili, jak jsou na tom po 

běžecké stránce v porovnání se svými vrstevníky z jiných škol. Leč naši chlapci nesahali po příčkách 

nejvyšších, bojovali, jak jen mohli. A i když bychom se rádi drželi textu: „Když nemůžeš, tak přidej!“, 

potvrdili jsme si, že je k této citaci potřeba mít naběháno a natrénováno. 
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Celkově jsme ze šestnácti škol obsadili 12. místo. V jednotlivcích jsme skončili takto: 

Zábrš Ondřej – 30. místo (18:16), Tesáček Matěj – 41. místo (19:13), 

Ondrák David – 57. místo (20:30), Rataj Tadeáš - 78. místo (25:09), 

Pylypiv Adam – 87. místo (31:13), Korzun Andrii – (nedokončil – nehodnocen). 

Zapsal: Mgr. Jan Pejpek 
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Pojď s námi znakovat 

Organizace Tichý svět propojuje od roku 2006 svět slyšících a neslyšících. V současné době působí již  

v deseti krajích České republiky. Poskytuje osobám se sluchovým postižením všestrannou podporu  

v podobě sociálních služeb, které jim ulehčují začlenění se do společnosti. Nabízí sociální 

rehabilitaci, odborné sociální poradenství a tlumočnické služby. Vizí organizace jsou rovné příležitosti 

pro osoby se sluchovým postižením.  

Poslání, která plní jsou: 

● Přispívat k integraci osob se sluchovým postižením do společnosti slyšících, a to maximální možnou 

měrou a všemi dostupnými prostředky. 

● Přispívat k publicitě komunity neslyšících a šíření informací o jejich kultuře a jazyce. 

● Pomáhat překonávat jazykové, kulturní a mezigenerační bariéry, včetně odstraňování zakořeněných 

předsudků o komunitě neslyšících či osob se sluchovým postižením, existující u slyšících. 

Organizace realizuje různé projekty se zaměřením na rozvoj sociálnícha komunikačních dovedností 

osob se sluchovým postižením a posiluje jejich integraci zejména šířením osvěty a dosažením 

bezbariérovosti veřejných institucí (úřady, nemocnice, policie atd.) a firem. 

Cílem projektu Pojďte s námi znakovat je prostřednictvím zážitkových workshopů seznámit školy  

s bezbariérovou komunikací s neslyšícími a podpořit tak jejich úspěšnou integraci do společnosti. 

Celkem již proběhlo 20 workshopů pro víc než 400 žáků středních škol. 

Naši žáci čtvrtých ročníků se během workshopu seznámili se světem a životem osob se sluchovým 

postižením a také s komunikačními systémy neslyšících a hluchoslepých osob. Vyzkoušeli si odezírání  

a naučili se prstovou abecedu spolu s několika základními znaky českého znakového jazyka. Děkujeme 

organizaci Tichý svět za zapojení do projektu a městu Brnu za finanční podporu. 

Zapsal: Mgr. Ondřej Otava 

 

https://www.tichysvet.cz/socialni-rehabilitace
https://www.tichysvet.cz/socialni-rehabilitace
https://www.tichysvet.cz/socialni-a-pravni-poradna
https://www.tichysvet.cz/tlumoceni-a-prepis
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Společně se domluvíme II 

Preventivní program „Společně se domluvíme II“ je snahou o pokračování preventivního programu 

„Společně se domluvíme“, který byl realizován formou projektových dnů u žáků druhých a třetích 

ročníků v loňském školním roce. Pomocí programu jsme schopni lépe posoudit klima jednotlivých tříd, 

detekovat rizikové formy chování, pokud by se v daných třídách vyskytly a tím nastavit efektivní pomoc 

jednotlivým třídám v rámci primární nebo sekundární prevence. 

Program se týká 13 tříd naší školy (celkem 13 projektových dnů) v délce 6 vyučovacích hodin.  

Každý projektový den jednotlivé třídy je uzavřen diskusí a rozborem proběhlého projektového dne  

s peery, třídním učitelem a metodikem prevence.  

Projekt „Společně se domluvíme II.“ probíhá na naší škole v měsíci říjnu a listopadu. 

Zapsala: Mgr. Hana Kašparovská 
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Workshop „Pojďte s námi znakovat“ 

Dne 11. 10. 2022 na naší škole uspořádala organizace Tichý svět workshop akci „Pojďte s námi 

znakovat“. Dvě velmi milé lektorky nás seznámily se světem lidí, kteří mají různý stupeň poškození 

sluchu od narození, nebo o sluch přišli v průběhu života, ať už vlivem úrazu, či nemoci. Dozvěděli jsme 

se, jak se k lidem s postižením sluchu správně chovat a jakými způsoby na sebe upoutat jejich pozornost 

pomocí dotyku či vibrací. Dále také nejen to, jak se s nimi dá dorozumět a jak vnímají svět, ale i o jejich 

přizpůsobení se společnosti slyšících. Zjistili jsme, že každý stát má svůj znakový jazyk. Představili nám 

různé způsoby, jak se sluchově postiženými lidmi komunikovat.  

Lektorky pro nás měly připravené i různé aktivity, kterými nám svět sluchově postižených přiblížily 

ještě více. Měli jsme možnost vyzkoušet prstovou abecedu, ukázaly nám i něco ze znakového jazyka. 

Zahráli jsme si tichou poštu trochu jinak a zjistili jsme na vlastní kůži, že odezírání není tak jednoduché, 

jak se zdá. Celý tento workshop byl pro nás velkým přínosem. Dozvěděli jsme se spoustu nových 

užitečných informací, které se nám často lektorky snažily oživit příklady z osobního života,  

ale i praktickými příběhy z nemocnic. Moc si vážíme toho, že jsme měli možnost se workshopu 

zúčastnit.  

Barbora Kyjovská (4D) 
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Okresní kolo ve stolním tenise 

Dne 18. 10. 2022 se naši chlapci zúčastnili okresního kola ve stolním tenise na Střední škole informatiky, 

poštovnictví a finančnictví v Brně na ulici Čichnova 23. 

Reprezentovali nás:  

Zábrš Ondřej (4.L),  

Hochman Lukáš (4.L),  

Svrček Patrik (3.D), 

Stříbrský Adam (3.D). 

 

Toho dne se hrály základní skupiny turnaje a pouze jejich vítězové postoupili do finále, které se konalo 

následující den. 

Naši chlapci se v základní skupině poměřili se třemi školami: 

● Střední průmyslová škola Sokolská, 

● Gymnázium Elgartova, 

● Gymnázium Vídeňská. 
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I přes naši snahu jsme nakonec obsadili čtvrté místo ve skupině, kdy se z první pozice a z postupu 

radovali hráči z gymnázia Vídeňská, kteří svojí kvalitou výrazně ostatní přehrávali. 

 

Zapsal: Mgr. Jan Pejpek 
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Celostátní odborná konference první pomoci 
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Dne 19. října 2022 se na naší škole uskutečnila Celostátní odborná konference (dále jen COK) první 

pomoci pod laskavou záštitou ředitelky školy PhDr. Zuzany Číkové. COK PRP byla v letošním roce 

zaměřena na první pomoc při úrazech a autonehodách. Téma navazovalo na témata z předešlých let. 

Na konferenci se sjelo 20 vyučujících první pomoci z celé České republiky a Slovenska a také  

15 pedagogů ze SZŠ Brno Jaselská. 

První část programu konference byla věnována poskytování první pomoci ze stran odborníků 

integrovaného systému Jihomoravského kraje a fakultních nemocnic v Brně. Se svými přednáškami 

vystoupili Mgr. Jana Flajšingerová, staniční sestra z oddělení KARIM FN Brno. Mgr. Jana Flajšingerová 

se dlouhodobě zaměřuje na péči o traumatizované pacienty. Její přednáška byla věnována termoregulaci 

u pacientů po traumatu. Vystoupil také Jan Filka, DiS., hasič – záchranář z HZS JMK Brno, Lidická. 

Jan Filka účastníky seznámil s novými pomůckami, které využívají hasiči a také o pozici hasiče – 

záchranáře.  

Krajský koordinátor Besipu Ing. Pavel Čížek uzavřel dopolední blok. Ing. Pavel Čížek mluvil  

o programech Besipu v prevenci u autonehod a současných celonárodních programech a trendech 

v prevenci.  

Ve druhé části přednášek pak navázal MUDr. Jan Richter, lékař z Nemocnice Milosrdných bratří Brno 

s kazuistikami z terénu a podařilo se nám propojit do Velké Británie s Mgr. Pavlem Klimem, 

paramedikem, záchranářem.  

Mgr. Pavel Klim, DiS. paramedik – záchranář, East Midlands Ambulance Service, Leicester působí ve 

Velké Británii již 5 let a je velícím důstojníkem záchranné stanice. Jeho přednáška nám ukázala 

zvláštnosti v akutní péči ve Velké Británii a také přípravu záchranářů na teroristické útoky. Pavel je 

bývalým hrdým žákem SZŠ Jaselská a my, pedagogové jsme na něj velmi pyšní. Prezentace odborníků 

byly na vysoké úrovni, doplněné fotografiemi, kazuistikami i zkušenostmi z terénu. 

Druhá část programu byla věnována připravovanému 25. ročníku Celostátní soutěže první pomoci, která 

se s největší pravděpodobností uskuteční na naší škole ve dnech 15. a 16. června 2023. 

V této části programu byl účastníkům vysvětlen způsob přihlašování na soutěž, platby a harmonogram 

soutěže. Účastníci COK byli informování o možnostech stravování a ubytování a kritériích hodnocení. 

Byly také vyhodnoceny chyby soutěžících v předešlém ročníku. Diskutovalo se o výuce první pomoci, 

těžkostech při přípravě týmů na soutěž a také o zvláštnostech z jednotlivých regionů České republiky. 

Celá akce se nesla v přátelském a tvůrčím duchu. 

Zapsala: Mgr. Dominika Babáková 
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Exkurze IKEM 

Píše se 19. října roku 2022 a naše třída 4B vyráží vlakem směr Praha. Na programu máme exkurzi do 

IKEMu a prohlídku historického centra Prahy.  

Po drobných dopravních komplikacích (nevlezli jsme se všichni do jednoho autobusu MHD) jsme 

dorazili s mírným zpožděním na místo, kde nás mile přivítala náměstkyně ředitele pro ošetřovatelskou 

péči a kvalitu PhDr. Martina Šochmanová, MBA. Navštívili jsme oddělení diabetologie, nefrologie  

a dialyzační centrum. Bohužel z epidemiologického hlediska byla pro nás uzavřena klinika 

transplantační chirurgie, ale vrchní sestra Mgr. Tomáš Komínek nás do problematiky transplantací 

zasvětil velmi poutavou prezentací. 

Po prohlídce IKEMu jsme hladoví vyrazili do centra, kde jsme hledali něco k snědku a po uspokojení 

naší potřeby jsme si prošli historické a kulturní centrum.  

Unaveni výkladem o památkách jsme se dočkali osobního volna a prostoru navštívit místní obchody  

a patřičně provětrat naše peněženky. 

V podvečerních hodinách jsme vysíleni a „bez peněz“ nasedli do vlaku a s více jak hodinovým 

zpožděním jsme dorazili do Brna.  

Zapsala: Třída 4B 
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Okresní kolo v basketbalu dívek 

Dne 21. 10. 2022 proběhlo okresní kolo v basketbalu dívek na GML. Ve skupině jsme měli družstva  

SOŠ Morava a Gymnázium Brno‑Bystrc, které jsme jasně porazili (60:6 se SOŠ Morava  

a 33:17 s Gymnáziem Brno‑Bystrc) a postoupili jsme do finálové skupiny, kde na nás čekaly týmy 

Gymnázium Matyáše Lercha a Gymnázium Brno, Slovanské náměstí. První zápas s GML jsme vyhráli 

29:21 a druhý se „Slovaňákem“ bohužel prohráli 33:40. Celkově jsme tedy z devíti družstev skončili na 

děleném prvním místě s Gymnáziem Brno, Slovanské náměstí, s nejlepším skóre ze všech týmů, ale 

prohraným vzájemným zápasem. 

Valentýna Veselá 2LA, Adéla Koblová 1LA, Tereza Trávníčková 2C, Stefanie Rajchlová 4S, Anna 

Peloušková 4C, Lucie Horáková 3B, Michaela Cahová 4L, Anastazie Kurucová a Sofie Kurucová 4B 
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Projektový týden k 28. říjnu 

Od 19. října od 22. října proběhl na naší škole projektový týden zaměřený na 104. výročí vzniku 

samostatného Československa. Do projektu se zapojily všechny třídy převážně v hodinách občanské 

nauky, dějepisu a ekonomiky. V hodinách se žáci dozvěděli, jak se žilo za první republiky. Nechybělo 

ani krátké video, ke kterému žáci obdrželi pracovní list, aby si mohli podstatné informace poznamenat. 

Celá vyučovací hodina byla doplněna připravenou prezentací, která se věnovala nejenom samostatnému 

Československu, ale také tehdejší módě, bydlení nebo výši výplat v dané době. Projektový týden žáci  

i učitelé zhodnotili velmi pozitivně.  

Vznik Československa 

Ve středu 28. 10. proběhl důležitý státní svátek, slavil se Den vzniku samostatného Československa.  

V naší třídě jsme se na tento svátek zaměřili v hodině občanské nauky a pověděli si o něm spoustu 

zajímavých informací, jako například jak se dříve tento svátek slavil, jak moc byl důležitý, že se nesmělo 

v tento den vůbec pracovat, také jsme probrali významné osoby, jako třeba kdo byli muži 28. října, ale 

také i něco o období, kdy tento svátek vznikl. 

Velmi mě zaujaly tyto informace: kolik co dříve stálo, jaké byly výplaty, co se nosilo a jakými způsoby 

se lidé mohli dopravovat. Paní učitelka Valovičová obohatila svůj výklad o krátké video, prezentaci  

a pracovní list, za který jsme mohli získat jedničku. 

Podle mě je podstatné si tyto významné svátky připomínat, aby každý Čech měl alespoň představu, proč 

se svátek vlastně slaví a proč má například volno v práci/ve škole. Určitě bylo užitečné si něco 

zajímavého povědět o událostech, které vedly ke vzniku samostatného Československa. 

Barbora Kyjovská (4D) 
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Logická olympiáda 

Logická olympiáda je soutěž pořádaná Mensou České republiky založená na logických úlohách, jejichž 

řešení vyžaduje samostatný a kreativní přístup. Nerozhodují zde naučené znalosti, ale schopnost 

samostatného uvažování a pohotového rozhodování. Logická olympiáda je svým pojetím unikátní 

soutěží, protože se nejedná o znalostní soutěž, ale o soutěž rozvíjející především schopnost 

samostatného logického uvažování. 

Do soutěže se zapojilo v kategorii středních škol celkem 17 661 řešitelů, z toho v Jihomoravském kraji 

1 979. Na naší škole se v týdnu od 17. října do 23. října školního kola Logické olympiády účastnilo  

230 žáků. Zadání olympiády řešili žáci online v hodinách informatiky. Nejúspěšnějšími řešiteli na naší 

škole se stali Tereza Machovská ze 4. L a Vojtěch Nagy z 2. LB. Dosáhli stejného bodového hodnocení  

a sdílí společně 1.–2. místo. Třetí místo získala Linda Petříková ze 3L. Deset nejúspěšnějších řešitelů 

získalo drobnou sladkou odměnu. 

Těšíme se na příští ročník logické olympiády. Pokud byste se chtěli dozvědět více informací, využijte 

odkaz: https://www.logickaolympiada.cz/ 

 

      Za kabinet matematiky: Mgr. Eva Floriánová 

 

 

 

 

 

https://www.logickaolympiada.cz/
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Náš pestrý les 

Dne 25. 10. 2022 jsme se ve spolupráci s Mendelovou univerzitou Brno zapojili do projektu „Náš pestrý 

les“. 

V roce 2023 naše střední škola slaví 75 let založení. Hlavním tématem oslav je minulost, současnost  

a budoucnost. Proč byl zvolen právě tento projekt v rámci oslav? Příroda je neodmyslitelně spjatá  

s ošetřovatelskou péčí. Naši žáci se v několika předmětech učí o síle přírody jak v prevenci, tak  

v rekonvalescenci po onemocnění. Příroda nám dává kyslík, řadu bylin, a především pocit klidu, když 

se procházíme ztichlým lesem, čistíme si hlavu od stresu, který je bohužel synonymem pro dnešní dobu. 

Je proto jasné, že vzhledem ke klimatickým změnám a vzrůstajícímu počtu civilizačních onemocnění je 

potřeba podpořit přírodu a vrátit ji do našich životů. 

Žáci 3. ročníku zdravotnického lycea tak měli možnost poznat důsledek klimatických změn, zjistit, jak 

je půda vyprahlá a suchá, a že tento problém, o kterém se tak často mluví, není fikce, ale bohužel 

skutečnost. Stejně tak narazili na důsledky pobytu člověka v přírodě – především skrze velké množství 

odpadků, které se v lese nacházelo. V neposlední řadě se žáci naučili, jak správně zasadit strom a poznali 

na vlastní kůži nakolik je práce v lese náročná. 

Odměnou pro nás byl pobyt v krásné podzimní přírodě s paletou barev v kombinaci s podzimní mlhou  

a vykukujícím sluncem. Tato atmosféra nakonec přebila prvotní hořký dojem a všichni jsme si užili 

nádherný slunečný den. 

Projekt „Náš pestrý les“ není pouze jednorázová akce. O les se Střední zdravotnická škola Brno, Jaselská 

bude starat po dobu 7 let. 

Zapsala: PhDr. Milena Spurná 
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Exkurze Bunker 10-Z 

Dne 25. 10. 2023 jsme s mou třídou 2. LA navštívili protiatomový bunkr pod hradem Špilberk. Bylo to 

velmi zajímavé, nejen díky úvodním slovům naší spolužačky Magdalény Seďové, ale i celková 

prohlídka.  

Na prohlídku jsme měli necelých 60 minut, které ale bohatě stačily. Po celou dobu prohlídky byly všude 

obrázky a texty o popisu bunkru a hodně informací ohledně atomových zbraní. V bunkru se nachází 

také jídelna a je zde možné dokonce i přespat. Celá prohlídka je doplněna uniformami a plynovými 

maskami. Mrzí mě, že v této době není bunkr už plně funkční.  

Byla to krásná exkurze s plno zajímavostmi a doporučuji návštěvu všem, kteří zde ještě nebyli.  

Zapsal: Petr Beck (2LA) 
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Tři čtvrtě století oslavila SZŠ Jaselská hromadným darováním krve ve FNUSA 

Žáci i pedagožky Střední zdravotnické školy Jaselská darovali hromadně krev v rámci oslav výročí 

založení školy ve Fakultní nemocnici u sv. Anny v Brně. Cílem akce bylo do odběrového centra 

Transfuzního oddělení FNUSA přilákat 75 dárců krve, tedy za každý rok fungování instituce jednoho.  

Střední zdravotnická škola Jaselská začala vychovávat první sestry v Brně už v roce 1948. Tradičním 

místem praxe je i Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně. „Chtěli jsme, aby výročí neproběhlo pouze 

formálně. Připravili jsme proto několik akcí, které souvisí jednak s tím, že jsme zdravotnická škola,  

a jednak s tím, že chceme, aby oslavy byly prospěšné,“ uvedla ředitelka SZŠ Jaselská PhDr. Zuzana 

Číková. Škola tak v rámci blížícího se výročí například už vysázela 75 nových stromků.  

Dnes v konání dobrých skutků studenti se svým vedením pokračovali v odběrovém centru Transfuzního 

oddělení Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně. „Aby se nám podařilo dosáhnout na vytyčenou metu 

v podobě 75 dárců krve, oslovili jsme také rodiče žáků, absolventy a zaměstnance,“ uvedla Číková s tím, 

že řada studentů, kteří by se rádi zapojili, zatím nesplňují kritéria odběru – zejména plnoletost. Škola 

proto zrealizuje ještě druhý společný odběr na začátku dalšího roku.  

Do odběrového centra dorazilo za nejstarší brněnskou zdravotní školu 63 dárců krve. „Je obdivuhodné, 

v jak hojném počtu se lidé kolem SZŠ Jaselská do akce zapojili, tím spíše, že jde většinou o drobné 

studentky. Když vidím jejich odvahu a zapálení pro dobrou věc, je jasné, že škola vychovává další 

generaci výborných zdravotních sestřiček,“ poděkoval všem organizátorům a účastníkům ředitel 

Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně Ing. Vlastimil Vajdák.  
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Exkurze v Psychiatrické nemocnici v Brně-Černovicích 

První listopadový den roku 2022 navštívili žáci 4B oboru Praktická sestra Psychiatrickou nemocnici 

v Brně-Černovicích spolu s Mgr. Hanou Dvořákovou, Mgr. Evou Bedřichovou a Mgr. Ivou Lambovou. 

Všichni byli plní očekávání a zvědavosti, co všechno budou moci vidět a zažít. 

Celým areálem je provázela sympatická asistentka hlavní sestry nemocnice Bc. Chladová, která pracuje 

v oboru již více než 20 let. Na zajímavé přednášce se žáci dozvěděli něco o historii i současnosti 

nemocnice, o nejčastějších psychiatrických diagnózách, a hlavně o specifické ošetřovatelské péči  

o nemocné. Poté vyrazili na oddělení č. 19, což je protialkoholní oddělení, kde je přivítala staniční sestra. 

Seznámila je s problematikou závislosti na alkoholu a terapeutickými postupy doc. Skály, které tvoří 

pevný základ terapie alkoholiků v celé republice již 30 let. Z ergoterapeutických dílen byli žáci  

i vyučující nadšeni. Záviděli pestrý výběr ručních prací, tkalcovský stroj i možnosti využití zdánlivě 

nepotřebných materiálů. Obdivovali hotové výrobky klientů. Na závěr exkurze nahlédli na záchytnou 

stanici, kterou zrovna opouštěl jeden klient. Rázná staniční sestra jim nastínila organizaci práce sestry, 

která se liší od klasické nemocniční péče. Zdravotník zde musí být velmi silná osobnost  

a umět dobře jednat s lidmi. Dodržování zákonných pravidel a postupů včetně pečlivého zápisu do 

dokumentace klienta je zde nutností.  

Obohaceni o pestré zážitky z nemocnice žáci poděkovali Bc. Chladové drobnou sladkou pozorností  

a rozloučili se s tím, že třeba někdy v budoucnu budou i oni zde pracovat. Exkurze se velmi líbila  

a umožnila žákům nahlédnout do oboru, který je mnohdy tabuizován. 

Zapsala: Mgr. Iva Lambova 
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Das Filmfest 

Ve středu 2. 11. 2022 se třídy 2LA, 2LB, 3L a 4L zúčastnily filmového festivalu projekce německy 

mluvených filmů s názvem Das Filmfest, který se konal v kině Art, které jako jedno ze tří tradičních 

brněnských kin přežilo nástup multiplexů v 90. letech 20. století. Promítal se film Nico, trval 75 minut 

a režírovala ho Eline Gehring.  

Film vypráví o mladé ženě Nico, která se stane obětí rasistického útoku, který ji značně  

traumatizuje – dosud si o sobě myslela, že patří do společnosti se stejnou samozřejmostí jako ostatní. 

Když se začne uzavírat do sebe a ocitne se na úplném dně, rozhodne se zúčastnit tréninkového programu 

mistra světa v karate Andyho, což dodá jejímu životu nový impulz.  

Zhlédnutí filmu vyvolalo v divácích různé pocity. Některým se film líbil a jeho zhlédnutí si užili, jiné 

zas tolik nenadchl a přišel jim nudný a průměrný.  

I tak to byl hezký zážitek a lehké okořenění jinak obyčejného školního dne. 

(Lea Němcová a Magdaléna Weisserová, 2LA) 
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Testování tělesné zdatnosti žáků pro ČŠI 

Celý měsíc listopad probíhalo měření tělesné zdatnosti, které pořádala Česká školní inspekce na všech 

základních a středních školách. Na středních školách se testování týkalo žáků druhých ročníků. 

Předmětem testování bylo několik disciplín, a to skok daleký z místa, leh – sed, vytrvalostní člunkový 

běh, počet shybů u chlapců a výdrž ve shybu u dívek. Žáci se testování zhostili s vervou  

a někteří dosáhli výtečných výsledků.  
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GAUDEAMUS 2022 

Gaudeamus je evropský veletrh pomaturitního a celoživotního vzdělávání. V letošním roce probíhal již 

XXVIII. ročník. Tradičně se Gaudeamus koná na brněnském výstavišti, letos v termínu  

od 1. do 4. listopadu 2022. 

V pátek 4. listopadu jsme se se třídou 4. L vydali na brněnské výstaviště. Překvapila nás dlouhá fronta 

na vstup. Přesto, že se žáci registrovali dopředu online, bylo nutné zakoupit na pokladně katalog 

veletrhu, který sloužil zároveň jako vstupenka. Strávili jsme tedy dlouhou dobu čekáním. Bylo poměrně 

chladno a mírně mrholilo. Poslední skupinka se dostala za brány hlavního vstupu po hodině a čtvrt. 

Nebyl to úplně příjemný zážitek.  
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Uvnitř pavilonu V nás čekaly stánky mnoha vysokých škol. Své studijní programy nabízely české 

univerzity, vysoké školy i školy ze zahraničí (Slovensko, Velká Británie, Dánsko, Dubaj, ...). Ve 

stáncích jednotlivých vysokých škol mohli žáci dostat informace o studijních oborech, dozvěděli se 

podmínky přijímacího řízení, ptali se na uplatnění absolventů. Od stánků odcházeli s brožurkami  

s podrobnostmi o studiu a reklamními předměty. 

Během veletrhu souběžně probíhal bohatý program přednášek ve dvou sálech. Zde se žáci dozvěděli vše 

o studiu, fakultách, programech, vybavení školy i aktivitách, které vysoké školy a univerzity nabízí.  

V rámci veletrhu bylo možné využít i testovací centrum a pomocí počítačového dotazníku zjistit, které 

studijní programy jsou pro další studium nejvhodnější. Nerozhodnutí žáci mohli využít poradenský 

servis nebo centrum kariérového poradenství. 

Pro všechny žáky 4. L byla návštěva Gaudeamu přínosná. Někteří si potvrdili svou předběžnou volbu 

budoucího studijního oboru a získali o něm podrobnější informace. Někteří žáci objevili nové možnosti, 

které budou zvažovat a někteří žáci se možná příští rok vydají na zkušenou do zahraničí. 

Zapsala: Mgr. Eva Floriánová 
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Regionální veletrh středních škol na ZŠ Smíškova 

Dne 10. listopadu 2022 se v Tišnově konal Regionální veletrh středních škol na ZŠ Smíškova. Naši 

školu jely představit Mgr. Svatava Dufková a Mgr. Dominika Babáková. 

Na veletrhu bylo přítomno 23 odborných škol a gymnázií z celého Jihomoravského kraje a veletrh 

navštívili žáci a rodiče z regionu Tišnovska, konkrétně ze ZŠ Náměstí 28. října, Tišnov, ZŠ Smíškova, 

Tišnov, ZŠ Lomnice, ZŠ Drásov, ZŠ Deblín, ZŠ Kuřim, Komenského a ZŠ Jungmannova, Kuřim.  

ZŠ Tišnov má 780 žáků, z toho pět devátých tříd. 

Pro žáky základních škol byli připraveni také psychologové a kariérní poradci, kteří žáky testovali  

a nastínili jim možnost další volby povolání.  

Přítomni byli i zástupci města Tišnov, zástupci odboru školství JMK a ředitel ZŠ Tišnov, Smíškova 

Mgr. Michael Komprs a výchovní poradci z výše uvedených škol. 

Největší zájem z řad žáků byl o obor praktické sestry. Paradoxně covidová pandemie opět navrátila 

prestiž tomuto oboru. Zájem byl i o ostatní obory, kdy převažoval zájem o zdravotnické lyceum, které 

naše škola zastupovala jako jediná a také obor sociální činnost. 

Všechny zúčastněné jsme pozvaly na Den otevřených dveří, který se na SZŠ Jaselská uskutečnil v sobotu 

26. 11. 2022. 

Akce se velmi vydařila, ani nám nestačily letáčky a propagační materiály naší školy. 

Zapsaly: Mgr. Svata Dufková a Mgr. Dominika Babáková 
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No BackPack Day 

Dne 16. 11. 2022 proběhla akce školního parlamentu s názvem No BackPack Day. Milovníci recese  

a nejen oni měli nelehký úkol, a to zabalit si všechny potřebné věci na výuku do ČEHOKOLI, jen ne do 

běžného batohu či kabelky. A jelikož se fantazii meze nekladly, mohli jsme po chodbách spatřit žáky, 

kteří místo svého klasického školního břemena využili přepravky na domácí mazlíčky, basy na pivo, 

dětské kočárky, pytle na odpadky, krabice od pracích prášků, bedýnky na ovoce, košíky na houby, dětské 

hrací kuchyňky a řadu dalších, obdobně bizarních „školních aktovek“. Věřím, že si účastníci tento den 

dostatečně užili a těšíme se na další podobně vydařené akce školního parlamentu. 

Zapsala: Mgr. Lenka Čermáková 

    

 

Okresní přebor v plavání 

Dne 16. 11. 2022 se uskutečnilo na bazéně TJ Tesla Lesná okresní kolo v plaveckých přeborech 

základních a středních škol, kterých se zúčastnila i naše škola. Školu reprezentovala dívčí i chlapecká 

družstva. V tvrdé konkurenci dívky obsadily sedmé místo a chlapci osmé místo. Všem zúčastněným 

děkujeme za vzornou reprezentaci.  

Zapsal: Mgr. Peter Milčák 
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Připomenutí Dne boje za svobodu a demokracii a Mezinárodního dne studentstva 

Tak jak je již na naší škole tradicí, tak i letos jsme si připomněli události spojené se 17. listopadem. Již 

týden před tímto datem se promítal na školních obrazovkách plakát, který žáky upozornil na to, že  

17. listopad není pouze dnem volna, ale že pro náš národ znamená mnohem víc. Dne 16. listopadu 

proběhla rozhlasová relace k tomuto významnému datu. 

Den za svobodu a demokracii, to je 17. listopad. K tomuto datu se vážou hned dvě události, které od 

sebe dělí 50 let. První je z roku 1939, kdy byly nacisty uzavřeny vysoké školy. O 50 let později – tedy 

v roce 1989 – zase proběhly studentské protesty na Národní třídě, které vedly k pádu komunistického 

režimu. 

Státním svátkem se 17. listopad stal až v roce 2000, kdy občané České republiky poprvé oslavili nový 

státní svátek Den boje za svobodu a demokracii. Do roku 2000 měl 17. listopad pouze status 

významného dne. Tento den si připomínají také na Slovensku. 

Zapsala: Mgr. Vanda Mrkosová 
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Městské kolo středních škol ve volejbale 

Dne 23. 11. 2022 se uskutečnilo okresní kolo ve volejbale. Děvčata hrála ve skupině s týmy Gymnázium 

Matyáše Lercha, Gymnázium Bystrc a Gymnázium Vídeňská. První zápas jsme hrály s Gymnáziem 

Bystrc, který jsme bohužel prohrály.  Druhý zápas s Gymnáziem Vídeňská jsme vyhrály 2:0 a třetí 

s GML jsme prohrály. Ve skupině jsme skončily třetí. Děvčata hrála výborně a soupeře jsme určitě 

potrápily! 

Složení družstva: 

Sára Němcová (3D), Michaela Rutarová (4B), Natálie Přibylová (3L), Markéta Láníková (2B),  

Nikol Kotolanová (2LB), Klára Popeláková (1LA), Petra Kašpaříková (2LB) a Kateřina Strnadová (3B). 

Děkujeme za vzornou reprezentaci školy! 

Zapsala: Mgr. Zuzana Horynová 
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Odborná konference psychologie – středoškolák z pohledu odborníků 

Dne 23. listopadu 2022 se uskutečnila odborná konference psychologie, pořádaná v rámci projektu 

Implementace KAP JMK II s registračním číslem CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177 v rámci 

Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání.  

Úvodním slovem zahájila odbornou konferenci Mgr. Dagmar Procházková, předsedkyně metodického 

sdružení psychologie. Dále se ujala slova Mgr. Bc. Jana Soudková, výchovná poradkyně pro žáky  

a současně v rámci projektu je metodikem odborného vzdělávání, která účastníky seznámila s organizací 

celé konference.  

Odbornou konferenci navštívilo celkem 33 účastníků ze všech spolupracujících zdravotnických škol. 

Velmi si vážíme přítomnosti Mgr. Hynka Nespěšného, vedoucího odboru školství  

KÚ Jihomoravského kraje.  

Z celé konference se pořídil audiovizuální záznam, který se k dispozici pod jednotlivými názvy 

přenášek.  

 

Přednášející a téma jejich výstupu: 

MUDr. Peter Pöthe, psychiatr a psychoterapeut  

Proč dospívání bolí  

 

Mgr. Norbert Michel, vedoucí Terénního týmu pro děti a mladistvé, Práh jižní Morava, z. ú.  

Možnosti podpory mladistvých s duševním onemocněním v Brně 

 

Mgr. Stefko Natália, psycholožka, Česká psychologická aliance pro globální změny 

Trauma ukrajinských žáků z pohledu psychologa 

 

Mgr. Michaela Rudolfová a Mgr. Mariana Šimíková, psychologické poradenství, SPONDEA, z. ú. 

Posttraumatická stresová porucha u dospívajících 

 

Bc. Petr Tůma, koordinátor preventivního programu Aristoteles, Ratolest Brno 

Rizikové chování středoškoláků 

 

Bc. Lukáš Pelant, student psychologie Filozofická fakulta MU, Brno 

Návykové látky u dospívajících 
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Všichni účastníci obdrželi emailem potvrzení o účasti a vyhodnotili evaluační dotazník,  

který se zaměřil na zhodnocení jednotlivých přednášek, technického zajištění a návrhy témat pro další 

konference. 

Velké díky patří celému realizačnímu týmu v čele s ředitelkou školy PhDr. Zuzanou Číkovou.  

 

Zapsala: Mgr. Jana Váňová, garantka COV a statutární zástupkyně ředitelky školy 
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Republikové finále v basketbalu dívek 

Místo krajského kola jsme byli pozváni na republikové finále, které se konalo v Chomutově v termínu 

22. – 23. listopadu. 

V základní skupině jsme se utkali se SPŠ stavební Plzeň, kterou jsme jasně přehráli  

68:8 a Gymnáziem Havlíčkův Brod, které jsme také porazili 32:17 a vyhráli zaslouženě skupinu. Poté 

jsme postoupili do play-off, kde jsme prohráli o deset bodů se zdravotní školou z Chomutova a sestoupili 

do skupiny o umístění. První zápas jsme ale bohužel prohráli díky zranění a celkové únavě s Gymnáziem 

Chomutov. Druhý zápas byl už ale lepší a vyhráli jsme s Gymnáziem Velké Meziříčí a celkově jsme 

skončili na pěkném sedmém místě z celé České republiky. 

 

Družstvo dívek bylo ve složení – Valentýna Veselá 2LA, Adéla Koblová 1LA, Stephanie Rajchlová 

4S, Anna Peloušková 4C, Lucie Horáková 3B a Michaela Cahová 4L. 
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HARTMANN School Awards 

Dne 25. 11. 2022 se zúčastnila třída 4L vyhlášení soutěže 2. ročníku „HARTMANN School Awards“. 

Úkolem žáků bylo připravit práci na jedno ze čtyř témat: 

● digitalizace zdravotnictví; 

● co lékaře a sestry naučila pandemie; 

● přínosy telemedicíny; 

● zvýšení kvality v domácí péči. 

Žáci ze 4 L si zvolili zvýšení kvality v domácí péči. Sice se neumístili na prvních třech příčkách, ale 

jejich práce patřila mezi semifinalisty 12 nejlepších ze 48 přihlášených škol. 

Celé vyhlášení se neslo v přátelském duchu za přítomnosti prezidentky České asociace sester  

PhDr. Martiny Šochmanové, MBA; primáře Kardiologického oddělení Nemocnice Na Homolce  

prof. MUDr. Petra Neužila, CSc., FESC.; vedoucího lékaře zdravotnické záchranné služby a Oddělení 

urgentního příjmu dospělých ve Fakultní nemocnici v Motole MUDr. Marka Dvořáka, Ph.D., MBA; 

generálního ředitele Aliance pro telemedicínu  a digitalizaci zdravotnictví a sociálních služeb  

Karla Novotného, MBA a zástupce společnosti HARTMANN Mgr. Jana Civína, LL.M. 

 

Žáci si mohli nejen s porotci popovídat a zeptat se na jejich zkušenosti z odborné praxe, ale samozřejmě 

se i vyfotografovat. Velice si vážíme, že jsme se mohli soutěže zúčastnit. 

Zapsala: PhDr. Milena Spurná 
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Den otevřených dveří 

V letošním roce se Jihomoravský kraj rozhodl zrušit tradiční Festival vzdělávání, který byl plánovaný 

na 25. a 26. listopadu 2022. Důvodů bylo hned několik – růst cen pronájmů, energií 

a služeb ze strany BVV, rostoucí trend hledání informací o nabízených oborech na specializovaných 

webech a sociálních sítích, a také lepší naplnění odborných škol díky silnějším populačním ročníkům 

přicházejících na střední školy. Z důvodu zrušení Festivalu vzdělávání jsme se rozhodli, že uspořádáme 

Den otevřených dveří v mimořádném listopadovém termínu. 

Tentokrát jsme zorganizovali Den otevřených dveří v sobotu, v čase od 10.00 do 16.00 hod. Již  

v 9.30 hod. přicházeli první nedočkaví zájemci o studium. Po symbolickém otevření hlavních dveří se 

doslova hrnuly zástupy nedočkavých rodičů i žáků, aby si prohlédli naši školu. Prohlídka byla velmi 

lákavá a především interaktivní.  

Vyučující odborných i všeobecně vzdělávacích předmětů a jejich žáci si pro návštěvníky připravili 

pestré aktivity a ukázky v rámci jednotlivých vyučovacích předmětů. Zájemci o studium si tak mohli 

vyzkoušet odběr krve na modelu horní končetiny, odběr kapilární krve na glykémii, měření 

fyziologických funkcí (tepu, krevního tlaku, saturace krve). V Centru odborného vzdělávání si 

návštěvníci mohli mimo jiné vyzkoušet poslech dýchacích cest se zvukovými fenomény u modelu 

pacienta „Susie“. V učebně první pomoci probíhaly modelové situace (infarkt myokardu, popáleniny 

horní končetiny II. stupně, ztrátové poranění) a edukace veřejnosti, jak postupovat v rámci první pomoci 

u vybraných život ohrožujících stavů. V učebně chemie bylo připraveno pozorování pod mikroskopem, 

měření pH pomocí indikátorových papírků u různých látek, magnetické pexeso s prvky a různé 

chemické pokusy. Obor sociální činnost nabízel ukázku a možnost vyzkoušení si tzv. modelu stáří, 

ukázku práce s bílou holí, prezentaci pomůcek pro poruchy zraku, aktivizační metody – pracovní 

dílnička s prodejem výrobků (výtěžek z prodeje se žáci rozhodli věnovat Hospici pro Julii, 

první dětský hospic v ČR). Vyučující fyziky vystavoval zajímavé pomůcky do výuky, například Teslovy 

cívky, mikroskopy, ladičky a elektrický náboj. Učebna somatologie sloužila jako výstava modelů  

a anatomických atlasů. Na závěr prohlídky si mohli návštěvníci odpočinout v učebně psychologie, kde 

pro ně byla připravena meditační hudba, aromaterapie, tibetské mísy, interaktivní bublinkový válec  

a optická vlákna.  

Den otevřených dveří se velmi vydařil. Celkem prošlo školou 559 návštěvníků. Velké poděkování patří 

všem pedagogům a žákům naší školy, kteří se Dne otevřených dveří aktivně zúčastnili a pomáhali. 

       Zapsal: Mgr. Ondřej Otava 
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Středoškolské závody ve šplhu na tyči 

Dne 30. 11. 2022 se dívky ze SZŠ Brno, Jaselská, příspěvkové organizace pod vedením  

Mgr. Ivety Vilímové zúčastnily Středoškolských závodů ve šplhu na tyči, a i přes silnou konkurenci 

vybojovaly pěkné 4. místo ve městě Brně, ale zároveň i celém v Jihomoravském kraji. 

Složení družstva dívek: 

1. Weisserová Magdaléna (2LA) 

2. Halfartová Veronika (3D) 

3. Btandejsová Soňa (2LB)  

4. Kotolánová Nikol (2LB) 

5. Maternová Tereza (2D) 

6. Buchtová Vendula (2D) 

7. Svobodová Kateřina (1S) 

8. Novotná Nikola (1S) 

Děvčatům GRATULUJEME! 

Zapsala: Mgr. Iveta Vilímová, vedoucí družstva 
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Neformální setkání ředitelů a zástupců pro odborné vzdělávání 

V adventním čase se dne 30. 11. 2022 uskutečnilo předposlední neformální setkání ředitelů 

spolupracujících subjektů a zástupců pro odborné vzdělávání ve Dvoraně školy. 

Úvodního slova se ujala ředitelka školy PhDr. Zuzana Číková, která přítomné přivítala a zhodnotila 

dosavadní činnost COV (Centra odborného vzdělávání) ve zdravotnictví. Dále rozvinula diskuzi  

o vzdělávání v rámci pokusného ověřování propojení vybraných zdravotnických oborů kategorie 

H+M+N, ve zkratce 4+2. Naše škola se k tomuto pokusnému ověřování připojí od září 2023. Paní 

ředitelka nastínila postup v rámci přijímacího řízení, informovala o výhodách tohoto ověřování pro žáky 

a o změnách v ŠVP. 

Velmi si vážíme přítomnosti zástupců z KÚ JMK, pana Mgr. Luciena Rozprýma, který se zmínil  

o dalších připravovaných projektech a dlouhodobých záměrech JMK. K diskuzi se také připojila paní 

RNDr. Hana Slobodníková a RNDr. Roman Truksa. 

Poté následovaly příspěvky od členek COV. Mgr. Jana Váňová (odborný garant COV a zástupkyně pro 

odborné předměty) seznámila přítomné s programem setkání a předala slovo kolegyním.  

Mgr. Martina Cahová (metodik simulačního centra pro ošetřovatelství a metodická vedoucí předmětu 

ošetřovatelství) přednesla příspěvek o probíhající výuce partnerských škol v simulační místnosti COV. 

Tým COV je opět připraven nabídnout spolupracujícím školám výuku v následujícím roce, a to v měsíci 

únoru a březnu 2023. Tak jako doposud bude možná rezervace v systému online. Zmínila se také o akci, 

kterou škola pořádala v rámci oslav 75. výročí založení školy, a to Daruj krev pro Jaselskou. Na závěr 

svého vystoupení vyzvala ostatní zástupce škol, aby se také zapojili do výběru přednášek  

a přednášejících pro připravovanou odbornou konferenci dne 2. 2. 2023.   

S velmi kladně hodnoceným příspěvkem o konferenci psychologie vystoupila Mgr. Bc. Jana Soudková 

(metodik odborného vzdělávání a výchovná poradkyně pro žáky). Provedla přítomné jednotlivými 

přednáškami a poté představila finanční část projektu, kterou vypracovala Bc. Kateřina Mráziková, DiS. 

(finanční manažerka projektu) a také okomentovala předložený bulletin COV. 

Mgr. Helena Čermáková (metodik odborného vzdělávání a vedoucí učitelka praktického vyučování) 

informovala o připravovaných workshopech, které proběhnou dne 19. 1. a 23. 2. 2023 v prostorách 

Psychiatrické nemocnice Brno-Černovice. Informace před konanými workshopy zašle  

Mgr. Jana Váňová. 

Následovala prohlídka simulační místnosti, kde byly prezentovány nově pořízené pomůcky, např. model 

novorozence, model dítěte, převazový simulátor a účastnící si také prakticky vyzkoušeli odběr krve  

z cvičné paže, KPR nebo měření krevního tlaku. 

Účastnící setkání si rovněž prohlédli vitrínu s dobovými uniformami, která se nachází v přízemí školy. 
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Závěrem byli všichni pozváni na 3. 3. 2023, kdy proběhne poslední neformální setkání vedoucích 

pracovníků a COV bude slavnostně otevřeno. 

Mezi přítomnými probíhaly diskuze o různých tématech na osobní úrovni. Po celou dobu setkání bylo 

zajištěno bohaté občerstvení. 

Celé setkání se neslo ve velmi příjemné a uvolněné atmosféře. 

Děkujeme všem přítomným za jejich účast a přejeme všem krásný adventní čas.   

Zapsala: Mgr. Jana Váňová 

 

    

 



111 
 

    

    

 

 

 

 



112 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

Prosinec 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



113 
 

Mensa – testování IQ 

Dne 6. 12. 2022 na naší škole proběhlo dobrovolné testování IQ společností MENSA. Zájemců z řad 

žáků bylo celkem pět. 

Společnost Mensa testuje IQ pomocí mezinárodně uznávaného standardizovaného testu pro všechny 

děti. Test je rozdělen na tři věkové skupiny (5–8, 9–13 a 14+). Testy jsou neverbální, testuje se pomocí 

tužky a papíru. Výsledkem je hodnota IQ a vyhodnocení je standardizované na konkrétní věk dítěte. 

Účastníkům, kteří dosáhnou v testu výsledku na úrovni 130 a více, bude nabídnuto členství v Mense 

ČR. 

Samotný test trval 40 minut. Každý, kdo se tohoto testu zúčastnil, dostane potvrzení o absolvování  

s udaným IQ. Toto potvrzení má mezinárodní platnost.  

Výsledky testování jsou důvěrné, žáci je obdrží poštou na jejich adresu nebo e-mailem. Škola obdrží 

anonymní statistické vyhodnocení testování, kolik z testovaných žáků spadá do jednotlivých 

inteligenčních pásem. 
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Silový čtyřboj 

Dne 7. 12. 2022 proběhla krajská soutěž v silovém čtyřboji chlapců a dívek. Naši žáci v tvrdé konkurenci 

důstojně obstáli a předvedli dobré výkony. Družstvo dívek obsadilo celkové 4. místo a mezi jednotlivci 

se umístila Veronika Halfarová (3D) na krásném 4. místě ze 32 soutěžících. 

Naši školu reprezentovali: 

Daniel Kalousek (2LB), Ondřej Zeman (2LB), Maxim Kejř (2LA), Adam Cypris (1D), Stela Holasová 

(4L), Nikola Kotolanová (2LB), Veronika Halfarová (3D) a Magdalena Weisserová (2LA). 

Zapsal: Mgr. Peter Milčák 

 



115 
 

    

 

    



116 
 

Aerobic Master Class 

Dne 8. 12. 2022 se děvčata ze SZŠ Brno, Jaselská, příspěvková organizace zúčastnily pod vedením  

Mgr. Ivety Vilímové závodů v AEROBIKU s názvem AEROBIC MASTER CLASS. 

Celkem tři děvčata z čtyřčlenného družstva se probojovala mezi 11 finalistek. Následně se dvě naše 

dívky umístily na stupních vítězů: jedna získala 2. místo a druhá 3. místo. Děvčata podala výborný 

výkon. GRATULUJEME! 

Složení družstva: 

Vlachová Klára – finalistka, 2. místo 

Šebelová Aneta – finalistka, 3. místo 

Kornhauserová Anna – finalistka 

Havlíčková Markéta 

Zapsala: Mgr. Iveta Vilímová, vedoucí družstva 
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Exkurze IKEM 

V pátek dne 9. 12. 2022 se třídě 4C, společně s třídní paní učitelkou Věrou Winklerovou a s odbornými 

učitelkami Mgr. Procházkovou a Mgr. Čermákovou, naskytla příležitost jet na exkurzi do nemocnice 

IKEM v Praze. Sraz jsme měli na hlavním nádraží v Brně v 5:45 ráno a společně jsme všichni odjeli 

vlakem do Prahy.  
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V IKEM nás přivítala PhDr. Martina Šochmanová, která je náměstkem ředitele pro ošetřovatelskou péči 

a kvalitu a Mgr. Komínek, který pracuje jako vrchní sestra na transplantační chirurgii. Odprezentoval 

nám velmi zajímavou prezentaci o tom, co vše se dá u nich v nemocnici transplantovat, jak to u nich 

vypadá, kolik mají lůžek a kolik sester zaměstnávají. Dále nás staniční sestra kardiochirurgické jednotky 

intenzivní péče a vrchní sestra kardiologie provedly po oddělení a ukázaly nám, jak celé oddělení vypadá 

a jak to u nich funguje.  

Po exkurzi jsme byli navštívit pražské památky a vánoční trhy. Potom jsme dostali rozchod. V 16:30 

jsme měli sraz na autobusovém nádraží. Společně jsme jeli autobusem, který nás odvezl zpět do Brna. 

Exkurze se nám moc líbila, prezentaci měli moc hezky připravenou. Dozvěděli jsme se spoustu nových 

informací a doplnili vědomosti. 

Zapsala: Lucie Galiová (4C) 
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Lustiges Lernen 

V pátek 9. 12. se naše třída 3L zúčastnila výukového programu „Lustiges Lernen“ (Veselé učení) 

organizovaného jazykovou školou Österreich Institut Brno, která sídlí na Moravském náměstí v Brně. 

Hned v úvodu programu nás přivítal milý ředitel institutu Robert Jodelbauer, který nás informoval  

o činnosti jazykové školy a krátkým kvízem ověřil naše povědomí o Rakousku.  

Následně jsme se rozdělili do dvou skupin a absolvovali hodinovou výuku v německém jazyce plnou 

zábavných komunikačních her a aktivit s vánoční tématikou, které pro nás připravili, a kterými nás 

provázeli rodilí mluvčí.  

Všichni zaměstnanci institutu byli velmi přátelští a ochotní nám s čímkoliv poradit. Celý program se tak 

nesl v příjemné a uvolněné atmosféře. Pro celou třídu byla tato zkušenost přínosná, program se nám líbil 

a mnohé jsme si odnesli. 

Zapsaly: Alja Naprelac a Karolína Jírů (3L) 
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Odborná stáž v Pflegewerk Senioren Centrum v Berlíně 

Od 27. 11. do 10. 12. 2022 jsme pod dohledem paní učitelky Mgr. Martiny Cahové a Mgr. Blanky 

Petříkové měly možnost absolvovat odbornou stáž v Pflegewerk Senioren Centrum Berlín. 

Během pobytu jsme měly možnost obohatit naši slovní zásobu v německém jazyce, zjistit, jak to funguje 

v německém zdravotnictví a poznat krásné památky Berlína.  

Na oddělení jsme pracovaly vždy od 6.00 do 13.00 hod. pod dohledem odborné učitelky a personálu 

zařízení Pflegewerk Senioren Centrum. Ve volném čase jsme šly prozkoumávat Berlín. Díky adventní 

době byl Berlín snad ještě krásnější. Navštívily jsme vánoční trhy a okolí Braniborské brány. Zamluvily 

jsme si návštěvu Rathausu, sídla berlínského senátu. Navštívily jsme Alexanderplatz, kde stojí slavné 

světové hodiny. Zároveň jsme se prošly po trzích, nedaleko nichž se nachází Fernsehturm, neboli 

televizní věž, kam jsme též zavítaly. Nákupy v Primarku a ve známém obchodě Nivea nemohly chybět. 

Další trhy se nacházely na Gutenbergplatzu s pamětním kostelem císaře Viléma a na Zoologisher 

Garten. Návštěva berlínské zdi byla také velice zajímavá. Nahlédly jsme i do muzea Madame Tussauds, 

DDR Museum, Berliner Dom, prošly se po památníku holocaustu a Victory Column, odkud byl moc 

krásný výhled na Berlín. Navštívily jsme také SEA Life Berlin, AquaDom, kde jsme mohly zahlédnout 

všelijaké mořské tvory jako chobotnice, různé druhy ryb apod., také botanickou zahradu, kde se konala 

nádherná světelná vánoční show. 

Celá tato odborná stáž a poznávání Berlína bylo velice zajímavé a mohu dalším našim žákům tento 

studijní pobyt jen doporučit a věřím, že si odvezou tak krásné vzpomínky jako my. 

Andrea Borovková, třída PS 3A 

 

 

Odborné stáže se zúčastnily čtyři žákyně 3. ročníku oboru praktická sestra, konkrétně Andrea 

Borovková 3A, Lucie Horáková 3B, Petra Švehlová 3C, Nadija Povidaychyk 3D. 

Po úspěšném dokončení účastnice obdržely certifikát o absolvování této stáže. Naše žákyně zvládly tuto 

stáž na výbornou a vzorně reprezentovaly naši školu a město Brno. 

Mgr. Martina Cahová 

 

 

 

 

 



122 
 

    

 

 



123 
 

    

    

 

 

 



124 
 

    

 

    



125 
 

    

    

 

 

 



126 
 

Vystoupení kapely Mirai 

V úterý 13. 12. 2022 zavítala na naši školu kapela Mirai, která v tělocvičně odehrála menší „koncert“ 

pro vybrané žáky naší školy (kritériem výběru žáků třídními učiteli byla jakákoli záslužná činnost pro 

naši školu, například pomoc na Dni otevřených dveří, sportovní reprezentace nebo pochvala třídních 

učitelů za výborný prospěch). 

A jak se zde vlastně ocitli? Koncert byl takovým poděkováním za pomoc našich žáků během 

koronavirové pandemie, nicméně také zmínili, že „až jednou budou staří, tak třeba také sami budou 

potřebovat pomoc právě zdravotnického personálu.“ 

Mirai zahájili vystoupení s písní „Chci tančit“, nechyběly však také hity jako „Yahoda“ nebo novější 

„Vedle tebe usínám“, během kterých bylo vidět, že jsou jejich písničky známé – některé refrény nechali 

kluci naše žáky zazpívat samotné a Miraiova pomoc nebyla vůbec potřeba. Zpestřením během koncertu 

určitě byla i soutěž o nejhlasitější projev nebo taneční „battle“, který vyhrála třída 2. B. Výherci pak 

byli odměněni vstupenkou na jejich koncert, který se bude konat v Brně 22. 11. 2023. Mirai zakončili 

vystoupení jejich ikonickou písní „Když nemůžeš, tak přidej“, kterou si zazpívali společně s paní 

ředitelkou. 

Poté následovala v přízemí autogramiáda, které se již mohli zúčastnit všichni žáci. Kluci rozdávali nejen 

podpisové kartičky, ale i úsměvy na všechny strany a ochotně se s žáky fotografovali. Po náročných  

45 minutách podepisování se ještě občerstvili v ředitelně a pokračovali zase „o kus dál“ – do Dětské 

nemocnice. 

Mirai – medailonek kapely 

Mirai je česká popová hudební skupina z Frýdku-Místku, která byla založena v roce 2014. Frontmanem 

a zároveň kytaristou je Mirai Navrátil, vystudovaný právník, jehož maminka pochází z Japonska – odtud 

jeho křestní jméno, což v překladu znamená „budoucnost“. V kapele dále hrají bubeník Šimon Bílý, 

baskytarista Michal Stulík a kytarista Tomáš Javůrek. 
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Do povědomí se však kapela dostala až v roce 2017, kdy vydala debutové album s názvem 

„Konnichiwa“. Odtud pochází jejich nejznámější skladba „Když nemůžeš, tak přidej“, ke které vznikl 

zábavně pojatý videoklip, ve kterém členové kapely plní zdánlivě nesplnitelné úkoly. Dalšími 

výraznými singly z alba jsou „Pojď, zapomenem“, „Cesta z města“, „Chci tančit“ nebo „Anděl“ – tato 

píseň je věnována tragicky zesnulé manželce Šimona Bílého. V tomtéž roce se kapela stala také 

Objevem roku na udílení Cen Anděl i v Českém slavíkovi. 

       

V roce 2019 kapela vydala druhé album s názvem „Arigato“. Z tohoto alba pochází písně jako „ØTCHI“, 

„Hometown“, „Yahoda“ nebo „Pojď ke mně blíž“. V roce 2020 byli vyhlášeni na udílení Cen Anděl 

jako Skupina roku. 
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Na podzim roku 2021 spatřilo světlo světa zatím poslední album s názvem „Maneki Neko“. Díky tomu 

v rádiích můžeme slýchávat hity jako „Vedle tebe usínám“ nebo „Volám“. Rok 2022 byl ovšem pro 

kapelu velmi úspěšný – dvakrát se jim podařilo vyprodat pražskou O2 arénu. Kromě toho také získali 

2. místo v kategorii Skupina roku v anketě Český slavík. 

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 
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Erasmus 

V neděli 13. 11. 2022 jsme odjížděli z Brna domluveným autobusem a cesta proběhla v pořádku. Do 

Vídně jsme dorazili něco málo před polednem. Tento den jsme se jen ubytovali a udělali si PCR test.  

Následující den jsme byli dovedeni do našich pracovišť. Já jsem pracoval v ÖJAB. Zde jsme se 

představili naší vedoucí, kterou jsme ale následně při naší práci viděli minimálně. Ukázali nám, na jakém 

pracovišti budeme jako jednotlivci pracovat. V úterý jsme už začali pracovat. Na patře, kde jsem byl já, 

jsem byl každý den přidělen k nějaké sestře a pomáhal jsem jim v jejich práci. Hlavní náplní práce byla 

hygiena, podávání pravidelných léků a popřípadě pomoc se stravováním. Občas se zde dělaly také 

převazy. Většina práce se konala ráno a po obědě už nebylo co dělat.  

Oproti českým domovům pro důchodce/LDN mi přišel přístup sester k pacientům několikanásobně 

lepší. Ke každému pacientovi měly vybudovaný vztah a chovaly se k nim tam jako k sobě rovným, 

narozdíl od nás, kde se sestry většinou nad pacienty povyšují. Neříkám, že všechny, ale velká spousta 

z nich se takto chová. Většinově zde byly sestry ze zahraničí, konkrétně ze zemí bývalé Jugoslávie, 

Slovenska a Česka. Já jsem se setkal se Slovenkami a Chorvatkami. Součástí našeho pobytu byla  

i prohlídka Vídně s průvodcem, která nebyla příliš záživná, protože mi přišlo, že náš průvodce měl po 

nás další skupinu a chtěl to mít rychle za sebou, takže jsme z toho nic neměli.  

Celkově bych ale pobyt hodnotil pozitivně. Vyzkoušel jsem si, jaké by to bylo pracovat v Rakousku. 

Sestřičky mě do svého kolektivu uvítaly s otevřenou náručí a byly velmi sdílné, takže jsem se mohl 

zeptat na cokoliv, co mě zajímalo ohledně toho, co obnáší pracovat v cizině, například jaký plat mají, 

jak je to s cestováním, kde se dá ve Vídni zařídit ubytování nebo zda by mi to celkově doporučily. Další 

věcí, která se mi na tomto pobytu moc nelíbila, bylo stravování, kdy jsme dostávali krabičkové obědy.  

a na večeři byly malé porce. Pozitiva zde ale převážila negativa, a kdybych mohl jet znovu na Erasmus, 

tak bych neváhal. 

Václav Fitz, 3B 
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Erasmus ve Vídni 

Před odjezdem jsem měla strach, jaké to bude, jestli tam budu mít kamarády a vůbec jestli někomu budu 

rozumět. 

Na Erasmu se mi líbilo, bylo to dobře zorganizované. Obědy nějaký den nic moc, večeře byly dobré. Na 

pracovišti byl velmi milý personál, ale domluvit se s nimi bylo trochu horší, protože všichni mluvili jen 

německy. Byla to velmi dobrá zkušenost a myslím si, že mě to v jazyce posunulo. Určitě bych jela 

znovu, nebo minimálně bych to doporučila všem ostatním.  

Aneta Václavíková, 3A 

Já jsem se na Erasmus moc těšila, ale zároveň jsem měla obavy z nových kamarádů a jak zapadnu do 

kolektivu. Nakonec jsem si našla spoustu kamarádů a za to jsem byla ráda. Jídlo bylo na Erasmu dobré, 

až tedy někdy obědy byly nic moc. Pracoviště bylo úžasné, zaměstnanci s námi měli trpělivost a snažili 

se na nás mluvit pomalu německy a celkově byli velice milí. Naučila jsem se na Erasmu hodně věcí, jak 

nová slovíčka, tak praktické dovednosti. V německém jazyce jsem se rozhodně zlepšila, a to jen díky 

tomu, že jsem mluvila a snažila se dorozumět všemi způsoby. Určitě bych Erasmus všem doporučila, 

taková zkušenost se nedá zapomenout. 

Ester Kunstová, 3S 
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Tematický výjezd do Vídně 

Dne 14. 12. 2022 se zúčastnilo 61 žáků naší školy spolu s profesorkami Mgr. Simonou Valoškovou, 

Mgr. Ivou Řemínkovou a Ivanou Laslovou tematického výjezdu do předvánoční Vídně. 

Odjezd na akci byl v 7:00 od kavárny Bohéma. První zastávka byla u Hundertwasserhausu. Potom jsme 

jeli do Schönbrunnu. Navštívili jsme letní sídlo Habsburků a vánoční trh. Nakonec jsme si v centru 

Vídně prohlédli některé historické památky – katedrálu svatého Štěpána Stephansdom, morový sloup 

na ulici Graben, císařský palác Habsburků Hofburg, lidový park Volkspark, Parlament, hradní divadlo 

Burgtheater a vídeňskou radnici. Po prohlídce měli účastníci volno. To využili k návštěvě vánočních 

trhů a k nákupu drobných dárků. 

Návrat do Brna byl v 19:30. Vzhledem k ukázněnosti a dochvilnosti všech zúčastněných byla akce 

úspěšná. 

Zapsala: PaedDr. Ivana Laslová 
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Exkurze – vánoční Praha  

V pondělí 19. 12. 2022 se třídy 1D, 2C a 2D vydaly na exkurzi do Prahy. Navzdory brzkému rannímu 

odjezdu (v 5 hodin) byla ve vlaku možnost občerstvení, čehož žáci hojně využili a zpříjemnili si tak 

tříhodinovou cestu. Po vystoupení z vlaku jsme se vydali směr Klementinum, kde pro nás byla 

přichystaná komentovaná prohlídka. Zde bezesporu nejzajímavější místností byla barokní knihovna  

z první poloviny 18. století, která se právem řadí mezi nejkrásnější knihovny světa. Poté jsme se vydali 

přes Karlův most na Malostranské náměstí, kde následovala obědová pauza. Posilněni jídlem jsme si 

vyšlápli zámecké schody k Pražskému hradu, kde jsme stihli výměnu hradní stráže. Následně jsme se 

přesunuli na Staroměstské náměstí, kde měli žáci rozchod a příležitost obejít si vánoční stánky  

a nakoupit si drobné dárky. Žáci byli s exkurzí spokojení, a tak jim příliš nevadilo ani hodinové zpoždění 

vlaku na zpáteční cestě.  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 
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Moje nejzajímavější ošetřovatelská kazuistika 

Dne 19. 12. 2022 proběhlo školní kolo soutěže „Moje nejzajímavější ošetřovatelská kazuistika“. 

Do soutěže byly přihlášeny žákyně tříd 4A, 4B, 4C, 4D denního studia oboru Praktická sestra. Celkem 

byly prezentovány 4 ošetřovatelské kazuistiky. Žákyně z třídy 4A byla omluvena z důvodu onemocnění. 

Výkony žáků hodnotila odborná porota z řad odborných vyučujících.  

Ceny do soutěže věnovalo SRPD při SZŠ Brno, Jaselská. Soutěž podpořila a ceny předala paní 

zástupkyně Mgr. Jana Váňová. 

Výkony a znalosti soutěžících hodnotila odborná porota: 

Mgr. Jana Váňová 

Mgr. Helena Čermáková 

Mgr. Martina Cahová 

 

Výsledky: 

1. místo – Kateřina Paczková PS 4D 

Ošetřovatelská péče u pacienta s gonartrózou. 

2. místo – Marie Pospíšilová PS 4B 

Ošetřovatelská péče u pacienta s vbočeným kolenem. 

3. místo – Barbora Barešová PS 4D 

Ošetřovatelská péče o klienta v berlínském senior centru PFLEGEWERK. 

Gratulujeme a děkujeme! 

Žákyně, které se umístily na 1. a 2. místě školního kola budou reprezentovat naši školu ve Zlíně na 

XVII. Festivalu ošetřovatelských kasuistik dne 23. března 2023. 

Děkujeme všem žákyním za velice pěkné a na odborné úrovni zpracované kazuistiky. Poděkování patří 

i všem odborným vyučujícím za odbornou pomoc a cenné rady žákyním při zpracování kazuistik. 

Zapsala: Mgr. Martina Cahová, předsedkyně MS OSE 
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Vánoční příběh 

Dne 19. a 20. prosince 2022 po sedmi letech zněl opět naší Dvoranou naladěný klavír. Rozezněla ho 

studentka druhého ročníku lycea Ema Kejmarová, která společně se členy dramatického kroužku 

vystoupila na vánočním představení. 

Bylo to neobyčejné představení. Nejen, že žáci „Dramaťáku“ v čele s Patrikem Uríkem odvyprávěli 

biblický příběh o narození Ježíška, ale také zazpívali koledy. Vánoční představení bylo doplněno  

o vystoupení tanečníků (Michaely Cahové, Daniela Kalouska, Patrika Ruska a Emy Kejmarové)  

i kouzelnice Katky. 

Kateřina Bílková ze třídy 2LB je nejen výborná kouzelnice, ale umí také žonglovat. Práci s talíři nám 

nejen předvedla, ale také zapojila další žáky, kteří společně s ní na pódiu Dvorany zkoušeli, jestli umí 

uvolnit zápěstí a udržet roztočené talíře. 

Vánoční pásmo bylo interaktivní, pro návštěvníky představení jsme připravili texty koled, které žáci 

s námi společně zpívali. 

Novým pěveckým objevem letošního vánočního vystoupení se stala Emilka Bukajová z 1A, která se 

připojila k vystoupení 19. 12. 2022 ráno v 7.00 hod! 

Vánoční příběh herci dramatického kroužku hráli dva dny pro většinu tříd naší školy. Příjemnou 

atmosféru doplnily kostýmy a zvuk, které zajistila Mgr. Iva Lambova. Režijně se na představení podílela 

Mgr. Dominika Babáková. Vánoční příběh tak vykouzlil úsměv na tváři všem, kteří přišli představení 

zhlédnout. 

Zapsala: Mgr. Dominika Babáková 
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Den zdraví 

Dne 21. 12. 2022 se na naší škole již čtvrtým rokem konal projektový den s názvem Den zdraví  

v součinnosti se Světovou školou. V letošním školním roce byl zaměřený na téma problematiky znalosti 

laické veřejnosti o poskytování první pomoci. 

Žáci byli od září školního roku 2020/21 s tímto tématem seznamováni napříč výukou nejen v hodinách 

odborných, ale také všeobecných předmětů.  

V první fázi se o problematice učili, v další fázi pak získávali zkušenosti jako modelové nebo mentoři 

na akcích BESIPU, Policie ČR nebo na ZŠ Laštůvkova. 

Na výjezdech na stáže do Berlína a Vídně zjišťovali úroveň znalostí o poskytování první pomoci seniorů 

a dětí v Německu a Rakousku. Své zjištění zdokumentovali v krátkém videu.  

Protože se akce zúčastnila celá škola (všechny třídy, obory i ročníky), bylo připraveno 11 stanovišť, kde 

probíhaly workshopy, interaktivní přednášky od hasičů (Bc. Jan Filka, DiS.), Policie České republiky 

(Mgr. Michael Kobza), porodní asistentky (Mgr. Magdalena Staňková), lékaře z dětské nemocnice  

FNB Brno (MUDr. Senad Kolář), interního lékaře z NMB Brno (MUDr. Jan Richter) a členů vodní 

záchranné služby (Jiří Stošek, DiS.). Připraven byl také běh s nosítky a zdatnost v tělocvičně  

a samozřejmě i relaxace a masáže.  Nesmíme zapomenout na mezinárodní účast. Na stanovišti 

v anglickém jazyce jsme přivítali studentku z Mendelovy univerzity Arianu z Mexika, která nám ve 

skvělé prezentaci přiblížila poskytování první pomoci a zdravotnické péče v Mexiku. 

Na Den zdraví jsme pozvali i neziskové organizace, které mají v náplni práce zabránit šíření násilí. 

Neziskové organizace od nás dostaly zakázku vtáhnout žáky do problematiky v rodinách za zavřenými 

dveřmi, aktivně je zapojit a využít jejich znalostí i názorů na výše uvedené téma. 

Jednou z organizací, se kterou jsme letos spolupracovali, byla PERSEFONA, nevládní nezisková 

organizace, jejímž posláním je prosazovat rovnost žen a mužů v české společnosti. Věnuje se domácímu 

násilí. 

Zaměstnanci PERSEFONY si pro žáky připravili interaktivní 90minutový program, který se zaměřoval 

na vnímání postavení členů rodiny, dále pak na aktivní vyhledávání a předcházení násilí.  

A protože se jednalo o projektový den, na třech stanovištích byly připraveny modelové situace, kde 

v rolích modelů jste mohli spatřit žáky naší školy, členy dramatického kroužku. Skvělé maskování 

zranění zajistili také žáci školy pod vedením Mgr. Vyhňákové. 

Informace k poskytování první pomoci, nácvik resuscitace nebo ošetření poranění zajišťovali žáci 

třetích a čtvrtých ročníků. Všechny modelové situace vycházely z reálných situací ze života ve škole. 

Jako již tradičně se nám Den zdraví mimořádně vydařil. Propojení odborníků z terénu, spolupráce žáků 

napříč ročníky a nové informace jsou smyslem takových akcí. 
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Poděkování patří nejen všem organizátorům, žákům a pedagogům za skvělý průběh akce, ale také paní 

ředitelce PhDr. Zuzaně Číkové, pod jejíž záštitou se Den zdraví konal. 

Zapsala: Mgr. Dominika Babáková 
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Virtuální pochod k hrobu Florence Nightingalové 

Virtuální pochod k hrobu Florence Nightingalové, který se nachází v Anglii na hřbitově u kostela  

sv. Markéty v East Wellov, jsme započali 17. 11. 2022 a ukončili 21. 12. 2022. Cestu jsme tedy ušli za 

35 dní. Naplánováno bylo splnit 1812 km, cíl jsme zdárně překonali, ušli jsme dokonce celkem  

2588 km. Výsledky jsou zpracované v grafu. Nejúspěšnějším chodcům gratulujeme a brzy je odměníme. 
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Zapsala: PhDr. Milena Spurná 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



155 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Leden 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



156 
 

Lyžařský výcvikový kurz 

V týdnu od 2. 1. do 6. 1. 2023 proběhl lyžařský výcvikový kurz v Čenkovicích. Kurzu se zúčastnilo 

celkem 53 žáků a pět pedagogů (Mgr. Hana Ondrášková, Mgr. Zuzka Horynová, Mgr. Ondřej Horyna, 

Mgr. Viorika Hanáková a Mgr. Jan Pejpek).  

V pondělí jsme se ubytovali, rozřadili do družstev podle výkonnosti a poté rovnou šli na večeři. V úterý 

a ve středu proběhl celodenní lyžařský výcvik. Večer vždy probíhaly zábavné a společenské hry. 

Vzhledem k nepříznivému počasí jsme ve čtvrtek místo lyžování absolvovali horskou turistiku a večer 

se konala přednáška horské služby (HS) na téma bezpečnost na sjezdovkách a náplň práce HS. Žáky 

přednáška zaujala a měli na přednášejícího mnoho otázek. V pátek po snídani jsme se sbalili, rozloučili 

s majitelem penzionu a vydali se na cestu zpátky domů do Brna. 

Celkově hodnotíme lyžařský kurz jako zdařilý, a i když podmínky na lyžování nebyly úplně ideální, 

těšíme se na další výlet na hory. Všichni žáci si zaslouží pochvalu nejen za předvedené výkony, ale také 

za své zodpovědné chování během celého kurzu. 

Zapsala: Mgr. Hana Ondrášková 
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Návštěva úřadu práce ČR 

V úterý 10. 1. 2023 měla třída 4L možnost v rámci občanské nauky navštívit Úřad práce (ÚP) ČR. Při 

vstupu do budovy si žáci mohli prohlédnout jednotlivé části úřadu. Následně šli žáci do konferenční 

místnosti, kde jim byla promítnuta prezentace, která popisovala, co vše lze na úřadě najít, doporučení 

na nejrůznější odkazy, užitečné rady a tipy pro budoucí hledání pracovního poměru. Nakonec k žákům 

přišel promluvit i velitel a učitel působící na Univerzitě obrany, který danou univerzitu popsal, seznámil 

žáky s nabídkou oborů a vyzdvihnul důvody, proč na dané univerzitě studovat. Žáci si návštěvu  

ÚP ČR velmi užili a odnesli si mnoho užitečných informací, které se jim určitě budou do budoucna 

hodit. 
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Školní prezidentské volby 

V rámci aktuální volby prezidenta republiky vyhlásil školní parlament školní prezidentské volby. V čem 

spočívaly? Jednoduše v tom, abychom zjistili, kdo by se stal prezidentem České republiky, kdyby měli 

volební právo pouze studenti a zaměstnanci SZŠ Jaselská. Žákům i zaměstnancům byl odeslán před 

Edookit link na hlasování, kde měli možnost vybírat z reálných kandidátů na prezidenta. Zúčastnit se 

mohli všichni žáci, tedy i ti neplnoletí. 

Tento článek vznikl v době mezi prvním a druhým kolem prezidentských voleb. Zatím tedy není jasné, 

zda zvítězí favorizovaný Petr Pavel, nebo si voliče na svou stranu přikloní Andrej Babiš. U nás na 

Jaselské ale už jasno máme. Na plné čáře zvítězila Danuše Nerudová. Celkově hlasovalo  

372 respondentů, z nichž 215 preferovalo právě tuto kandidátku, čímž se s 57,8 % všech hlasů stala 

suverénní vítězkou. Důvodů může být několik. Paní Nerudová je profesorkou na univerzitě, tedy také 

vzdělává mladé lidi, má blízký vztah k Brnu a v neposlední řadě byla jedinou ženou mezi kandidáty, 

což jí mohlo na naší škole přinést bonusové body, neboť u nás početně dominují ženy (muži prominou, 

ale je to fakt). 

Pomyslnou stříbrnou a bronzovou medaili si odnesli již zmínění kandidáti. Na druhém místě jaselských 

prezidentských voleb se s 85 hlasy umístil Petr Pavel a na třetí místo vyneslo 44 preferencí Andreje 

Babiše. Bramborovou příčku poté obsadil se 13 hlasy Pavel Fischer. Po 4 hlasech získali shodně 

kandidáti Marek Hilšer, Karel Diviš a Josef Středula. Nejméně sympatií sesbíral Jaroslav Bašta. 

Výsledky jsou shrnuty v přehledném grafu níže.    

Na závěr bychom za školní parlament chtěly poděkovat všem respondentům, kteří se ankety zúčastnili, 

a zároveň také popřát všem voličům v reálných prezidentských volbách, aby ve druhém kole měli 

šťastnou roku a zvolili v této nelehké době pro naši republiku nejvhodnějšího prezidenta.   

Zapsaly: Mgr. Lenka Čermáková a Mgr. Petra Valovičová 
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DofE 

Na naší škole již půl roku běží program Mezinárodní ceny vévody z Edinburghu. Do tohoto projektu je 

zapojeno napříč všemi ročníky a obory okolo 35 žáků naší školy. Během podzimních měsíců si žáci 

nastavili v první (bronzové úrovni) své cíle pro plnění aktivit, na jejichž základě dosáhnou postupu do 

vyšší úrovně a možnosti účasti na expedičním výjezdu. Ještě, než se žáci odebrali na vánoční prázdniny, 

proběhlo setkání všech „dofáků“ s vedoucími ve Dvoraně školy, tedy mimo jiné také setkání se 

s novými spolužáky a kamarády. Máme mezi sebou jednu žákyni a žáka, kteří mají za sebou již jednu 

úroveň absolvovanou a byli tedy cenným zdrojem informací nejen pro nás, vedoucí, ale také pro ostatní 

„dofáky“, jež váhají v některých oblastech (např. nastavení cíle, nebo vhodné zvolení aktivity). 

Mgr. Kristýna Kyseláková 
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Den otevřených dveří 

Dne 17. ledna 2023 proběhl již druhý Den otevřených dveří ve školním roce 2022/2023. Školu navštívilo 

celkem 243 návštěvníků, z toho 134 žáků základních škol. Zájemců o prohlídku školy a studium na naší 

škole bylo tedy méně než v měsíci listopadu, ale i tak byli všichni pedagogové a žáci plně vytíženi. 

Obecné informace o studiu a profilu absolventa se mohli návštěvníci dozvědět v učebně č. 30, kde byli 

připraveni ke konzultaci odborní i všeobecní pedagogové. Po vyčerpávajících informacích přišla na řadu 

prohlídka školy, kterou zajišťovali žáci všech studijních oborů (zdravotnické lyceum, praktická sestra  

a sociální činnost). Celá akce se velmi vydařila a už se těšíme na poslední Den otevřených dveří, který 

se uskuteční 7. února 2023. Tímto děkuji všem kolegyním, kolegům a žákům, kteří se na Dni otevřených 

dveří podíleli.     

                                                                                     Zapsal: Mgr. Ondřej Otava 
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Článek v odborném časopisu Florence – Minulost, současnost a budoucnost 
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Článek ve Svatoanenských listech (4/2022) 
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Článek v deníku Metro 
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Almanach 

Almanach k 75. výročí školy jsme pojali zejména ze stránky odborné.  

Za posledních 5 let došlo k řadě událostí, které ovlivnily výuku na škole. Bylo zapotřebí se o nich zmínit. 

Především Covid-19 a z něho plynoucí následky: distanční výuka, odborné maturity, které se konaly ve 

škole atd. Dále pak budování Centra pro odborné vzdělávání, vydání nových učebnic pro ošetřovatelství 

a první pomoc několik projektů, kterým se snažíme žákům zpestřit výuku a zvýšit jim všeobecné  

a odborné znalosti.  Mezi ně patří pobyty v zahraničí nebo podíl na ochraně přírody.  

Věříme, že díky almanachu následující generace získají důležité informace o činnosti naší školy. 

PhDr. Milena Spurná 
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Workshop – psychiatrická péče v 21. století 

Dne 19. ledna 2023 se uskutečnil již pátý workshop pořádaný v rámci projektu Implementace KAP JMK 

II s registračním číslem CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177 v rámci Operačního programu Výzkum, 

vývoj a vzdělávání. 

Workshop se konal v Psychiatrické nemocnici Brno, dále jen PN Brno. Zúčastnilo se ho 15 zástupců ze 

škol, které jsou partnery projektu. Obsahem workshopu byly přednášky zaměřené na specifika péče  

o psychiatrické pacienty a novinky v této oblasti. Přednášky a exkurze vedli odborníci z těchto oborů. 

V úvodu proběhla přednáška Bc. Kateřiny Chladové, asistentky hlavní sestry, která nám osvětlila 

fungování PN Brno a seznámila nás se základními psychiatrickými diagnózami nemocných, které 

nejčastěji ošetřují. Dále nás provedla novinkami v oblasti léčby těchto chorob, např. elektrokonvulzivní 

terapií, ke které směřovala většina dotazů účastníků workshopu a také systémem příjmu nemocných  

a službami, které jejich zařízení nabízí. 

Druhá přednáška, vedená vedoucí Centra duševního zdraví při PN Brno Mgr. Barborou Plochovou, byla 

zaměřena na vznikající centra duševního zdraví (CDZ) jako součást psychiatrické péče, na nabídku 

těchto služeb, jejich financování, personální obsazení a praktické kazuistiky. Tato přednáška byla pro 

účastníky zřejmě nejzajímavější, protože CDZ je velmi málo a tato služba je v poskytování péče  

o psychiatrické pacienty poměrně nová. 

Třetí přednáška byla zaměřena na problematiku závislostí. Vedla ji staniční sestra z Oddělení pro léčbu 

návykových závislostí, Bc. Věra Křenková. Ze způsobu jejího přednášení, z množství uvedených 

příkladů a také otázek, které ji zasypaly, bylo ihned poznat, že moc dobře ví, o čem mluví. 

Po první sérii přednášek následovala polední pauza a po ní poslední teoretická přednáška  

Mgr. Jarmily Horňákové, MBA, která působí v PN Brno jako vrchní sestra psychoterapeutického 

oddělení. Její přednáška byla zaměřena na možnost psychoterapie u klientů s různou mírou 

psychiatrických obtíží, přes poruchy osobnosti, úzkosti až po neurózy a psychózy.  

Celý workshop byl zakončen exkurzí na Oddělení pro léčbu návykových závislostí, kde byli účastníci 

seznámeni se stavebním uspořádáním pracoviště, jeho vybavením, léčebným režimem a řádem. Druhým 

pracovištěm, které jsme navštívili, bylo Oddělení klinické psychologie. Zde jsme byli seznámeni 

s průběhem skupinové terapie u nemocných trpících neurózou, kteří jsou hospitalizovaní v PN Brno. 

V závěru workshopu proběhla krátká diskuze a vyplnění autoevaluačního dotazníku.  
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Program workshopu: 

Bc. Chladová Kateřina – Ošetřovatelská péče o pacienta s duševním onemocněním 

Mgr. Plochová Barbora – Centra duševního zdraví jako součást psychiatrické péče 

Bc. Křenková Věra – Práce všeobecné sestry na oddělení pro léčbu závislostí 

Mgr. Horňáková Jarmila, MBA – Podíl všeobecné sestry na psychoterapii 

Exkurze na vybraných pracovištích – Oddělení pro léčbu návykových závislostí, Oddělení klinické 

psychologie 

Zapsala: Mgr. Helena Čermáková 
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Česká republika si zvolila nového prezidenta 

V pátek 27. a v sobotu 28. ledna si lidé volili v historicky teprve třetí přímé volbě dalšího prezidenta 

ČR, který nahradí v čele státu Miloše Zemana. Do druhého kola postoupili Petr Pavel a Andrej Babiš. 

Petr Pavel nakonec zvítězil se zhruba 3,3 miliony hlasů, což mu vyneslo celkových 58 procent hlasů. 

Nový prezident nastoupí do úřadu 9. března.  

 

Petr Pavel (*1961, Planá) 

Český politik a armádní generál ve výslužbě, od ledna 2023 zvolený prezident ČR. Po ukončení vysoké 

vojenské školy ve Vyškově v roce 1983 začínal u výsadkového vojska. Po dokončení studií v roce  

1991 nastoupil na Generální štáb Armády ČR a v 90. letech působil ve Vojenském zpravodajství.  

V letech 2002-2007 byl postupně velitelem specializovaných sil, zástupcem velitele společných sil  

a zástupcem ředitele ministerstva obrany. Od roku 2012 do roku 2015 byl náčelníkem Generálního štábu 

Armády ČR a v letech 2015-2018 působil ve funkci předsedy vojenského výboru NATO.  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 
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Soutěž o nejlepší návrh nového znaku školy 

V rámci 75. výročí naší SZŠ Brno, Jaselské byl školní parlament požádán o vyhlášení soutěže o nový 

znak školy. Děkujeme všem, kteří se zapojili, a zároveň gratulujeme výhercům, jmenovitě Magdaleně 

Michailidisové (2A), Kristýně Kolembusové (1LA) a Františkovi Bízovi (1D), jejichž návrhy si můžete 

prohlédnout níže v galerii.  

 
 

Za školní parlament: Mgr. Lenka Čermáková a Mgr. Petra Valovičová 

 

 

Školní ples 

V sobotu 28. ledna se konal Reprezentační ples SRPD při SZŠ Brno, Jaselská. V 18:30 zahájila ples 

úvodními slovy ředitelka školy PhDr. Zuzana Číková. Následovalo šerpování maturitních ročníků, volná 

taneční zábava a výherci si mohli vyzvedávat ceny z tomboly. Zhruba ve 21:30 vystoupila děvčata ze 

step tanečního studia Nofeet a své dovednosti v moderní gymnastice předvedla Sabina Kašinová. Poté 

opět pokračovala volná zábava, která byla proložena pěveckým vystoupením absolventky Dory 

Brzezinové. Před půlnocí si některé třídy připravily tzv. předpůlnoční překvapení následované opět 

volnou zábavou, která probíhala až do jedné hodiny ranní, kdy byl oznámen konec plesu. K tanci  

a poslechu hrála kapela Party Leaders a celým večerem provázeli absolvent Jakub Kříž  

a Mgr. Iveta Vilímová. Akce se velmi vydařila a snad jedinou nevýhodou byl malý taneční parket.  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková  



178 
 

 



179 
 

    

 

    



180 
 

    

 

    

 

 

 



181 
 

Lyžařský výcvikový kurz – Ovčárna 

V termínu 24. 1. – 28. 1. 2023 se konal LVK na Ovčárně v Jeseníkách. Kurzu se zúčastnilo celkem  

40 žáků ze SZŠ Brno, Jaselské, příspěvkové organizace a 4 pedagogové ve složení Mgr. Peter Milčák, 

Mgr. Iveta Vilímová, Mgr. Dominika Babáková a Mgr. Jan Pejpek. 

Vyjeli jsme v 9 hodin ráno z Brna od Janáčkova divadla a na Ovčárnu jsme přijeli v 12:30. Po obědě 

jsme se vydali na výlet směr Praděd, nejvyšší vrchol pohoří Jeseníku, který leží v nadmořské výšce  

1491 m. Jedna skupina jela na běžkách a druhá skupina zvolila pěší turistiku. Zdolali jsme přibližně  

8 km. Ve večerních hodinách proběhla přednáška Horské služby na téma Nebezpečí na horách. 

Druhý den jsme lyžovali v okolí Ovčárny. Dopoledne jsme se rozdělili do družstev a odpoledne jsme 

pokračovali ve výcviku. Skupina běžkařů se vydala na chatu Švýcárna a zpět.  

Další dva dny jsme lyžovali v lyžařském středisku Ovčárna. Běžecká skupina se ve středu vypravila po 

hřebeni směr Petrovy kameny – Vřesová studánka a zpět na Ovčárnu. 

Pří cestě zpět na Petrovy kameny zahlédli naší žáci Ondřej Zeman a Vojta Škárek běžkaře, který vyjel 

mimo stopu a následně při sjezdu spadl do navátého sněhu. Zranil si při pádu koleno. Nezvedal se  

a volal o pomoc. Hoši neváhali a přispěchali k zraněnému. Zavolali horskou službu a za pomoci dalších 

žáků Jana Štauda a Martina Lukeše a pedagogického doprovodu, zraněného pomohli naložit na 

čtyřkolku Horské služby. 

 

Ve čtvrtek odpoledne měli žáci možnost si vyzkoušet pohyb ve volném terénu na sněžnicích směr 

Petrovy kameny. Závěr výletu byl doprovázen krásným západem slunce. 

Na LVK nedošlo k žádnému vážnému zranění a předem stanovený program byl splněn. Počasí 

lyžařskému kurzu přálo a věříme, že všichni zúčastnění si LVK užili. 
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Cesta po Evropě v rámci programu DiscoverEU 

V roce 2021 jsme se přihlásili do soutěže pořádané Evropskou unií s názvem DiscoverEU. Účelem této 

soutěže je dát šanci mladým Evropanům prozkoumat zákoutí EU a zjednodušit jim šanci vycestovat. 

Přihlášení do soutěže je bezplatné, soutěž je vypisovaná každý rok a jedinou podmínkou je, že v roce 

podání přihlášky vám musí být 18 let. Po přihlášení budete podrobeni složitým otázkám typu: „Jak moc 

se cítíte být Evropanem?“, „Co pro Vás EU znamená?” a další. Po odeslání už jen doufáte, že vás 

vyberou (šance je zhruba 1:5) a přihlásit se lze i ve skupinách, což je rozhodně příjemnější než cestovat 

na vlastní pěst. Výhrou tedy pak je sedmidenní vlaková jízdenka po EU zdarma. Naším plánem bylo 

využít této šance naplno, a tak než se jen podívat za babičkou do Adamova, bylo rozhodně smysluplnější 

vyjet někam dál. Rozhodli jsme se tedy vydat se po hlavních městech západní Evropy (ta je totiž nejlépe 

propojená sítí železnic) a udělat si takovou představu o každém z měst. Vaše jediné výdaje tedy budou 

muset zahrnout stravu, ubytování (když nevyužijete nočních spojů) a povinné místenky do některých 

vlaků. Naše cesta tedy byla v duchu knihy „Spořílkova dobrodružství“, a tak jsme se se vším všudy 

vlezli do krásných 5000 Kč, včetně rozjetého večera v kodaňské hospodě, kdy vás jedno pivo stojí 

 250 Kč anebo italské pizzy spolu s pořádným dezertem. Za našich sedm dní jsme stihli strávit alespoň 

deset hodin mimo vlak celkem v devíti zemích, najet 5512 km, nastoupit do 27 vlaků a prosedět na 

zadku skoro tři celé dny čistého času, což není zrovna kvalitní prevence proti vzniku dekubitů. Náš typ 

cestování určitě není pro každého. Za celý týden jsme měli jenom jednu noc v hotelu, jednu noc  

v nočním vlaku a jednu noc ve vlaku sice jedoucím přes noc, ale v žádném případě nočním. I přes zprvu 

neplánované procházky po centrech měst, jsme nachodili přes 137 km. Na oplátku jsme ale viděli 

obrovskou řadu měst, ochutnali cizokrajná jídla, koupali se v moři a vytvořili si hlavně vizi toho, kam 

se v budoucnu určitě rádi vrátíme a jakým místům dáme raději navždy sbohem. Co se týče jednotlivých 

měst, tak nechceme zbytečně popisovat kouzla jednotlivých památek, jelikož fotky, které bychom pod 

článek přidali, byste stejně našli na Googlu v lepší kvalitě, a navíc je ta historie pro každého jinak 

zajímavá. Pokusíme se ale sdělit náš pohled na věci, které nás překvapily a co byste od jednotlivých 

destinací možná nečekali. 

Popis jednotlivých míst 

Úvodem jen chceme říct, že pokud nemáte v plánu navštívit každou památku, kterou potkáte nebo jít na 

několikahodinové prohlídky (které ale jistě stojí za to), tak vám na obchůzku celého historického centra 

a všech důležitých památek stačí všude maximálně jedno odpoledne. Vlaky jedoucí mimo ČR s délkou 

trasy jedenáct hodin mají maximálně tři minuty zpoždění, což je v porovnání s ČR, kde jsou ČD schopny 

nabrat dvě hodiny na 30 km, velice vítaná změna. 

Kodaň  

Přes den je to nádherně čisté město, kde najít vajgl na zemi je zázrak. Dokáže ale zaskočit svým nočním 

přesným opakem, kdy se na zemi v ulicích objevují nedopité nápoje, odpadky či vysypané koše. Je zde 
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také obrovský provoz a velkou zálibu zde najdou cyklisté. Ceny zde nejsou nijak drastické, a kromě 

hospod se v supermarketech dá i výhodně nakoupit. Vlaky, které jezdí kolem třetí hodiny ranní, jsou 

tzv. „party vlaky”, kde jedete s dosti početnou skupinou, která si ráda po cestě zazpívá a napije se. 

   

    

 



186 
 

Amsterdam 

Po prvních pár krocích z vlakového nádraží vás praští do nosu vůně/zápach léčivých rostlin. Po chvíli 

si na něj ovšem zvyknete a všechno vám pak přijde poněkud úsměvné. Pokud jste ovšem milovníci 

bicyklů, tak se vám zde bude líbit ještě více. Pravděpodobnost, že vás v tomto městě srazí nějaký cyklista 

je mnohem vyšší než srážka s autem. Díky velkému počtu mladých lidi to tady v noci dost žije, proto je 

dobré to zde vidět v noci i přes den. 
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Brusel 

Po odmyšlení si poněkud vyšších budov, je to takové větší Brno. Toto místo nás popravdě ani nenadchlo, 

zvláště když nejnavštěvovanější památky jsou čůrající sochy malých dětí a psa. Město na nás nepůsobilo 

nijak zvlášť bezpečně. Noc zde venku nedoporučujeme. 
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Lucemburk 

Nádherné místo, až nečekaně provázané s českou historií. Pokud jste zastánci menších měst  

a klidnější atmosféry s krásnými vyhlídkami, určitě můžeme doporučit. Během noci zde potkáte jen 

opravdové minimum lidí, proto pokud potřebujete někde přečkat noc a nechcete platit ubytování, tak 

Lucemburk je tím správným místem. 
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Paříž 

Co nejrychleji opusťte hlavní nádraží, předem si najděte cestu a hlídejte si batoh. Jakmile se ale 

dostanete do centra, je vše už poněkud příjemnější. Na prohlídku doporučujeme určitě vyčlenit si více 

času, jelikož spousta památek má pro studenty do 26 let vstup zdarma (Louvre, Panteón a další). 

Památky není potřeba ani představovat, ovšem cestu do metra sami určitě nezvládnete, koupit si lístek 

je totiž trochu „porod” a bez pomoci místních to těžko zvládnete. Na závěr chceme jen zmínit mýtus  

o hrdosti Francouzů a angličtině. Místní jsou často velice milí a nenarazili jsme na situaci, kdy by to  

s angličtinou nešlo. 
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Nice 

Nádherné město na jihu Francie, které pokud zastihnete mimo turistickou sezónu, je velice půvabné. 

Teplota je zde vyšší a dá se zde i koupat. Procházka po pláži s pohledem do vln je pak nikdy nekončící 

romantikou. Pozor bychom si dali akorát na nekonečné pohledy na moře, kde snadno strávíte více než 

pár hodin.  

Celkově o Francii je dobré říci, že jsou to mistři na nerespektování semaforů. Pokud tedy stojíte na 

přechodu s davem lidí a čekáte, až vám blikne zelená, s největší pravděpodobností na ni budete přecházet 

jen se zbylými turisty. 

 

Milán 

Město předcházejí pověsti o své zákeřnosti a vysoké kriminalitě. V případě historického centra města 

se s většími riziky nesetkáte a není důvod se obávat. Zajímavý je zde i nekončící noční klid ani po třetí 

hodině ranní. V okrajových částech města je ale ovšem dobré si dávat větší pozor. Výskyt místních 

gangů je zde vyšší a není zas tak těžké přijít k úhoně. Toto město není ani tak bohaté na památky a nijak 

nás tedy neoslovilo. 
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Vídeň, Brno, Hamburk a další řada měst 

Tyto města nepopisujeme z důvodu, že v nich buď žijete, jsou blízko anebo jsme v nich nestrávili 

dostatečnou dobu, bylo jich ale celkem přes dvacet. 

Závěrem chceme napsat, že jsme si cestu velice užili a určitě můžeme soutěž jedině doporučit. Vyjet se 

dá opravdu kamkoliv a dost vám to rozšíří obzory. Hlavní je se prostě nebát. 

PS: Na panáčka jsme přemluvili lidi od Francouzů po Belgičany, takže se své úrovně znalosti jazyka 

nemusíte nijak bát, máte přeci jen ruce a nohy. 

Zapsali: Ondřej Zábrš a Jan Sobotka (4.L) 
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Odborná konference ošetřovatelství – pestrost oboru v kontextu doby 

Dne 2. února 2023 se uskutečnila celostátní odborná konference ošetřovatelství pořádaná v rámci 

projektu Implementace KAP JMK II s registračním číslem CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177 v rámci 

Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání. Jednalo se již o šestou a zároveň poslední 

konferenci pořádanou v rámci tohoto projektu. 

Smyslem a hlavní myšlenkou tohoto projektu pro oblast zdravotnictví je podporovat na všech 

zdravotnických školách v Jihomoravském kraji kvalitní výuku a důkladně připravit žáky pro praxi.  

V projektu Implementace KAP JMK II jsou zapojeny tyto školy z Jihomoravského kraje: 

• Církevní střední zdravotnická škola s.r.o., Brno 

• Gymnázium a SOŠZE Vyškov, p. o. 

• Obchodní akademie a Střední zdravotnická škola Blansko, p. o. 

• Soukromá SOŠ manažerská a zdravotnická s.r.o., Břeclav 

• Střední zdravotnická škola a Vyšší odborná škola zdravotnická Znojmo, p. o. 

• Střední zdravotnická škola Evangelické akademie, Brno 

• Střední zdravotnická škola Brno, Jaselská, p. o. 

• Vyšší odborná škola a střední škola Boskovice, p. o. 

• Vyšší odborná škola zdravotnická Brno, p. o. 

Celou konferencí provázela Mgr. Martina Cahová, předsedkyně metodického sdružení ošetřovatelství.  

Odbornou konferenci navštívilo celkem 25 účastníků, pedagogů i žáků ze všech spolupracujících 

zdravotnických škol, které při zahájení konference přivítala ředitelka školy PhDr. Zuzana Číková.  

Po každé přednášce měli účastníci možnost pokládat přednášejícím otázky a vést plodnou diskuzi na 

dané téma. Této možnosti bylo u každé přednášky hojně využito. 

Z celé konference byl pořízen audiovizuální záznam, který je k dispozici pod jednotlivými názvy 

přednášek. 

Organizátorky akce se snažily získat pro tuto konferenci zajímavé a přínosné přednášky. 

Přednášející a téma jejich výstupu: 

Mechanická srdeční podpora – telemonitoring pacientů 

Mgr. Zdeňka Doležalová, všeobecná sestra na JIP 

Centrum kardiovaskulární a transplantační chirurgie Brno (CKTCH) 
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Krizová intervence a včasná péče u rodin s vážným onemocněním 

Ing. Bc. Bc. Monika Kolková, vedoucí pracovník Centra provázení 

FN BRNO, Dětská nemocnice – Centrum provázení, Paliativní podpůrný tým 

 

Domácí péče versus Domácí hospic 

Mgr. Irena Prokšová, MBA, metodička zdravotních služeb 

Diecézní charita Brno 

 

Význam nutričního terapeuta v léčbě nefrologických pacientů 

Pavlína Pařízková, nutriční terapeut 

OLV (Oddělení léčebné výživy), Nutriční poradna, FN Brno 

 

Fyziologie stresu 

MUDr. Kateřina Fialová, Ph.D. 

OSVČ 

 

Volbou k síle, metoda One brain 3in1 Concepts 

MUDr. Petra Novotná 

OSVČ 

 

Konference přinesla velké množství nových odborných poznatků z různých oblastí ošetřovatelství, 

medicíny i psychologie. 

Všichni účastníci obdrželi emailem potvrzení o účasti a vyhodnotili evaluační dotazník, který se zaměřil 

na zhodnocení jednotlivých přednášek, technického zajištění, přínos pro výuku apod. 

Po celou dobu konference bylo k dispozici občerstvení. 

Velké poděkování patří celému realizačnímu týmu, který při organizaci konference odvedl precizní 

práci. 

Zapsala: Mgr. Martina Cahová (předsedkyně MS OSE) 
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Den otevřených dveří 

Poslední „Den otevřených dveří“ v tomto školním roce proběhl dne 7. 2. 2023. Zájemce o studium  

a jejich rodiče informovali o možnostech studia všeobecní i odborní učitelé. Poté je žáci provedli 

budovou školy. Prohlídka školy probíhala za plného provozu, takže zájemcio studium mohli nahlédnout 

přímo do výuky všech vyučovaných předmětů v tento den.  

Celá akce probíhala v přátelské a uvolněné atmosféře. Věříme, že byli všichni návštěvníci školy 

spokojeni. Těšíme se na setkání s budoucími žáky prvních ročníků! 
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Exkurze do Nejvyššího soudu 

Dne 10. 2. 2023 se třída 3.A vydala na prohlídku Nejvyššího soudu v rámci hodin občanské nauky. 

Nejvyšší soud sídlí nedaleko naší školy na ulici Burešova 20. Ihned po vstupu čekala všechny 

bezpečnostní prohlídka podobná jako na letišti. O program se postaral Mgr. Milan Šimánek – asistent 

předsedy senátu Nejvyššího soudu. Jednací sál Nejvyššího soudu v minulém roce prošel rozsáhlou 

rekonstrukcí, a tak jsme byli mezi prvními, kdo měl možnost tento obrovský sál navštívit. Všichni byli 

ohromeni velikostí sálu a také propracovaností všech detailů. V sále si žáci poslechli odborný výklad  

a byl zde také prostor na dotazy. Konec prohlídky byl zakončen v celách, do kterých si žáci ihned 

posedali a zkusili si být "za mřížemi".  

Zapsala Mgr. Petra Valovičová 
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Valentýnský den 

Jak už se postupně stává v naší škole tradicí, 14. 2. se žáci oblékají do barvy pro zdravotníky ne úplně 

typické, a to do červené. Letos tomu nebylo jinak a řada žáků sladila své svršky do barev lásky, a oslavili 

tak společně valentýnský den. Odměnou jim za to byla imunita před zkoušením. Žáky barevně doplnili 

i někteří učitelé, kteří tím sice imunitu nezískali, ale i tak věříme, že si školní valentýn všichni společně 

náležitě užili. 

Za školní parlament: Lenka Čermáková a Petra Valovičová 
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Rozdávejme optimismus 

Určitě jste si všimli, že od začátku února byly v prostoru u vrátnice po čtrnáct dní k dispozici krabice na 

vzkazy, které mohli psát žáci i učitelé sobě navzájem za účelem se povzbudit, pochválit, poděkovat si 

nebo se prostě jen pozdravit. 

Děkujeme všem, kteří se do této akce zapojili. Veškeré vzkazy jsme předali adresátům a doufáme, že 

cíl, tedy rozdat optimismus, jsme naplnili.  

Za školní parlament: Lenka Čermáková a Petra Valovičová 
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Vila Tugendhat 

V pátek 17. února měla naše třída 3. A možnost se podívat do vily Tugendhat, která se nachází v Brně 

na ulici Černopolní. Doprovázely nás paní učitelky Lenka Čermáková a Barbora Baláková. 

Hned po příchodu nás přivítal milý průvodce, který nás pustil do vily. Nejdříve jsme stáli na terase  

a dozvěděli jsme spoustu zajímavých věcí o historii vily. Poté jsme se přemístili dovnitř a měli jsme 

možnost prohlédnout si první část, tam nám průvodce řekl něco o rodině, která bydlela ve vile. Zaujala 

mě čistota koupelny a dětského pokoje, protože všechen nábytek byl bílý a nebyly zde žádné zbytečné 

věci. Dále jsme se přemístili dolů, kde se nacházela pracovna, vedle které byla krásná zimní zahrada, 

obývací pokoj a byl zde i klavír, na který si měl spolužák možnost zahrát. Mezi pracovnou a obývacím 

pokojem byla oxynová stěna, která se mi velmi líbila. Následně jsme šli do kuchyně, která byla opět 

celá bílá, nacházel se zde pouze stůl s židlemi, umyvadlo a spíž. Jako poslední jsem při odchodu viděla 

model vily, který mě zaujal. 

Všem se prohlídka velmi líbila a jsme rádi, že jsme si vilu mohli prohlédnout. 

Zapsala: Ilona Šostaková, 3A 
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Daruj krev s Jaselskou 

Z historických pramenů je doložené, že pedagogové i žáci Střední zdravotnické školy Brno, Jaselská se 

aktivně účastnili dárcovství krve.  

Dne 1. 11. 2022 jsme ve spolupráci s FN u sv. Anny na tradici navázali, a zahájili tak oslavy 75. výročí 

založení školy. Naší snahou bylo získat 75 prvodárců.  Díky dvěma kolům odběru, které se konaly  

1. 11. 2022 a 21. 2. 2023 za podpory Ing. Vlastimila Vajdáka a Mgr. Jany Zvěřinové, jsme dosáhli 

vytyčené mety 75 dárců. 

Všem zúčastněným děkujeme za podporu a těšíme se na 2. ročník „Daruj krev pro Jaselskou“, který se 

bude konat na podzim 2023.  
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Školní kolo soutěže v psychologii 

Dne 22. 2. 2023 proběhlo školní kolo psychologické olympiády na téma: „Jak jsem překonal/a sebe 

sama.“ Soutěž se konala v odborné učebně psychologie. Své práce představilo 8 žáků ze třetích ročníků 

oborů praktická sestra, zdravotnické lyceum a sociální činnost.  

Výkony žáků hodnotila odborná porota: 

PhDr. Jiřina Svobodová 

Mgr. Lenka Čadová 

Mgr. Dagmar Procházková 

Výsledky: 

1. místo: Simona Kottssmidová 

2. místo: Adam Stříbrský 

3. místo: Milan Škrhák 

Žákyně, která obsadila 1. místo, bude školu reprezentovat v krajském kole, které se uskuteční 8. března 

2023 v budově Klvaňova gymnázia a Střední zdravotnické školy v Kyjově. Děkujeme všem soutěžícím 

a jejich učitelům předmětu psychologie. Ceny do soutěže věnovalo SRPD při SZŠ Brno, Jaselská, 

příspěvková organizace. 

            Mgr. Dagmar Procházková (předsedkyně MS PSL) 
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Literární soutěž 2022–2023 

Literární soutěž, pořádaná MS ČJL a vedením školy, se v tomto roce konala již po třiadvacáté. Letošního 

ročníku soutěže se zúčastnilo celkem 14 autorů a autorek z řad žáků naší školy – a to nejen z oboru ZL, 

ale zapojili se i žáci oboru PS. Žáci a žákyně, kteří se soutěže zúčastnili, si vybírali tradičně ze 3 témat. 

Již 1. téma se ukázalo být z pohledu pisatelů nejatraktivnější, protože si ho vybralo 9 žáků. Mezi 

pracemi, které porotu zaujaly, byla i práce Kláry VLACHOVÉ z 1LA, jejíž hrdinku zavedl její 

ztřeštěný nápad až daleko za hranice všedních dnů, na místo, kde najde svou životní lásku – na Island. 

Dalšími pracemi, které vzbudily pozornost porotkyň, jsou práce dívek Terezy MENŠÍKOVÉ ze 3L, 

Sáry ŠACHEROVÉ z 1LA a Báry KYJOVSKÉ ze 4D. 

Sářin příběh se odehrává na místě, které všichni moc dobře známe, a to v nedalekém červeném kostele, 

jehož tajemství se jedné noci rozhodla odhalit parta přátel. 

Bára KYJOVSKÁ se rozhodla vyprávět fantasy příběh o dívce, která zvítězila nad zlem, vyvlékla se 

z časové smyčky, stala se bílou vlčicí a teď hájí bezpečí nevinných před temnotou lesa. 

Laura, hrdinka z příběhu Terezy MENŠÍKOVÉ, se pro změnu vydala hledat duchy a dobrodružství do 

pařížského podzemí. 
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Nad nástrahami techniky, konkrétně nad klady a zápory sociálních sítí, uvažovala ve svém textu 

Anastasia KURUCOVÁ ze 4B.  

Poslední téma Zdravotnictví naší budoucnosti bylo zařazeno jako příspěvek k oslavám 75. výročí naší 

školy. Vybrali si ho celkem 4 žáci. 

Všichni autoři předpovídají našemu zdravotnictví skvělou budoucnost. Doufají, jak píše  

Nikola JAROLÍMOVÁ ze 4B, že „za podpory státu naše zdravotnictví využije pro inovaci a zlepšení 

veškeré péče o pacienty všechny možnosti, které mu nabízí věda, technika, výzkum a již získané 

zkušenosti.“  A také se shodují v názoru, že se ve zdravotnictví lidská síla a přístup nahradit nedá. 

1. místo  Barbora KYJOVSKÁ (4D)   knižní poukázka v hodnotě 400 Kč 

2. místo  Sára ŠACHEROVÁ (1LA)      knižní poukázka v hodnotě 300 Kč  

  Tereza MENŠÍKOVÁ (3L) 

3. místo  Klára VLACHOVÁ (1LA) knižní poukázka v hodnotě 200 Kč    

Ceny do soutěže věnovalo SRPD při SZŠ Brno, Jaselská, příspěvkové organizaci. 

VŠEM OCENĚNÝM BLAHOPŘEJEME! 

  Mgr. Opravilová, Mgr.Winklerová a Mgr. Čáslavová za vyučující ČJL 
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Krajské setkání parlamentů základních a středních škol 

Dne 22. 2. 2023 se na Střední škole polytechnické Brno, Jílová konalo Krajské setkání parlamentů 

základních a středních škol. Shromáždění se zúčastnili zástupci školních parlamentů z 38 škol a též 

zástupci městského studentského parlamentu z Kyjova. Celkem dorazilo přes 160 účastníků z celého 

Jihomoravského kraje. Dle slov pořadatelů byl zájem daleko vyšší, ale vzhledem ke kapacitě auly nebylo 

možné všem vyhovět.  

Za náš školní parlament přijela načerpat inspiraci Pavla Procházková ze 3. C, kterou doprovázely 

koordinátorky Lenka Čermáková a Petra Valovičová. Dále svou přítomností zasedání obohatili  

i významní hosté, mezi něž patřil například Jan Grolich, hejtman Jihomoravského kraje, Jiří Nantl, 

náměstek pana hejtmana, Lucien Rozprým, vedoucí Oddělení prevence a volnočasových aktivit JMK, 

Veronika Pevná z Centra pro demokratické učení, zástupci Parlamentu dětí a mládeže České republiky 

a další. 

Celý program byl zahájen v 9:30 hodin. Moderátory akce byli dva žáci SŠP Brno, kteří po úvodních 

slovech spustili soutěž s názvem Náš parlament v 90 sekundách, do které se zapojilo 14 škol. Po 

skončení soutěže následovaly workshopy, na které byli účastníci rozděleni do čtyř skupin. Žáci byli 

roztříděni do tří a čtvrtou tvořili pedagogové. Pavlu jsme tedy musely opustit a odebraly jsme se do 

jednací místnosti, kde na nás už čekali zástupci školního parlamentu ZŠ Masarova, Brno, konkrétně dva 

žáci, kterým dělaly oporu jejich dvě koordinátorky. Oba zmínění chlapci se shodně jmenovali Filip  

a provázeli nás značnou částí dopoledního programu. I přes to, že se jednalo o žáky ZŠ, moderátorskou 

úlohu zvládli na jedničku. S až neuvěřitelnou mírou profesionality, výbornými vyjadřovacími 

schopnostmi a naprosto přirozeně a bez trémy nám pedagogům představili činnost jejich parlamentu. 

ZŠ Masarova nebyla vybrána náhodou. Tato škola je konzultačním střediskem Centra pro demokratické 

učení, díky své vynikající činnosti se stal její parlament inspirací pro další školské parlamenty,  

a dokonce jeho zástupci získali cenu v celorepublikové soutěži, kde svou aktivitu úspěšně prezentovali 

na půdě Senátu Parlamentu ČR.  

Program Filipa a Filipa doplnili mimo jiné koordinátorka z již zmíněného Centra pro demokratické učení 

či zástupci z městského studentského parlamentu Kyjova (konkrétně místostarosta města a žák  

4. ročníku místního gymnázia). V představení jejich činnosti bylo zajímavé především to, že fungují 

jako opravdový poradní orgán města. Celý dopolední program nám Filipové zpestřovali tím, že výklad, 

prezentace a diskuze doplňovali různými aktivizačními metodami. Výsledkem byl velmi pozitivní 

zážitek. Moderátoři sami na sobě skvěle demonstrovali, nakolik je pro ně členství ve studentském 

parlamentu přínosné. V obdobném duchu byly představeny i další školské parlamenty. Jejich fungování 

je též založeno na aktivní participaci samotných žáků, kteří nadšeně plánují, dojednávají a organizují 

různé akce. Koordinátoři (jak už vychází ze samotného názvu funkce) pouze jejich činnost koordinují  

a zastávají poradní, nikoli řídící roli. Takové fungování kvitovali především samotní žáci, kteří vyzdvihli 

fakt, že když uvedou v život vlastní nápady na akce či zlepšení školy úplně sami, dodá jim to větší radost 
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a také sebevědomí. Zdůraznili, že členům přináší aktivní zapojení v parlamentu cenné zkušenosti  

a dovednosti využitelné v každodenním životě, a to zejména organizační a komunikační, což představuje 

jednu z klíčových, ale bohužel pozapomínaných funkcí školního parlamentu. 

Na závěr zasedání se všichni účastníci opět shromáždili v hlavní aule. Vyhodnotila se soutěž Náš 

parlament v 90 sekundách. Ceny výhercům předal po krátkém proslovu pan hejtman. Následně byly 

shrnuty jednotlivé workshopy vybranými zástupci a proběhlo závěrečné jednání. 

Celkově bychom setkání zhodnotily velmi kladně. Akce byla výborně organizačně zvládnutá, vybrané 

prostory nás oslovily svou moderností a vzdušností, moderátoři i účastníci byli přátelští a nadšení pro 

věc a v neposlední řadě, co se týče obsahu, jsme si odnesly obrovskou míru inspirace, čímž jsme naplnily 

hlavní cíl této akce.  

Sepsaly: Mgr. Lenka Čermáková a Mgr. Petra Valovičová 
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Workshop – psychiatrická péče v 21. století 

Dne 23. února 2023 se uskutečnil poslední workshop pořádaný v rámci projektu Implementace  

KAP JMK II s registračním číslem CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0017177 v rámci Operačního programu 

Výzkum, vývoj a vzdělávání. 

Workshop se konal v prostorách Psychiatrické nemocnice Brno. Zúčastnilo se 15 vyučujících ze 

spolupracujících škol zapojených do projektu. Obsahem workshopu byly přednášky zaměřené na 

specifika péče o psychiatrické pacienty a novinky v této oblasti.  

První přednáška Bc. Kateřiny Chladové, asistentky hlavní sestry, byla zaměřena na základní 

ošetřovatelskou péči o pacienty s duševním onemocněním. Diskuze se zaměřila na v poslední době 

nejčastější psychiatrické diagnózy a na komunikaci s nemocnými s těmito diagnózami.  

Druhá přednáška od paní Marcely Mátlové, všeobecné sestry pracující v Centru duševního zdraví (CDZ) 

nás provedla náplní CDZ, jeho chodem a kazuistikou. Na závěr přednášky pozvala účastníky na možnost 

stáže v CDZ.  

Třetí přednáška byla zaměřena na problematiku závislostí. Vedla ji staniční sestra z Oddělení pro léčbu 

návykových závislostí, Bc. Věra Křenková. Přednáška byla doplněna materiály jako například režimem 

na oddělení, dotazníkem závislosti na alkoholu či povinnostmi pacientů při léčbě závislosti.  

Poslední přednášku přednesla staniční sestra stanice 5, Mgr. Jarmila Horňáková, MBA, která má bohaté 

zkušenosti s poskytováním psychoterapie v praxi.   

Workshop byl doplněn exkurzemi na vybraných pracovištích, konkrétně na oddělení klinické 

psychologie, kde jsme se dozvěděli postup zařazení pacienta do skupinové psychoterapie. Dále jsme 

navštívili oddělení pro léčbu závislostí, kde jsme se podívali na stavební uspořádání stanice, vybavení  

a tělocvičnu. Novinkou byla návštěva stanice 5, což je lůžková příjmová stanice pro mužskou i ženskou 

klientelu, tzv. koedukované pracoviště, se zaměřením na diagnostiku a léčbu akutních, subakutních či 

exacerbovaných forem psychických poruch a resocializaci nemocných. V závěru workshopu proběhla 

krátká diskuze a vyplnění autoevaluačního dotazníku.  

Program workshopu: 

Bc. Chladová Kateřina – Ošetřovatelská péče o pacienta s duševním onemocněním 

Mátlová Marcela – Centra duševního zdraví jako součást psychiatrické péče 

Bc. Křenková Věra – Práce všeobecné sestry na oddělení pro léčbu závislostí 

Mgr. Horňáková Jarmila, MBA – Podíl všeobecné sestry na psychoterapii 

Exkurze na vybraných pracovištích – Oddělení pro léčbu návykových závislostí, Oddělení klinické 

psychologie, Oddělení diagnosticko-terapeutické stanice 5. 

Zapsala: Mgr. Jana Váňová 
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Přednáška „Sex je náš, když ho znáš“  

Dne 27. 2. 2023 se první a druhé ročníky zúčastnily programu „Sex je náš, když ho znáš“. Přednášející 

doc. PhDr. Dr. phil. Laura Janáčková, CSc. působí v Sexuologickém ústavu a je také zakladatelkou 

oddělení somatopsychiky VFN v Praze. Přednáška byla zaměřena na problematiku a rizika aktivního 

sexuálního života, pohlavně přenosných chorob, nechtěného těhotenství a sexuální kriminality včetně 

zneužívání nezletilých. Na závěr přednášející otevřeně odpovídala na časté otázky žáků, které se týkaly 

virtuálního sexu, počtu pohlaví, způsobů partnerských soužití apod. Přednáška zaujala nejen žáky, ale  

i pedagogický doprovod. 

Mgr. Hana Kašparovská 
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Lyžařský výcvikový kurz 

V termínu 27. 2. – 3. 3. 2023 se konal LVK na Ostružné. Kurzu se zúčastnilo 39 žáků  

a 5 pedagogů. 

Vyjeli jsme v 8. 30 hodin ráno od Janáčkova divadla. Na Ostružnou jsme přijeli ve 12 hodin. Poté jsme 

se ubytovali a následoval oběd. Po obědě jsme se vydali na procházku z Ostružné směrem na Paprsek  

a přes Petříkov zpět do Ostružné. Ušli jsme asi 7 km s poměrně velkým převýšením. 

Druhý den jsme šli lyžovat do areálu Jonas park v Ostružné. Dopoledne jsme se rozdělili do družstev  

a odpoledne jsme pokračovali ve výcviku. 

Další dva dny jsme lyžovali v lyžařském středisku Ramzová. Počasí nám přálo a všichni jsme si lyžařský 

výcvikový kurz užili. 

Mgr. Zuzana Horynová 
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Soutěž první pomoci 

Dne 3. března 2023 na naší škole proběhlo školní kolo soutěže v první pomoci. Letošní soutěž byla 

speciální, konala se v den 75. výročí založení školy pod laskavou záštitou ředitelky školy  

PhDr. Zuzany Číkové. 

Soutěžila tříčlenná družstva druhých a třetích ročníků oboru praktická sestra, žáci zdravotnického lycea 

a sociální činnosti. Soutěžilo celkem 14 družstev. Soutěž probíhala na pěti stanovištích. Cílem bylo 

propojit teoretické a praktické znalosti. V praktické části soutěžní družstva předvedla poskytnutí první 

pomoci na konkrétní modelové situaci např. KPR, tepenného krvácení, ošetření popálenin a jiné. Žáci 

byli také testováni v pozornosti a schopnosti bezpečně a dostatečně rychle přesunout raněné na 

nosítkách.  

Soutěžící byli rozděleni na dvě kategorie.  

Výkony a připravenost soutěžících hodnotila odborná porota ve složení: Mgr. Hana Kašparovská,  

Mgr. Rudolf Lukačko, PhDr. Jana Toufarová, Mgr. Iva Lambova, Mgr. Adéla Soukupová a jako hlavní 

porotce Mgr. Dominika Babáková. 

Výsledky žáků 2. ročníků - I. kategorie: 

1. místo: družstvo třídy 2LB (2)        

2. místo: družstvo třídy PS2A (1) 

3. místo: družstvo třídy 2LB (1) 

Výsledky žáků 3. a 4. ročníky – II. kategorie: 

1. místo: družstvo třídy PS 3A                                                                      

2. místo: družstvo třídy PS 3C I. 

3. místo: družstvo třídy PS 3C II. 

První dvě družstva z každé kategorie postupují do Celostátní soutěže první pomoci, která proběhne 

v červnu na SZŠ Brno, Jaselská, příspěvková organizace a třetí družstvo  

z kategorie mladší žáci bude reprezentovat školu v Jihlavě na mezinárodní soutěži první pomoci 

Mladé Bříště. Děkujeme všem studentům za výkony a velice kvalitní připravenost k soutěži. 

Poděkování patří také všem odborným vyučujícím za přípravu soutěžních družstev a celému týmu 

vyučujících i žáků, kteří se podíleli na organizaci soutěže. 

Zpracovala: Mgr. Dominika Babáková 
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Neformální setkání ředitelů a zástupců pro odborné vzdělávání  

Dne 3. 3. 2023 se uskutečnilo „poslední“ neformální setkání ředitelů spolupracujících subjektů  

a zástupců pro odborné vzdělávání ve dvoraně školy.  

Ředitelka školy PhDr. Zuzana Číková přivítala všechny přítomné a seznámila je s programem 

neformálního setkání.  

Velmi vzácným hostem byl Mgr. Jiří Nantl, LL.M., náměstek hejtmana JMK, který se ujal krátkého 

slova.  

Hlavním cílem tohoto setkání bylo slavnostní otevření Centra odborného vzdělávání pro zdravotnictví, 

které bylo vytvořeno v rámci celého projektu.  

Slavnostního přestřižení pásky v simulační místnosti se ujala ředitelka školy  

PhDr. Zuzana Číková a Mgr. Jiří Nantl, LL.M. 

Simulační místnost, kterou se podařilo vybudovat v rekordním čase, umožňuje prostřednictvím 

praktické výuky snadnější zapojení žáků, resp. absolventů do pracovního procesu. Učebna obsahuje 

nejmodernější modely a pomůcky k nácviku péče o nemocného, např. zvedák, model dítěte k nácviku 

ošetřovatelské péče a KPR, interaktivní model k cévkování, model ruky k měření krevního tlaku nebo 

interaktivní komunikační model k ošetřovatelské péči Susie. Interaktivní model Susie umožňuje nastavit 

simulaci různých zdravotních problémů, např. dušnost s vysokým krevním tlakem nebo srdeční zástavu, 

a umožňuje tak pedagogům vytvářet programy vhodné k nácviku konkrétních ošetřovatelských postupů.  

Byla předvedena malá ukázka práce se simulátorem Susie a její možnosti se zaměřením na podávání 

infúze. Dále bylo nachystáno malé překvapení ve formě připraveného filmu – videa o vybudování COV. 

Slavnostního otevření COV se také zúčastnili zástupci odborných firem, a to pan Nikolaos Vidras, 

zástupce firmy Linet a pan Petr Císař, zástupce firmy B-Braun, kteří se podíleli svými výrobky na 

vybavení simulační místnosti.  

Poté účastníci neformálního setkání navštívili školní kolo první pomoci, které probíhalo v prostorách 

školy.  

Ve dvoraně školy se pak diskutovalo nad příklady dobré praxe, např. o žákovském portfoliu, dále 

soutěžích první pomoci a využitelnosti COV pro zdravotnictví do budoucnosti. Zástupci jednotlivých 

partnerských škol kvitovali jednotlivé aktivity celého projektu, ať už to byly konference, workshopy 

nebo výuka v COV.  

Mgr. Jana Váňová (odborný garant COV a zástupkyně pro odborné předměty) seznámila přítomné  

o proběhlých akcích, o zrealizované konferenci Ošetřovatelství – pestrost v kontextu doby, 

workshopech s tématikou Psychiatrická péče v 21. století, výuce partnerských škol v COV a publicitě 

projektu, který je k dispozici na webových stránkách školy a vytváří se elektronická publikace celého 

projektu iKAP JMK II. 
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Poté se ujala slova Radka Szelongová – CodeCreator Publi.cz, která představila funkci  

a možnosti platformy publi.cz. 

Následovala prezentace zdravotnických firem. Prvním byl pan Roman Audy, zástupce firmy Audy,  

s.r.o. se zdravotnickou a rehabilitační technikou, kterou firma nabízí. V rámci budování COV jsme 

využily jednorázové pomůcky pro hygienu a vyprazdňování nemocných.  

Dalšími byli zástupci firmy TUGI, a to pan Milan Eyberger a pan Martin Pilný, kteří vyvinuli inovativní 

zdravotnický prostředek určený k usnadnění aplikace léků z předplněných injekčních stříkaček. 

Věříme, že COV ve zdravotnictví je velkým přínosem a že se budeme i nadále setkávat. 

Zapsala: Mgr. Jana Váňová 
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Den otevřených dveří pro absolventy a přátele školy 

Děkujeme všem, kteří se zúčastnili dne otevřených dveří pro absolventy. Naším přáním bylo, aby celá 

akce probíhala v přátelské a milé atmosféře a jsme velice rádi, že se nám společně s vámi tuto atmosféru 

podařilo vytvořit.  

Rádi jsme mezi námi opět přivítali bývalé kolegyně, které již neodmyslitelně patří do našich řad:  

Mgr. Věru Záhorovou a Mgr. Martu Ugwitzovou. 

Celý den naplňoval téma oslav 75. výročí školy: minulost – současnost – budoucnost. Mohli jste 

zhlédnout módní přehlídku dobových uniforem od Florence Nightingalové, která je považována za 

zakladatelku ošetřovatelství, až po současnost. Přehlídka vzbudila velký zájem. Dále byla připravena 

nejen retro učebna, kde jste se mohli podívat na kroniky školy, historické pomůcky i dokumenty, ale 

samozřejmě i současné učebny a naši novinku – centrum odborného vzdělání. Celou akci zpříjemnila 

ZUŠ VARHANICKÁ svým krásným vystoupením. 

Jsme velmi rádi, že jsme podpořili společně s vámi charitativní akci „Dům pro Julii“ – za finanční dar 

ve výši 6652 Kč vám patří velké díky. V neposlední řadě jsme si mohli popovídat a zavzpomínat v našich 

kavárničkách.  

Díky za vaši podporu a návštěvu.  

Zapsala: PhDr. Milena Spurná 
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Poděkování škole 

Vážená paní ředitelko!                                                                 

V roce 1963 na Střední zdravotnické škole Brno, Jaselská 190/7 jsem maturovala po čtyřletém studiu 

ročník dětských sester vedený třídní učitelkou Annou Reisovou. Já jsem patřila do tohoto kolektivu. 

V tomto roce 2023 tedy slavíme 60 let od maturity.  K návštěvě 75. výročí Vaší školy jsme připravené, 

i když, již v menším kolektivu. Těšíme se, až si zavzpomínáme na krásná školní léta. Těší nás, že 

můžeme zhlédnout, jak Vaše škola se změnila, i jak si zachovala rysy, které jsme znaly.  

Mně osobně se vybavily vzpomínky nejen na školu, ale i co mně Vaše škola dala, jak ovlivnila moji 

pracovní dráhu ve zdravotnictví.  Dovoluji si Vám je napsat. 

Mým rodištěm byla vesnice, tehdejší Dědice u Vyškova. Ve škole mně ke zvládnutí učiva stačily 

přestávky. Pohoda a nekonečná volnost. Maminka si přála mít ze mě sestřičku. Ale ouha. Do Vaší školy 

jsem po ukončení osmé třídy nebyla přijatá. Pro maminku to bylo velké zklamání. Můj třídní učitel ze 

základní školy řekl mamince: „To máte, paní Zemánková, těžké, když nemáte protekci.“ Řešením byla 

jedenáctiletka. Byla náhradou dřívějšího gymnázia a ti bývalí prvorepublikoví gymnaziální profesoři 

tam dál učili. A ze svých nároků neměli zájem slevovat. Do smrti nezapomenu na pana profesora, vlastně 

jsme museli říkat soudruha učitele, Večerku. Učil matematiku a deskriptivní geometrii. Jeho zvučný 

hlas s perfektní výslovností slyším dodnes. Hyperrrbola, parrrááábola a já jsem je mastila neskutečným 

způsobem. Přestávky k učení už nějak nestačily. V pololetí jsem přinesla tři čtyřky. Matematika, fyzika, 

němčina. Ve třídě nás takových bylo víc než dost.  

Moje maminka, oč méně jí bylo umožněno vzdělání, o to více se uměla prát se životem. Posbírala moje 

vysvědčení ze základky s těmi jedničkami, k tomu všechny diplomy z recitačních soutěží a vyrazila 

s nimi na okresní výbor KSČ. Vyhledala tam známého soudruha z naší dědiny, rozložila mu to na stůl  

a řekla: „Moje dcera se nedostala na zdravotnickou školu. Její třídní učitel mně řekl, že když nemáme 

známosti, je to těžké. Já pracuji v kravíně, buduji socializmus a známosti mám jenom s těmi kravami. 

Tak potřebuji Vaše známosti.“  

Zdravotnickou školu v Brně jsem o čtyři roky později vystudovala s vyznamenáním. Nastoupila jsem 

nejprve na dětské oddělení nemocnice ve Vyškově, vdala se a dva roky pracovala v dětské léčebně 

v Karlových Varech, následně tři roky na dětském oddělení nemocnice v Rokycanech. Tam se mně život 

převrátil naruby. Měla jsem malé dítě (rodičovská dovolená byla pouhého ½ roku), náročná přestavba 

rodinného domu, v nemocnici třísměnný provoz, mnoho přesčasových hodin a úmrtí dítěte na oddělení 

při noční službě. To se sečetlo a já jsem padla. Dostala jsem měsíc nemocenské na vyspání  

a vzpamatování.  

Nabídku pracovat na okresní hygienické stanici jsem přijala s nadšením. To mně umožnilo pravidelně 

dávat malého syna do jeslí a v noci, jak je normální, chodit spát. Toho jsem si velmi vážila. Chyběla 
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mně však kvalifikace. Nastoupila jsem k dálkovému studiu hygieny na zdravotnické škole v Praze, stihla 

jsem v osobním životě slušný životní kotrmelec a školu včetně maturity dokončila již v Ostravě.  

Psal se rok 1973. V Ostravě jsem nastoupila na krajskou hygienickou stanici a pracovala jako asistentka 

hygienické služby na oddělení hygieny dětí a dorostu a následně na oddělení fyziologie práce. To se 

mně stalo osudným. Mým vedoucím se stal doc. MUDr. Vladimír Maňák, CSc., jeden z největších 

slovenských disidentů, kterého náš ředitel politicky ukryl. Byl to fyziolog zraku, charizmatický člověk, 

mimořádný vědecký pracovník, ovládal aktivně sedm jazyků. Nebýt politické persekuce, mohl být 

v Americe součástí vědeckého kolektivu, který dostal za výzkum zraku Nobelovu cenu. Nesměl 

publikovat, nesměl přednášet. Mně otevřel úplně jiný svět, než jsem znala. Měla jsem velmi zajímavou 

práci a naštěstí ředitele KHS, doc. MUDr. Rajmunda Miksla, CSc., který podporoval zájemce o další 

studium. Doporučil mně Přírodovědeckou fakultu v Brně. Byla jsem přijata ke studiu při zaměstnání  

a studium úspěšně absolvovala v oboru fyziologie živočichů a člověka. 

V roce 1981 můj vedoucí odešel do důchodu, ředitel stanice zemřel, naše fyziologické pracoviště bylo 

zrušeno a já jsem se ocitla na oddělení hygieny práce. Protože jsem měla znalosti v oblasti fyziologie 

zraku, dostala jsem úsek „Osvětlení“. To zahrnovalo posuzování projektů denního a umělého osvětlení, 

včetně měření a řešení stížností na pracovištích. O stavařině jsem nevěděla nic, umělé osvětlení je 

doménou elektrotechniků a měření doménou fyziků. Dostudovat vše potřebné bylo, jak se říká „o hubu“. 

Od pana doc. Maňáka jsem měla zakořeněné, že správné, zvláště denní světlo je pro člověka naprosto 

nepostradatelné. Od rodičů jsem měla naučené každou práci dělat pořádně. Panicky jsem se nad 

hromadami projektů bála udělat chybu. Hájila jsem světlo jak o život a prokousala jsem se postupně 

oborem tak, že jsem byla postrachem projektantů prý od Aše až po Košice. Po revoluci si o mně jako  

o obávané hygieničce podávali echo přicházející developeři. Získala jsem však mnoho nových skvělých 

přátel v oboru. 

Měla jsem nádhernou, tvůrčí práci. Hájila jsem světlo, hájila jsem heslo z odznaku, který jsem dostala 

při maturitě u Vás - „Sloužím zdraví lidu“. Spoluorganizovala jsem s kolegou z Vysoké školy báňské 

v Ostravě, prof. Ing. Karlem Sokanským, CSc, každoroční kurzy a konference, založili jsme 

mezilaboratorní porovnávací měření umělého osvětlení, učila jsem světlo na Zdravotně-sociální fakultě 

Ostravské univerzity. Stala jsem se spoluautorem knihy Denní osvětlení a oslunění budov, přednášela 

jsem na konferencích, publikovala v časopise Světlo. Přednášela jsem v Brně v NCONZO. Dnes již jako 

čestný člen České společnosti pro osvětlování se nadále účastním odborných akcí, stále se zajímám  

o rozvoj oboru.  

Jak to souvisí s Vaší školou? No přece s tím heslem na odznaku na tehdejší uniformě sestřiček, který 

mně škrtil pod krkem - „Sloužím zdraví lidu“. Prevence a odpovědnost za zdraví. To mně zůstalo nějak 

pod kůží. Ten odznak mám ještě schovaný. Dnes, kdy třísměnný provoz pro rozbitý biorytmus 

organismu byl zařazen mezi potencionální karcinogeny, je nutno si uvědomit, jaká je náročná práce 
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zdravotníků. Jaká je psychická zátěž práce ve zdravotnictví a velmi často i fyzická. S úctou se skláním 

přede všemi, kdo ve zdravotnictví pracují.    

Každopádně přeji Vám i všem Vašim absolventům pevné zdraví a splnění Vašich snů. Přeji všem 

úspěšnou pracovní historii. Přeji Vám všem hodně štěstí.  

S krásnými vzpomínkami na naši školu bývalá žákyně  

                                                                                   

                                                                                       RNDr. Marie Juklová 

                                                                                          Hranečník 645/1 

                                                                            710 00 Ostrava – Slezská Ostrava 

Článek v Brněnském deníku 
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Pochodové cvičení s prvky ochrany obyvatelstva při mimořádných situacích 

Dne 3. 3. 2023 se konalo pochodové cvičení s prvky ochrany obyvatelstva při mimořádných událostech. 

Rozdělili jsme se do pěti skupin, které čítaly přibližně okolo sta žáků. V rámci výšlapu jsme navštívili 

rozhledny Ostrá horka v Soběšicích, Holednou v Kohoutovicích, Zamilovaný hájek v Králově Poli, 

Jehnice a brněnský Prígl. 

Žáci si během přibližně tříhodinového pochodu vyplnili online kvíz, který se skládal z otázek 

zaměřených na ochranu obyvatelstva při mimořádných událostech. 

V rámci pochodu jsme utužili své zdraví a zopakovali si základní prvky ochrany obyvatelstva při 

mimořádných událostech. 

Zapsal: Mgr. Jan Pejpek  
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Erasmus+ Budapešť 

Strávily jsme dva nezapomenutelné týdny v Maďarsku. Měly jsme spoustu očekávání a taky obav, 

naštěstí se všechna naše očekávání naplnila a obavy vymizely. Pracovaly jsme na interním oddělení 

přímo v Budapešti a největší strach jsme měly z jazykové bariéry, které jsme se vůbec nemusely bát, 

protože s personálem a pacienty jsme se dorozuměly bez větších problémů a také pár zdravotníků umělo 

anglicky. Byly jsme nadšené z chování zdravotníků k pacientům, chovali se k sobě jako rodina, každý 

z personálu byl velice milý a nápomocný jak k nám, tak k pacientům. 

    

    

Bohužel v Maďarsku jsou na tom se zdravotní péčí hůř jak my a pouze lidé ve věku 18–60 let mají právo 

na zcela bezplatnou zdravotní péči. I přes nedostatečnou zdravotnickou péči oproti té naší jsme se 

naučily pár nových věcí, jako například krmit do PEG, odebírat krev Vacutainerovým systémem  

a vyzkoušet si jiné způsoby převazování ran a dekubitů. 
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Když jsme nepracovaly, tak jsme jezdily za kulturou a za zážitky, díky paní učitelce Čermákové a paní 

učitelce Šťastné jsme poznávaly Budapešť i z jiné stránky. Byly jsme se podívat v Parlamentu,  

v zábavně-vědeckém parku, v ZOO, na Citadelle, na Markétiném ostrově, a hlavně jsme byly v létajícím 

balónu. Také jsme měly volný čas, abychom si nakoupily nebo se podívaly po městě samy.  
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 Děkujeme Erasmu a také naší škole, že nám umožnila nabrat zkušenosti do budoucna. 

Amélie Rosenbreierová a Lucie Culková 
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Erasmus+ Budapešť 

Téměř v polovině února jsme se s naší školou zúčastnili programu Erasmus+. Po příjezdu do Budapešti 

nás uvítala velmi milá koordinátorka Reka. Po ubytování jsme se šli společně s našimi profesorkami 

projít po městě. Druhý den jsme se jeli podívat na naše nové pracoviště. Naše skupina měla konkrétně 

oddělení neurologie s vstřícným a hodným personálem. Během pobytu jsme navštívili budapešťské 

památky, například náměstí Hrdinů, Shoes on the Danube Bank a Rybářská bašta. Kromě památek jsme 

se šli podívat na Parlament, Citadelu, do ZOO a Markétin ostrov, kde jsme viděli japonskou zahradu  

a mini ZOO. Byl to velmi krásný zážitek a velká zkušenost do života, jsme rádi, že jsme se mohli 

zúčastnit. 

Zapsali: Řehořová, Šlesová a Trentín  
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Festival ošetřovatelských kazuistik 

Dne 23. 3. 2023 se ve Zlíně v aule SZŠ a VZŠ konal XVII. ročník Festivalu ošetřovatelských kazuistik. 

Za naši školu se na festivalu představila se svou kazuistikou s názvem „Ošetřovatelská kazuistika  

u nemocného s gonartrózou“ žákyně 4D Kateřina Paczková, která vyhrála se svou kazuistikou školní 

kolo soutěže ošetřovatelských kazuistik. V žákovské porotě usedla žákyně 4B Marie Pospíšilová. 

Festivalového klání se účastnilo celkem 9 kazuistik. Žáci si jako svou nejzajímavější kazuistiku vybrali 

nejrůznější témata. Největší úspěch měla kazuistika s názvem – Maligní nádor cévnatky, kterou 

prezentovala sama žákyně, která byla v roli přednášejícího i nemocného. Týkal se jí samotné.  

    

Naše kazuistika nebyla vybrána mezi třemi nejlepšími, ale rozhodně měla vysokou odbornou úroveň  

a byla přednesena s přehledem. Všechny tři jsme byly při příjezdu na festival maličko roztřesené, ale 

postupem času z nás nervozita opadla a celý festival jsme si užily. Všechny přednesené kazuistiky byly 

zajímavé a téměř všechny se týkaly maturitních témat z ošetřovatelství. Přednesené kazuistiky hodnotily 

dvě poroty. Jedna odborná, ve které zasedli odborníci z praxe. Druhá porota byla žákovská. Každá 

soutěžící škola měla v žákovské porotě svého zástupce. Po vyhlášení výsledků festivalu byl organizován 

workshop žáků a odborných učitelek. Žáci si svůj workshop moderovaly samostatně bez učitelského 

dohledu. Děvčatům se na workshop moc nechtělo, ale nakonec se jim výměna vzájemných zkušeností 

žáků různých škol moc líbila.  

Obě žákyně se shodly, že soutěž byla ně přínosná. Katka si vyzkoušela jaké to je vystoupit před aulou 

plnou posluchačů a Marie se vyzkoušela jaké to je hodnotit ostatní a vyjádřit svůj názor před ostatními. 

Festival byl dobře připraven a velký dík za jeho organizaci patří garantovi akce Mgr. Řehákové.  
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Zapsala: Mgr. Iva Křesťanová 

 

Den učitelů 

V úterý 28. 3. školní parlament popřál všem jaselským vyučujícím rozhlasem krásný Den učitelů. 

Poděkování sepsala a pronesla Tereza Andrejčáková (2S) a vysílání zajistil Jakub Momirov (2A), který 

i vybral a do rozhlasu pustil tematickou píseň Pátá z filmu Rebelové.  

V tento den se také vybrané třídy účastnily akce – Učíme s vámi, která spočívala v tom, že si zástupci 

tříd vybrali jednoho vyučujícího, se kterým se domluvili na „společné“ výuce. Žáci pomohli 

vyučujícímu s přípravou, někteří i společně s učitelem hodinu vedli. Například žáci ve 2. A včele právě 

s již zmíněným Jakubem Momirovem si připravili v rámci tematického bloku romantismus ve světové 

literatuře netradiční hodinu, která se nesla v duchu E. A. Poea. Nazvali ji konkrétně Odkaz E. A. Poea 

v současném filmu. Náplní hodiny bylo bedlivé sledování ukázek z populárního seriálu Wednesday  

a hledání explicitních i implicitních odkazů na uvedeného autora. Následoval zápis objevených aluzí  

a motivů na tabuli a poté proběhla diskuze vztahující se k tématu. Vyučovací hodina byla pro všechny 

zajímavá a došlo v ní k cílenému propojení žáků, kteří se stali na chvíli pedagogy, s učitelem, který se 

v průběhu hodiny ocitl v pozici studenta.   

Za školní parlament: Lenka Čermáková a Petra Valovičová 
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Poznávací zájezd do Anglie 

Ve středu 29. 3. se 51 žáků a čtyři učitelé ve složení Mgr. Horyna, Mgr. Baláková,  

Mgr. Valošková a PhDr. Spurná vydali na šestidenní poznávací zájezd s názvem  

„Nejkrásnější univerzitní města“.  

Naší první zastávkou byla Paříž, kde jsme dorazili po zhruba sedmnáctihodinové cestě. Naše kroky 

zamířily k jedné z největších dominant vůbec – Eiffelově věži. Po impozantním výhledu na celé město 

z výšky 276 metrů jsme zamířili objevovat krásy Paříže – ať už po zemi (Invalidovna, Vítězný oblouk, 

Champs-Élysées) nebo po vodě – odpolední plavba lodí po Seině.  

Třetí den jsme zahájili plavbou na trajektu, kterým jsme se přemístili do Anglie, konkrétně na nás čekalo 

univerzitní městečko Cambridge. Prošli jsme si nejznámější koleje, například King´s College nebo 

Trinity College. Jediné, co trošku kazilo dojem z toho malebného městečka, byl téměř celodenní déšť. 

Odpoledne jsme odjeli do Londýna, kde již na „meeting pointu“ čekaly na žáky jejich rodiny.  

Čtvrtý den dopoledne jsme se vyrazili podívat na víkendové sídlo nedávno zesnulé královny  

Alžběty II. – hrad Windsor. Zde se mimochodem také ve zdejší kapli konala svatba prince Harryho 

s Meghan. V poledne jsme se poté přesunuli do Oxfordu, kde sídlí pátá nejstarší univerzita na světě. Po 

„nákupním okénku“ jsme absolvovali prohlídku nejrozsáhlejší koleje Christ Church College, jejíž 

nádvoří, křížová chodba a jídelna sloužily jako kulisy ve filmech o Harrym Potterovi. Poté jsme odjeli 

do Londýna k rodinám, kde jsme strávili druhou noc.  

Poslední den jsme zůstali v Londýně, kde jsme si prošli nejznámější památky, například  

Big ben, Houses of Parliament, Westminster Abbey, Buckingham Palace nebo Trafalgar Square. Kromě 

těchto významných památek jsme navštívili také muzeum Florence Nightingalové. Návštěvu metropole 

jsme zakončili výhledem z London Eye, což je jedna z nejvyšších vyhlídek v Londýně.  

Zájezd se velmi vydařil a doufáme, že se příští rok zopakuje.  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 
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Výlet do Anglie z pohledu žáků 

Náš výlet do Anglie začal ve středu 29. 3. 2023 odpoledne na srazu u Janáčkova divadla. Vyjeli jsme 

tak ve tři hodiny. Cesta autobusem byla náročná, ale nakonec to bylo v pořádku a uteklo to celkem 

rychle.  

Do Paříže jsme přijeli tak v osm hodin ráno a první, na co jsme se šli podívat, byla krásná Eiffelova věž. 

Prošli jsme kontrolou a šli jsme pěšky až do druhého patra a měli krásný výhled na Paříž. Vyjeli jsme  

i výtahem až úplně nahoru do třetího patra. Po Eiffelově věži jsme měli rozchod na asi dvě hodiny. Po 

rozchodu jsme šli na projížďku na lodi, která trvala necelou hodinu. Večer jsme zase nasedli do autobusu 

a jeli do hotelu F1, kde jsme strávili jednu noc. Pokoje byly malé, ale na jednu noc to stačilo. 

Ráno jsme se vypravili na cestu na trajekt. Cesta trajektem byla trochu nepříjemná, ale zároveň to byl 

moc dobrý zážitek. Jak jsme se v Doveru vylodili, byli jsme na cestě do Cambridge. Zde jsme strávili 

celý den a viděli jsme plno památek. Potom jsme měli zase rozchod na nákupy atd. Večer jsme jeli na 

sraz s našimi hostitelskými rodinami. Zde si nás vyzvedli a jeli jsme k nim domů. Naše hostitelka byla 

mladá paní Latisha Elliott. Když jsme dorazili, dostali jsme večeři.  

Další ráno jsme jeli na sraz, odkud jsme jeli rovnou do Oxfordu (na chvíli jsme se zastavili ve Windsoru), 

kde jsme si prohlédli hodně kolejí a měli samozřejmě další rozchod. Poté jsme jeli zpátky do 

hostitelských rodin, kde jsme opět měli večeři. 

Poslední den před odjezdem jsme dostali snídani a obědový balíček a vyjeli autobusem do Londýna. 

Zastavili nám na parkovišti, kde jsme měli kousek zastávku metra. Když jsme vystoupili z metra, hned 

jsme uviděli Big Ben, London Eye a jiné památky. Byli jsme i na prohlídce v muzeu Florence 

Nightingalové. Večer jsme zase museli na trajekt, kde byly menší komplikace, ale nakonec vše dopadlo 

dobře a v pořádku jsme dojeli domů.  

Celkově jsme strávili v buse 59 hodin, což zní strašně, ale nakonec to nebylo tak strašné. Zájezd do 

Anglie se mi moc líbil a jsem ráda, že jsem měla tu příležitost se tam podívat.  
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Celý výlet začínal srazem u Janáčkova divadla v 15:00. V 15:30 již autobus vyjížděl. Přestávky jsme 

mívali každé 3-4 hodiny.  

Nejprve nás čekala návštěva Paříže. Jako první jsme se šli podívat na Eiffelovu věž. Vyjeli jsme až do 

třetího patra a potom zpátky na prohlídku města a památek. Dále jsme šli na loď, která plula po řece 

Seině. Byla to velmi příjemná projížďka s krásným výhledem na Paříž a trochou deště. Nakonec nás už 

čekal autobus a jelo se směr hotel F1.  

Ráno jsme vstávali okolo 5:30, jelikož na nás čekal trajekt. Cesta trajektem trvala necelé dvě hodiny. 

Jakmile jsme opustili trajekt, jeli jsme přímo do města Cambridge. Městečko jsme si prohlédli a poté 

jsme měli rozchod. Jako další nás čekalo přivítání do hostitelských rodin. Řekla bych, že většina byla 

více než spokojená.  

Oba dva další dny jsme měli sraz v 8:00. První den jsme šli nejprve do Windsoru, kam o víkendech 

jezdila královna Alžběta II. na svůj hrad. Dále jsme jeli do Oxfordu a opět jsme si prohlíželi památky  

a navštívili jsme místní univerzitu. Čekala nás část s názvem Christ Church, kde se natáčelo několik 

scén z Harryho Pottera. Po celém dni jsme jeli zpět do rodin, kde nás čekala večeře.  

Poslední ráno jsme se společně nasnídali a rozloučili se. Čekal nás výlet do Londýna. Nasedli jsme na 

metro a jeli přímo do centra. Jako první jsme viděli Big Ben. Hned potom jsme zamířili k London Eye 

a do muzea Florence Nightingalové. Po návštěvě muzea jsme zamířili na Leicester Square a tam jsme 

měli volný program. Jakmile skončil, vrátili jsme se k London Eye, protože některé ještě čekala 

projížďka na tomto vyhlídkovém kole a ostatní měli opět volný program. Procházeli jsme také St 

James´parkem, kde na nás čekaly nebojácné veverky. Večer na nás čekala cesta trajektem a mnoho 

dalších hodin strávených v autobuse.  

Celý výlet nám zpříjemňovali pedagogové, šoféři a průvodkyně. Tento výlet hodnotím pouze kladně.  

třída 2.D 
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Matematický klokan 

 
V březnu letošního roku se 173 žáků naší školy zúčastnilo soutěže Matematický klokan. Žáci během  

70 minut řešili neobvyklé matematické úlohy různých obtížností v několika kategoriích. Žáci  

1. a 2. ročníku soutěžili v kategorii Junior, žáci 3. a 4. ročníku řešili úlohy v kategorii Student. 

Pořadatelem Klokana v České republice je Jednota českých matematiků a fyziků ve spolupráci  

s Katedrou matematiky PdF UP a Katedrou algebry a geometrie PřF UP v Olomouci.  

 

Nejlepší řešitelé školního kola matematického klokana 

Kategorie junior (1. A 2. Ročník) 

Místo: Jméno: Třída: 

1. Veronika Patloková 1. LB 

1. Klára Makyčová 1. LB 

2. Anna Burianová 2.LB 

3. Šárka Kostruhová 1.LB 

 

Kategorie student (3. A 4. Ročník) 

Místo: Jméno: Třída: 

1.  Linda Nedbalová 3.L 

2.  Yulia Kobelka 3.L 

2.  Silvie Borková 4.L 

3. Simona Kouřilová 4.L 

3. Adéla Zmrzlá 4.L 

 

Nejúspěšnějším řešitelům školního kola soutěže pogratulovala paní ředitelka Zuzana Číková a předala 

oceněným drobnou sladkou odměnu. Ceny do soutěže byly zakoupeny z příspěvku SRPD. 
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       Za kabinet matematiky: Mgr. Eva Floriánová 
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Velikonoční laťka 

Dne 11. 4. 2023 se v tělocvičně školy SZŠ Jaselská uskutečnila soutěž ve skoku vysokém. Soutěže se 

zúčastnilo 25 děvčat a 8 chlapců. Během vydařeného dopoledne žáci předvedli velmi pěkné výkony. 

Nejlepší v kategorii chlapců byl Ondřej Zeman (2LB) s výkonem 170 cm. Na 2. místě se umístil  

Patrik Rusek (2LB) a třetí byl Tobiáš Pokorný (1C). 

Z děvčat se nejlépe umístila Adéla Vychodilová (1LB) s výkonem 150 cm. Na 2. místě se umístila  

Nikol Šebestová (2LB) a třetí byla Tereza Trávníčková (2C). 

Výhercům gratulujeme! 

Zapsala: Mgr. Zuzana Horynová 
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Okresní kolo ve florbale chlapců 

Dne 11. 4. 2023 se žáci naší školy zúčastnili okresního kola ve florbale chlapců. Turnaj se odehrál na 

Integrované střední škole automobilní v Brně. Ve skupině se naši chlapci utkali s týmy Gymnázia 

Matyáše Lercha a Obchodní akademií Kotlářská. V tvrdém boji se nám bohužel nepodařilo vyhrát ani 

jeden zápas. Přesto jsme si turnaj užili. Sláva vítězům, čest poraženým.  

Zapsal: Mgr. Peter Milčák 
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Exkurze do Osvětimi 

Dne 12. 4. 2023 využilo 48 žáků a žákyň naší školy možnosti zúčastnit se exkurze do Osvětimi.  

Organizace Vzdělávací institut pro Moravu (VIM) v Brně zařídil tuto exkurzi na žádost učitele  

Mgr. Lubomíra Hrabala. Její termín byl stanoven na 12. 4. 2023, čas odjezdu na 5.00 z Brna, přibližný 

návrat v 19.00. 

Zúčastnilo se 48 žáků a žákyň z pěti tříd, konkrétně z 1.C, 1.D, 1.LA, 2.LA, 2.LB, dále 2 pedagogové 

(Mgr. Lubomír Hrabal a Mgr. Klára Čáslavová), a průvodce ze společnosti VIM (Mgr. Hana Pešatová). 

Itinerář byl velice jednoduchý: cestou z Brna jedna zastávka na benzínové pumpě u Ostravy, poté jsme 

pokračovali přes polské hranice do Osvětimi. Tam jsme dorazili asi v 9.45. Poté následovala prohlídka 

(s průvodcem v češtině) bývalého koncentračního tábora na dvou místech – a to Osvětim I a Osvětim II 

Březinka. Obě místa jsou vzdálena asi 3 km od sebe, proto jsme se přesunuli spolu se stejným průvodcem 

autobusem. Prohlídka skončila krátce po patnácté hodině. Bezprostředně poté následoval odjezd do 

Brna, opět s jednou přestávkou na občerstvení. Dorazili na místo odjezdu a zároveň příjezdu těsně před 

19. hodinou. 

Cesta tam i zpět, stejně jako prohlídka Osvětimi proběhla bez problémů a komplikací. Soudě podle 

reakcí žáků všichni byli spokojeni, někteří si o tématu povídali i v autobuse, a proto usuzuji, že se jim 

tento den a související události vryly do paměti. 

Zapsal: Lubomír Hrabal 
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Setkání s prezidentem republiky 

Na Pražský hrad pozval pan prezident Petr Pavel romské studenty z celé republiky. Jeden  

z nich jsem byl i já, absolvent Střední zdravotnické školy Brno, Jaselská, p. o. Diskutovali jsme  

o problémech diskriminace a vzdělávání ve vyloučených lokalitách. Bylo mi velkou ctí potkat našeho 

prezidenta a první dámu České republiky. 

Absolvent Štefan Feri 
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Drogová kriminalita a my v roce 2023 

Dne 17. dubna 2023 se první ročníky zúčastnily přednášky v divadle Bolka Polívky na téma  

„Drogová kriminalita a my v roce 2023“. Celou přednáškou provázel pplk. JUDr. Jaromír Badin, MBA, 

který velmi poutavou formou probral se žáky nejen teoretické záležitosti týkající se drogové tematiky, 

ale také své vyprávění prokládal velmi zajímavými osobními zkušenostmi ze své bohaté praxe  

u kriminální policie, což žáky velmi zaujalo.  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 
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Okresní kolo ve florbale dívek 

Dne 20. 4. 2023 proběhlo okresní kolo ve florbale dívek. Turnaje se zúčastnilo celkem šest družstev  

a po vyrovnaných zápasech jsme skončili bohužel až pátí. I tak si naše dívky zaslouží velkou pochvalu 

za předvedené výkony. Největší pochvalu si však zaslouží naše gólmanka Klára Makyčová, která celý 

turnaj předváděla vynikající výkony. 
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Zapsala: Mgr. Hana Ondrášková 
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Odborná exkurze ParaCENTRUM Fénix 

Dne 24. 4. 2023 zavítala naše třída 2S na exkurzi do ParaCENTRA Fénix v Bohunicích. Přivítala nás 

velmi milá vedoucí sociální rehabilitace, paní Lucie Marková, DiS., společně s klientkou a zároveň 

zaměstnankyní, paraplegičkou. Během výkladu jsme se dozvěděli nejen o fungování této neziskové 

organizace, ale i o jejich aktivitách. Vyslechli jsme příběh klientky, která se svěřila, že je nelehké být 

upoután na invalidní vozík, ale problémem jsou i věci kolem např. úprava bytu na bezbariérový prostor, 

financování potřeb a nedostatečné příspěvky od státu. S mottem „roztáčíme život naplno“ pomáhá 

ParaCENTRUM lidem po poškození míchy a jejich blízkým při návratu do aktivního života. Myslím, 

že jsme se dozvěděli plno zajímavých a důležitých informací a exkurze nám dala nový pohled na jedince 

s omezením hybnosti. 

Zapsala: Anna Kratochvílová, 2S 
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Poslední zvonění 

V pátek 28. dubna se ve čtvrtých ročnících rozdávalo vysvědčení. S tím se také pojí jedna tradice – 

poslední zvonění. Čtvrťáci se převlékli do různých kostýmů a s menším či větším rámusem nezřídka 

doprovázeným reprodukovanou hudbou obcházeli jednotlivé třídy nižších ročníků s cílem vybrat nějaký 

finanční obnos, který jim zčásti poslouží jako základ pro nezbytné platby spojené s maturitním obdobím. 

Dle ohlasů některých žáků byla vybraná částka nad jejich očekávání. 

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 
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Exkurze třídy 3. D do lázní Teplice nad Bečvou 

Dne 28. 4. 2023 vyjela třída 3. D do Teplic nad Bečvou. Cílem byla návštěva lázeňského areálu, 

konkrétně wellness centra umístěného v budově Moravan, jedné ze šesti lázeňských budov.  

Lázeňskou léčbu mají rozdělenou pro klienty s komplexní léčbou (indikovanou lékařem) a klienty 

samoplátce. 

Hlavním léčebným prostředkem je minerální voda s vysokým obsahem oxidu uhličitého, tzv. kyselka, 

užívaná k rozličným lázeňským procedurám, které byly žákům ukázány vrchní sestrou p. Řepkovou. 

Žáci byli rozděleni do tří skupin. Každá skupina prošla trasu s komentovaným výkladem. A co všechno 

viděli? 

Především balneo provoz, jehož součástí byl/a: 

• Plynový bazén obsahující trysky a hřib, aby bublinky plynu stoupaly směrem k hladině, 

s možností rehabilitačního cvičení. 

• Celotělová vířivka, kterou tvořila vana s obsahem kyselky. Klient se v ní 20 minut koupe,  

pak se zabalí do deky a 20 minut odpočívá na lehátku. 

• Zajímavostí byla suchá masážní vana, což bylo vlastně vodní lůžko, které tvořilo membránu,  

na kterou se klient na 20 minut uloží. Pod membránou se nachází vyhřívaná voda a trysky 

masírující tělo.  Klienti musí mít pohodlné sportovní oblečení, a naopak nesmí mít žádné ostré 

předměty, aby membránu neprotrhli. 

• Zábaly v parafínu, rašelině a bahně.  Parafín je v podstatě horký olej v plechové vaně. Do něj  

se namáčí pleny, které se následně pokládají na klientova (lékařem indikovaná) místa, 

na ně se přikládá igelit a pak se zabalí do prostěradla a deky. Poté si klienti na 20 minut lehnou 

na připravená lehátka. Efektem má být především uvolnění svalstva, které je následně ručně 

rozmasírováno. Rašelina také prohřívá tělo, oproti parafínu obsahuje minerály, které 

se v teplém stavu lépe vstřebávají do organismu. 

• Místnost pro fyzioterapeuty k individuálnímu cvičení s klienty. 

• Vazotrein, přístroj pro klienty s nedostatečným prokrvováním končetin. Tento přístroj vypadal 

jako velký skleněný rukáv s otvorem na konci. Do otvoru vkládají klienti končetiny, které pevně 

obklopuje nafukovací manžeta. Přístroj využívá přetlak a podtlak. Efektem je zlepšení prokrvení 

a hybnosti končetin.  

• Suchá koupel je místnost se třemi lehátky. Klienti se nasoukají do připravených vaků, které  

se nafouknou oxidem uhličitým. Po 20 minutách se procedura ukončí a poté se jim doporučuje 

fyzická aktivita, např. chůze, aby se oxid do organismu lépe vstřebal. 

• Inhalatoria: 

Inhalace vodíku přes kyslíkové brýle. Předtím klienti dvě minuty popíjí vodíkovou vodu. Léčba 

molekulárním vodíkem má údajně vliv na tzv. „oxidační stres“. Na tuto nerovnováhu vzniklou 
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v důsledku nerovnováhy mezi tvorbou volných kyslíkových a dusíkových radikálů mají vliv 

faktory vnějšího prostředí, např. stres, infekce, fyzické přetížení, chemické látky aj. Molekulární 

vodík je bezbarvý plyn bez chuti a zápachu. 

Inhalace s klasickou Vincentkou indikované u nemocných s onemocněním srdce, dýchacích 

cest nebo astmatem se provádí 1× až 3× denně. 

• Mezi další procedury, které lázně nabízí, jsou např. magnetoterapie, lymfodrenážní přístroj nebo 

lymfodrenáže ruční, klasické masáže, tělocvična s ergometrem, chodníky, orbitrekem nebo 

horizontálním kolem. 

• Po okolí lázní je klientům nabízena kontrolovaná chůze, tzv. nordic walking. 

• Další zajímavostí byly také plynové injekce. Tyto injekce aplikuje sestra. Klientům se při 

jednom sezení aplikuje tenkou jehlou do podkoží 6×40 ml ob den, min. po dobu 10 dní. Efektem 

má být snížení až vymizení bolesti. Indikacemi jsou především nemoci pohybového aparátu. 

• Samoplátci mají možnost využití lávových kamenů, klasických nebo celkových masáží,  

např. s medem aj., sauny, např. finská sauna, parní, suchá nebo vědro odvahy s ledovou vodou. 

Nemocní s onemocněním srdce musí jejich využití zkonzultovat s lékařem. 

 

Celkově jsou lázně určeny nemocným s onemocněním srdce, obezitou, diabetem, pohybového aparátu 

apod. 

Vzhledem k volnému času se žáci rozhodli navštívit Zbrašovské aragonitové jeskyně. Jedná 

se o nejteplejší jeskyně v ČR, uvnitř se nachází stálá teplota kolem 14,5°C. V níže položené části jeskyně 

se nachází plyn oxid uhličitý, který vytváří plynová jezera. Plyn, jak se žáci dozvěděli, se neustále 

přelévá, jeho hladina se pohybuje, proto jsou v jeskyni nainstalovaná čidla. Norma je nastavena  

na 0,5 až 1 % oxidu uhličitého. Při jejím překročení se zaktivují ventilátory. Jako ukázku měla 

průvodkyně připravenou svítilnu s knotem, kterou zapálila a po laně spustila do hlubší částí jeskyně. 

Žáci měli možnost zhlédnout, jak knot zhasne. Tento jev nastal při koncentraci oxidem uhličitým kolem 

10 %. Prohlídka jeskynních prostor vyzdobených krápníky, vzniklých pod bývalou hladinou 

kyselkových jezer trvala cca 50 minut. 

Do Teplic se z vlakového nádraží Hranic na Moravě jelo autobusem. Na zpáteční cestu se třída od 

lázeňského domu k nádraží vydala pěšky, šla podél řeky Bečvy, sadem Čs. legií přes most a 

nádherným centrem města.  

Celkem žáci nachodili cca 12 000 kroků, což je zhruba 9 km.  

Organizační zajištění exkurze měla na starosti Mgr. Zuzana Bittnerová a za to jí patří velký dík.  

Zpracovala: Mgr. Jana Soudková 
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Úspěch školních novin v soutěži o „Nejinspirativnější středoškolský časopis 2022/2023“ 

V letošním roce jsme se s Jaselským kurýrem opět přihlásili do soutěže školních časopisů  

o „Nejinspirativnější středoškolský časopis 2022/2023“, kterou pořádá Odborový svaz novinářů  

a pracovníků médií. Ve velké konkurenci jsme se dostali až do finálové desítky  

a obsadili 4. – 10. místo. ☺   
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Muzeum romské kultury 

Žákyně třídy 2.S v rámci výuky OVČ navštívily ve dnech 28. 4. a 5. 5. 2023 Muzeum romské kultury  

v Brně. Navázaly jsme tak na exkurzi v rámci ukrajinských oslav Vánoc. Cílem těchto exkurzí bylo 

lepší poznání a porozumění kulturám minorit v ČR, protože i z těchto minorit mohou pocházet budoucí 

klienti našich žákyň. V muzeu jsme absolvovaly programy na téma stereotypy a dějiny Romů a jejich 

kultury. Součástí byla také beseda se zástupkyní Romů. Programy byly interaktivní, dívky například  

v expozici hledaly informace, se kterými se spoluúčastnily výkladu průvodkyně. Návštěva muzea, které 

se nachází na Bratislavské ulici nedaleko Cejlu, se dívkám líbila. K muzeu jsme se dopravily pěšky,  

i cesta tedy byla zážitkem, ale zvládly jsme ji v rychlejším tempu za 20 minut. 

Zapsala: Ing. Dita Desová 
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Školní zahrádka 

Abychom se představily, jsme žákyně 1.S. a vzaly jsme si na starost školní zahrádku, které se budeme 

věnovat. Prozatím jsme tam zasadily různé květiny, ale do budoucna jsme přemýšlely i o malé zahrádce, 

kde bychom pěstovaly i zeleninu. Každá práce přece za to stojí. A za naši odvedenou práci si o to více 

budeme vážit naší malé zahrádky. 

 

 



297 
 

 

    

 

 



298 
 

 

 



299 
 

SZŠ Jaselská na Majálesu 

V sobotu 6. května se konal brněnský Majáles, každoroční studentská open air slavnost, na které 

nechyběli ani zástupci naší školy. Díky úspěchu Elišky Juřinové (3L) a Ondry Zemana (2LB) v soutěži 

o princeznu a prince Majálesu získala SZŠ Jaselská možnost se na akci prezentovat ve vlastním stánku. 

Oslovily jsme třetí ročníky a na festival vyrazily ze 3A Katka Klabalová a Aneta Bajerová, ze 3L Aneta 

Vejmolová, Anna Matoušková a Lukáš Paděra, které doplnil Jan Kareš ze 2LB. Z vyučujících se žáků 

ujala Mgr. Kristýna Kyseláková. Záštitu nad organizací převzala Mgr. Cahová, která přichystala 

všechny potřebné pomůcky a materiály.  

Žáci za pomoci paní učitelky Kristýny Kyselákové návštěvníkům festivalu umožnili vyzkoušet si 

resuscitaci na figuríně či změřit krevní tlak, také rozdávali informační letáky o naší škole a školní 

odznáčky. Samotnou akci trochu narušovaly rozmary počasí, ale účastníkům to na dobré náladě 

rozhodně neubralo.  

Děkujeme všem zapojeným za proaktivní přístup v prezentaci naší školy a gratulujeme Elišce, která se 

nakonec stala princeznou Majálesu, a také Ondrovi, který se umístil na skvělém druhém místě.  

Za školní parlament: Lenka Čermáková a Petra Valovičová 
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„Jak se nestát obětí sexuálního násilí“ 

Dne 10. května 2023 se v multikině Velký Špalíček konala přednáška na téma „Jak se nestát obětí 

sexuálního násilí“, která byla určena pro třetí ročníky. Přednášku vedl pplk. JUDr. Jaromír Badin, MBA, 

který je uznávaným expertem nejen v oblasti sexuálního násilí. Profesionální přístup a poutavý způsob 

výkladu společensky citlivé problematiky zaujal všechny posluchače. Pozornost byla zaměřena nejen 

na oběti sexuálního násilí, ale také další zranitelné skupiny. Žáci se dozvěděli, jak rozpoznat rizikové 

situace, jakým způsobem se bránit, a také byli seznámeni se základními právy a zákony týkající se 

sexuálního násilí. Řečník zdůraznil nutnost vytváření bezpečných prostředí, která podporují důvěru  

a poskytují podporu obětem. Na závěr měli možnost posluchači pokládat otázky a vyjadřovat své názory. 

Přednáška přispěla k osvětě, prevenci a ochraně žáků před sexuálním násilím. 

Zapsala: Mgr. Miloslava Živná 

 



304 
 

„Český den proti rakovině“ - celonárodní veřejná sbírka 

Dne 10. května 2023 se naše škola zapojila do celonárodní veřejné sbírky „Český den proti rakovině“.  

Tematickým zaměřením sbírky pro letošní rok byla prevence nádorového onemocnění průdušek a plic. 

Účelem sbírky je získání finančních prostředků na nádorovou prevenci, zlepšení kvality života 

onkologických pacientů, podporu onkologického výzkumu a vybavení onkologických pracovišť. 

Nejčastější příčinou tohoto onemocnění je kouření – mnoha onemocněním a úmrtím by šlo předejít. 

Kouření má vážný dopad na zdraví jedince a jím vyvolaná onemocnění, jsou i zbytečnou zátěží pro 

zdravotnické systémy.  

Sbírka je organizována prodejem žlutého kvítku měsíčku lékařského.  

Pořadatelem je Liga proti rakovině, organizačně sbírku zajišťuje agentura Arcadia. 

Do akce se zapojilo 10 dvojic žáků ze tříd oboru praktická sestra, zdravotnické lyceum  

a sociální činnost. 

Velké poděkování patří všem, kteří se sbírkové akce zúčastnili a přispěli finančně na dobrou věc. 

Finanční částka vybraná našimi žáky činí 13 157 Kč. 

Zapsala: Mgr. Dana Hauserová 
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Výlet 3.D 

Ve dnech 11. 5. – 12. 5. se třída 3.D zúčastnila výletu do rekreačního střediska Prudká. Po příjezdu jsme 

se ubytovali a poté vyrazili na hrad Pernštejn. Vycházka byla dlouhá asi 10 km. Po prohlídce hradu jsme 

šli na oběd a pak se vlakem vrátili zpátky do kempu. Odpoledne jsme strávili různými sportovními 

aktivitami. Po večeři jsme rozdělali oheň, opékali špekáčky a zpívali. Počasí nám přálo a výlet se nám 

vydařil. 

Zapsala: Mgr. Zuzana Horynová 
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Školní turnaj v přehazované 

Dne 15. 5. 2023 v dopoledních hodinách se na naší škole uskutečnil turnaj třetích ročníků 

v přehazované. Chyběla nám pouze třída 3.A, která byla tou dobou na výletě. Ostatní třetí ročníky se 

utkaly v jedné pětičlenné skupině každý s každým. Hrálo se na dva vítězné sety do 15 bodů. 

Suverénním týmem a celkovým vítězem se stalo družstvo 3.C, které vyhrálo všechny své zápasy dva 

nula na sety. Na druhém místě skončila 3.L. Třetí místo obsadila 3.B. Čtvrtí byli žáci ze 3.D a na pátém 

místě zůstala 3.S. 

Ačkoli nám počasí příliš nepřálo (občas jsme museli vytáhnout i deštníky), tak se celý turnaj odehrál ve 

sportovním duchu bez zranění a na všechny účastníky čekaly sladké odměny. První tři týmy přebraly 

také diplomy.   

         Zapsal: Mgr. Jan Pejpek 
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Přednáška „Gorily v mlze“ 

V pondělí 15. 5. 2023 se třídy 2D a 2S zúčastnily přednášky „Gorily v mlze“ vedené paní doktorkou 

Barborou Červenou z Ústavu biologie obratlovců AV ČR, která se konala ve dvoraně. Paní doktorka 

velmi poutavou formou přiblížila život goril žijících v národním parku Virunga v Ugandě, kde osobně 

prováděla výzkum.  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 
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Odborná exkurze – „Jedličkův ústav a školy“ 

Dne 16. května jsme pod vedením Mgr. Otavy a Mgr. Čadové vycestovali s celou třídou na odbornou 

exkurzi do Jedličkova ústavu v Praze. Jedličkův ústav sídlí v udržovaném areálu se zahradou na 

pražském Vyšehradě. Poskytuje školské a sociální služby mladým lidem s tělesným postižením po dobu 

jejich školní docházky a během přípravy na budoucí povolání. Jedličkův ústav klade důraz na vhodné 

vzdělávání, komplexní rozvoj dovedností a celkovou rehabilitaci. Cílem zařízení je co nejlepší integrace 

absolventů do běžného života a přirozeného sociálního prostředí.  

Služby jsou poskytovány asi dvěma stovkám dětí, žáků a mladých lidí, kteří denně navštěvují 

bezbariérové školy, bydlí v týdenním stacionáři nebo se účastní programu samostatného bydlení. 

Zároveň podporují dalších přibližně tři sta žáků, kteří chodí do běžných škol v místě bydliště.  

 

Součástí organizace jsou mateřská škola, mateřská škola speciální pro děti s poruchami řeči, základní 

škola, střední školy (gymnázium, střední škola sociálně správní), zdravotně rehabilitační pracoviště, 

týdenní stacionář, speciálně pedagogické centrum a rekreační zařízení Buková. Vzdělávání žáků probíhá 

v jedné školní budově. Součástí budovy jsou řemeslné dílny (keramická, textilní, košíkářská, dílna pro 

práci se dřevem), které jsou využívané v rámci pracovního vyučování ve škole v rámci ergoterapie i pro 

zájmové činnosti.  
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Jedličkův ústav („Jedle“) byl založen v roce 1913 jako moderní evropské zařízení poskytující mladým 

lidem s vrozeným nebo získaným postižením potřebnou léčbu, rehabilitaci, sociální podporu 

i vzdělání. Jedná se tedy o nejstarší ústav pro děti a mladistvé s tělesným handicapem v ČR. Mnohé 

principy a myšlenky zakladatelů (prof. MUDr. R. Jedlička, F. Bakule, A. R. Bartoš) z první poloviny 

minulého století jsou stále aktuální. 

Celá exkurze se nám velmi líbila a už se moc těšíme na další! 

Zapsaly: A. Migotová, K. Zemánková (třída 3.S) 
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Okresní kolo v tenise  

Dne 18. 5. 2023 se konalo okresní kolo v tenise (chlapců i dívek). Naši školu reprezentovali Alexander 

Štoss (2. LA) a Ondřej Zeman (2. LB). Chlapci bojovali jako lvi a nechali na kurtech duši. Přesto však 

v tvrdé konkurenci ostatních škol si pohár pro vítěze odvezlo gymnázium Labská. Chlapcům patří velké 

díky za předvedené výkony. A co chybělo? Asi kousek toho štěstíčka… ☺ 

Zapsal: Mgr Peter Milčák 
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Krajské kolo dopravní soutěže mladých cyklistů 

Dne 23. května 2023 se žáci naší školy zúčastnili krajského kola dopravní soutěže mladých cyklistů. 

Soutěž probíhala v Centru volného času v Pohořelicích za asistence Dopravní policie České republiky 

a zástupců BESIPu, včetně organizátorů CVČ Pohořelice. Účastnili se jí žáci ze základních škol – mladší 

kategorie ze čtvrtých tříd, starší žáci z osmých a devátých tříd škol okresu Brno a Brno-venkov. Soutěž 

zahrnovala znalostní testy, jízdu zručnosti, bludiště a další disciplíny.  

Jednou z dalších disciplín bylo i stanoviště „Poskytování první pomoci v dopravě“, které si vzali na 

starost naši žáci. Velmi dobře se zhostili pozic hodnotitelů, maskérů, a modelů. Na stanovišti první 

pomoci si soutěžící vylosovali modelovou situaci a vždy jeden soutěžící ošetřil jednoho zraněného. 

Hodnotila se bezpečnost zraněného, rychlost a správnost volání záchranné služby a poskytnutí laické 

první pomoci. Všichni mladí cyklisté byli výborně připraveni. V případě nejistoty soutěžících naše 

žákyně uměly děti vhodně navést ke správnému splnění úkolů a nezapomněly malé cyklisty i něco 

nového z první pomoci naučit. 

Celý den jsme se nezastavili. Maskování zraněných a odborný výklad našich studentů byl všemi 

pozitivně hodnocen. 

Rádi budeme dále s BESIPem spolupracovat. 

Zapsala: Mgr. Kristýna Kyseláková 
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Slavnostní vyřazení žáků maturitních ročníků (ročník 2022/2023) 

Ve dnech 19., 24. a 29. května a 2. června 2023 proběhlo slavnostní vyřazení našich absolventů. Po 

dvou letech se slavnost navrátila do prostor krásné Úprkovy Dvorany na Jaselské. V průběhu čtyř dní 

se ve Dvoraně postupně vystřídali úspěšní absolventi oborů praktická sestra, zdravotnické lyceum 

a sociální činnost.  

Slavnostní vyřazení se i v letošním roce neslo v krásné atmosféře. Absolventi všech oborů studia Střední 

zdravotnické školy Brno, Jaselská, p.o. se přišli rozloučit se svými třídními učitelkami a vedením školy. 

Dojemnou atmosféru dotvářeli rodiče a příbuzní žáků. Slavnostní akt moderovaly Mgr. Martina Cahová 

a Mgr. Klára Čáslavová. Během slavnosti zaznělo také několik krásných projevů. Na úvod promluvila 

ředitelka školy PhDr. Zuzana Číková a po rozdání maturitních vysvědčení se chopili slova také zástupci 

z řad samotných absolventů. Jejich díky směřovala k milým spolužákům, chápavým učitelům, 

podporujícím rodičům i vstřícnému vedení školy.  

Jako překvapení pro absolventy vystoupila Emilie Bukajová, naše žákyně z dramatického kroužku, která 

si pro ně připravila dvě písně: Warior od Demi Lovato a Milion Years Ago od Adele. Absolventi si také 

mohli zavzpomínat u společného promítání fotografií, jež nasbírali během svých studijních let.  

Celá akce se konala pod záštitou SRPD, díky němuž si absolventi mohli ze školy kromě maturitního 

vysvědčení odnést také drobné dary. 

Po oficiální části slavnostního aktu dostali maturanti prostor pro osobní rozloučení a fotografování 

s třídními učiteli. 

Na závěr nezbývá jinak než našim absolventům ještě jednou gratulovat ke splnění tohoto významného 

milníku a popřát, aby se jim nejen v profesním, ale i osobním životě podařilo dosáhnout všeho, na co si 

troufnou a po čem touží. 

 

Zapsala Mgr. Klára Čáslavová 
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Slavnostní vyřazení 4.A 
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Slavnostní vyřazení 4.B 
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Slavnostní vyřazení 4.C 
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Slavnostní vyřazení 4.D 
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Slavnostní vyřazení 4.L 
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Slavnostní vyřazení 4.S 
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Slavnostní vyřazení 3.VB 
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Červen 
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Školní výlet tříd 2C a 2D 

Ve dnech 4. až 6. června 2023 se třídy 2C a 2D (ve složení Mgr. Ondrášková, Mgr. Baláková,  

Mgr. Čáslavová a Mgr. Horyna) zúčastnily školního výletu – vodácké turistiky na raftech a kánoích 

z Vyššího Brodu do Českého Krumlova. První den na nás čekal 10km úsek z Vyššího Brodu do 

Rožmberku, kde jsme v tamním kempu přespali (drtivá většina žákyň spala pod stanem). Druhý den byl 

o něco náročnější – 22,5 km do Českého Krumlova, které ale děvčata zvládla velmi obstojně. Zbytek 

dne po příjezdu do kempu již propršelo, naštěstí poslední den se již počasí umoudřilo a dovolilo nám 

prohlídku Českého Krumlova. Po obědě následoval odjezd zpět do Brna. Vodu si děvčata užila  

a doufáme, že na tento výlet budou dlouho vzpomínat.   

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 

 

Vodácký kurz 

Ve dnech 4. – 6. 6. 2023 se třída 2.C zúčastnila školního výletu. Jednalo se o třídenní výlet na vodě. 

Sraz byl v 8 hodin u Janáčkova divadla. Odjíždělo se autobusem do Vyššího Brodu. Z Vyššího Brodu 

se jelo na raftech do Rožmberku a z Rožmberku do Českého Krumlova.  

Na výlet se odjíždělo v 8.15 od Janáčkova divadla. Cesta autobusem do Vyššího Brodu trvala skoro  

4 hodiny. Po příjezdu do Vyššího Brodu se spolužáci převlékali do vodáckého oblečení, dostali  

i vodácké vybavení. Poté je instruktor informoval o tom, jak se s vybavením zachází a jak se na vodě 

chovat. Žáci nasedli na rafty a pluli až do Rožmberka, kde přenocovali v kempu.  

Druhý den se vyjíždělo v 9 hodin ráno a plulo se do Českého Krumlova. Plulo se 22 km. Žáci měli také 

30 minut pauzu na oběd. Po 30minutové pauze pluli dál a sjeli 2 jezy. Po dlouhé cestě dorazili do kempu 

v Českém Krumlově, kde měli už volno.  

Následující den se šlo z kempu 3 km pěšky do centra Krumlova. Žáci měli rozchod. Ve 12.15 dorazili 

na sraz a odjíždělo se autobusem zpátky do Brna. Cesta do Brna trvala déle, ale i tak si cestu zpříjemnili 

poslechem hudby, tak jim cesta připadala kratší. Když přijeli do Brna, vzali si zavazadla a loučili se 

s ostatními. 

Nakonec se žákům celý výlet líbil. Chodili ke své třídní paní učitelce děkovat za to, že jim to vše 

zorganizovala. Z výletu měli všichni dobrou zkušenost a skvělý zážitek.  

Zapsala: Ema Kroková 
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Pohled ze školního výletu 
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Brno v kontextech 

Prošli jste si někdy Brno a zamýšleli jste se nad tím, jak asi vypadalo dříve? Třídy 3.S a 3.C se zúčastnily 

exkurze s názvem Společensko-kulturní kontexty Brna. Propojení historie, literatury a občanské nauky 

bylo pro žáky zajímavým zpestřením výuky.  

Procházka starým městem byla doplněna o staré mapy, pohlednice a fotografie. Bavili jsme se  

o historických meznících a o tom, jak se propsaly do tváře města Brna. Prošli jsme se po místech, kde 

stávaly hradby a po místech, která symbolizují přední brněnské spisovatele. Cestou jsme se zastavovali 

u významných soudů, které se ve městě nachází.  

Nakonec jsme vzali na zteč Špilberk, pozdravili Skácela shlížejícího na Mendlovo náměstí a krásnými 

výhledy na město jsme se s ním rozloučili.  

S láskou k Brnu Mgr. Petra Valovičová a Mgr. Klára Čáslavová 
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Dračí lodě 

Dne 9. června 2023 se na řece Svratce pod jundrovským mostem uskutečnilo okresní kolo závodu 

dračích lodí. Závodů se zúčastnila i posádka z naší školy. Závody se skládaly z rozjížděk na  

100 m a 1 km. V těžké konkurenci 21 týmů se naše smíšená posádka umístila na krásném čtvrtém místě, 

o půl vteřiny před třetím. Našim žákům patří velké poděkování. 

Zapsal: Mgr. Peter Milčák 
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Mezinárodní nekuřácký den 

Mezinárodní nekuřácký den vyhlásila Mezinárodní unie proti rakovině už v roce 1977. V České 

republice si jej připomínáme od roku 1992. Připadá vždy na třetí listopadový čtvrtek. Smyslem je 

připomenout si zdravotní rizika spojená s kouřením. V rámci tohoto dne se pořádá celá řada akcí 

upozorňujících na tuto problematiku. Společnost se na kouření často dívá jako na ošklivý zlozvyk, lékaři 

však vědí, že závislost na nikotinu je nemoc, která stejně jako všechny nemoci potřebuje léčbu. 

Akce byla pořádána dne 12. června 2023 pro žáky všech prvních ročníků. Celý den byl pečlivě 

naplánovaný a na organizaci se podíleli nejen pedagogové, ale také vybraní žáci třídy 2A. Byl 

připravený sportovní program na venkovním hřišti, kde mezi sebou hrály jednotlivé třídy přehazovanou, 

přetahovaly se na laně a účastnily se dalších sportovních aktivit. Vyzkoušeli jsme je také v AZ kvízech 

zaměřených na problematiku kouření. Velmi zajímavou přednášku ve školní dvoraně si pro žáky 

připravila MUDr. Opletalová z FNB Bohunice z oddělení Kliniky plicních nemocí a tuberkulózy na 

téma „Prevence a škodlivost kouření“. Na konci přednášky si žáci změřili množství oxidu uhelnatého 

ve vydechovaném vzduchu. V přízemí školy byly pro žáky k dispozici dva rotopedy. Žáci prvních 

ročníků jeli „Kilometry pro zdraví“. Třída 1A ujela celkem 5800 m, žáci 1B 4500 m, žáci 1C 6550 m, 

1S 4200 m a 1D 6400 m. Celkem se ujelo 27 500 m. V prvním patře byla k dispozici tabule, kde nekuřáci 

psali vzkazy kuřákům, nafukování balonků a žáci si vyzkoušeli také sílu svého výdechu, když posouvali 

florbalový balonek po vyznačené trase. Na školní zahradě žáci rozeznávali bylinky a získané informace 

zapisovali do pracovního listu. Tuto aktivitu nejlépe zvládla třída 1A a 1B. Škola byla vyzdobena 

plakáty žáků na téma kouření, které tvořili v hodinách výchovy ke zdraví. Na konec celého dne a po 

zvládnutí všech aktivit byli žáci odměněni malou sladkostí a drobnými dárky, které nám věnoval MMB 

Odbor zdraví. 

Děkuji všem pedagogům i žákům za tento úspěšný, aktivně prožitý den.  

Zapsala: Mgr. Romana Hanušová 
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Krajské kolo soutěže první pomoci 

Ve čtvrtek 15. 6. 2023 se v dopoledních hodinách konal v Brně 2. ročník Krajské soutěže první pomoci. 

Akce se konala pod záštitou hejtmana Jihomoravského kraje Mgr. Jana Grolicha a pořádala ji Střední 

zdravotnická škola Brno, Jaselská, p. o., která má s organizací podobných akcí poměrně rozsáhlé 

zkušenosti. V předchozích letech se jednalo o soutěž celonárodního charakteru s mezinárodní účastí. 

Do soutěže se přihlásila družstva žáků krajských zdravotnických škol, která předvedla před odbornou 

porotou své schopnosti a nabyté znalosti v modelových situacích, jež prověřovaly jejich míru 

profesionality. Jako hosté se soutěže zúčastnili i vybraní žáci ze Střední zdravotnické školy Trenčín.  

Mezi zapojenými žáky škol z Brna, Blanska, Vyškova, Břeclavi, Kyjova a Trenčína panovala vstřícná, 

pohodová, a přesto soutěžní atmosféra. 

Zúčastnění si museli poradit se situacemi z běžného života, například s důsledky úrazu elektrickým 

proudem, řeznými poraněními či nehodou na silnici. K věrohodnosti přispěly i výborné výkony 

maskovaných modelů, tedy žáků pořádající školy. Jednotlivá stanoviště byla umístěna na hřišti v areálu 

školy, na Špilberku, na Obilním trhu a v Music Labu JAMU. Průběhu soutěže zejména na volném 

prostranství na Špilberku a Obilním trhu přihlíželi kolemjdoucí, kteří se zájmem sledovali počínání 

zúčastněných, hovořili se žáky a s organizátory. Výkony soutěžících družstev hodnotila odborná komise 

složená z brněnských lékařů a odborníků ve zdravotnictví.  

Krajská soutěž první pomoci byla slavnostně zakončena na SZŠ Brno, Jaselská, p. o. vyhlášením 

výsledků a závěrečným proslovem paní ředitelky školy PhDr. Zuzany Číkové. 

Všichni soutěžící byli oceněni a odvezli si do svých domovů kromě dobré nálady a cen i příslib 

zorganizování soutěže i v příštím roce. 
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Článek v Brněnském deníku 
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Exkurze ZZS JMK 

Ve dnech 19.–20. června 2023 se žáci naší školy (II. ročníky) účastnili exkurze na ZZS JMK. Na 

záchranné službě nás prováděli lektoři z řad záchranářů, viděli jsme vybavení sanitních vozů, výcvikové 

centrum pro modelové situace, dále pomůcky a vybavení záchranářských batohů. Brněnská záchranná 

služba se také pyšní novou výcvikovou horolezeckou stěnou i speciálním záchranářským autem, které 

je vybaveno na převoz nezralých novorozenců nebo velmi infekčních pacientů. Vlastní také velký 

sanitní vůz, který se dá přeměnit v ambulanci. Tento sanitní vůz byl využíván v roce 2021 při tornádech 

v Hruškách. 

Výukový sanitní vůz, který je zaparkován v přednáškových místnostech, jsme měli možnost detailně 

prozkoumat i použít. Naši lektoři byli zasypáni otázkami ohledně jejich práce, zajímavých případů  

i fyzické zdatnosti záchranářů. 

Některé skupiny byly svědky i výjezdu nebo návratu záchranářských posádek. K naší velké lítosti jsme 

jen nemohli navštívit dispečink záchranné služby z důvodu GDPR. Exkurze byly velmi vydařené. 

 

Zapsala: Mgr. Dominika Babáková 
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Dračí lodě 

Dne 21. 6. 2023 se žákyně naší školy zúčastnily akce – Dračí lodě, konané přes ASK. Žákyň bylo celkem 

25 a osvojily si techniku a jízdu na Dračích lodích s bubeníkem a zkušeným kormidelníkem. Měli jsme 

půjčené dvě lodě a vyzkoušeli jsme si starty na 100 m, 200 m a 500 m. Děvčata se plavila od Anthroposu 

po „Káčata“ a zpátky. Akce se všem líbila a zdařila se. Na závěr se většina z nás vykoupala v osvěžující 

Svratce.  

Zapsal: Mgr. Peter Milčák 
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Mezinárodní soutěž první pomoci – Mladé Bříště 

Na 170 účastníků čtyřčlenných týmů se ve středu 21. června 2023 sjelo do letního tábora Zálesí v obci 

Mladé Bříště. Kromě studentů zdravotnických škol byly mezi nimi také hlídky středoškoláků 

z Rakouska, Slovenska a Německa. Soutěž pořádá Střední a Vyšší zdravotnická škola v Jihlavě. 

Scénář soutěže a typy fingovaných zranění se každý rok mění, a proto není snadné v soutěži uspět. 

V minulých letech soutěžící například museli odříznout oběšenou dívku a pokusit se ji oživit, pomoci 

tonoucímu s poraněním páteře či se vypořádat s otevřenou zlomeninou nebo překotným porodem  

a zraněními po výbuchu.  

Proto připravit družstvo na tuto soutěž je velmi složité, soutěžící navíc musí ošetřit raněné pouze 

improvizovanými pomůckami. Z naší školy postupuje tradičně vždy družstvo, které se umístilo ve školní 

soutěži na třetím místě. 

Školu letos reprezentovali žáci 2LB: Vojtěch Nagy, Ema Kejmarová, Klára Krupicová a Daniel 

Kalousek. Ten do týmu přibyl těsně před odjezdem, ale byl již prověřený naší Krajskou soutěží, kde se 

se svým týmem umístil na prvním místě v kategorii mladší žáci. Jelikož se změnily podmínky soutěže 

během měsíce června, museli jsme zareagovat i my. Soutěž byla koncipována pro čtyřčlenné družstvo, 

a navíc první den se družstva ze všech účastníků náhodně losovala, takže naši žáci zachraňovali zraněné 

s kolegy z jiných škol, se kterými se nikdy nepotkali. V modelových situacích převažovaly především 

hromadné události. 

Druhý den soutěžní tým čekala čtyřkilometrová trasa členitým terénem k poraněnému s otevřeným 

zraněním břicha, autohavárie či testy zdatnosti. 

Mezi figuranty i letos byli rodilí Němci. Organizátoři chtějí, aby budoucí sestry dokázaly i ve 

vyhraněných situacích zvládnout základní komunikaci v cizím jazyce. Soutěž je spolufinancována 

z evropských i českých fondů. 

Rozhodčími soutěže byli opět profesionální záchranáři kraje Vysočina.  

Soutěž má za cíl porovnat úroveň vědomostí a dovedností žáků jednotlivých zdravotnických škol 

v Česku a poznat práci složek záchranného integrovaného systému. Účastní se jí pouze studenti prvních 

a druhých ročníků zdravotnických škol. 

Nebudu Vás napínat, naše škola se umístila na fantastickém II. místě, a když se podíváte do výsledkové 

listiny (viz níže), zjistíte, že od prvního místa nás dělil jeden bod. 

Gratulujeme našim budoucím záchranářům. 

Zapsala: Mgr. Dominika Babáková, trenér týmu 
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Focení pedagogického sboru 

 

Na fotografii: 

Dominika Babáková, Barbora Baláková, Eva Bedřichová, Zuzana Bittnerová, Lenka Čadová,  

Klára Časlavová, Martina Cahová, Václav Cetl, Helena Čermáková, Lenka Čermáková, Zuzana Číková, 

Dita Desová, Radmila Dobrovolná, Tereza Dostál, Svatava Dufková, Romana Dvořáková,  

Hana Dvořáková, Eva Floriánová, Jan Grepl, Viorika Hanáková, Romana Hanušová,  

Kristina Hartmanová, Dana Hauserová, Zuzana Horynová, Ondřej Horyna, Lubomír Hrabal,  

Blanka Janiczková, Ingrid Janková, Hana Kašparovská, Marika Kaňová, Zuzana Klimešová,  

Sylva Kolářová, Zuzana Kratochvílová, Iva Křesťanová, Hana Křížková, Kristýna Kyseláková,  

Ivana Laslová, Iva Lambova, Rudolf Lukačko, Michaela Madudová, Jana Marounková,  

Jaroslav Mikyna, Peter Milčák, Vanda Mrkosová, Lenka Neumanová, Tomáš Novotný,  

Lada Opravilová, Ondřej Otava, Hana Ondrášková, Soňa Pazourková, Jan Pejpek, Blanka Petříková, 

Dagmar Procházková, Jana Rudolfová, Iva Řemínková, Ludmila Sapáková, Klára Skulová,  

Jana Soudková, Adéla Soukupová, Milena Spurná, Jiřina Svobodová, Kateřina Škrháková,  

Helena Šťastná, Simona Valošková, Petra Valovičová, Elena Vasina, Eva Vašicová, Jana Váňová,  

Eva Vašutová, Jakub Veselý, Iveta Vilímová, Jitka Vyhňáková, Pavla Zamykalová a Miloslava Živná 

 

Školní rok 2022/2023 je za námi, a i během roku nastalo několik personálních změn. Z řad pedagogů 

odešly v 1. pololetí také Mgr. Tereza Benešová, Mgr. Pavla Šejnoha Jaklová, Mgr. Silvie Rysová  

a Bc. Alexandra Žáková. V pololetí odešla do důchodu paní sekretářka Zuzana Klusáková, kterou 
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nahradila paní Veronika Svobodová. Namísto nich přišly nové posily, konkrétně Bc. Tereza Dostál, 

Mgr. Hana Křížková a Mgr. Robert Lukačko. Ve 2. pololetí ze zdravotních důvodů odešla předčasně 

Mgr. Věra Winklerová a v samotném závěru školního roku nás opouští Mgr. Viorika Hanáková,  

Bc. Elena Vasina, Mgr. Eva Vašutová, Mgr. Jana Soudková, Mgr. Robert Lukačko  

a Mgr. Sylva Kolářová, která se v červnu provdala a nyní již působí pod příjmením Mazlová.  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková  

Focení THP pracovníků 

 

Na fotografii: 

Kateřina Mráziková, Beatrice Hamříková, Jitka Gardoňová, Veronika Svobodová, Alena Křeková, 

Ivana Leikepová, Miroslav Mašíček, Aneta Horáková, Hana Fajmonová, Jiří Kalous, Jana Zieglerová, 

Emilie Burešová, Dagmar Valentová, Lucie Vrtalová, Marta Nedbalová a Miluše Dufková. 

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková  
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Výlet 1.B do ZOO Brno 
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Environmentální den 

Realizační tým: Janiczková Blanka, Spurná Milena, Veselý Jakub, Valošková Simona, Horynová 

Zuzana, Kyseláková Kristýna, Zamykalová Pavla 

Třídní učitelé a jejich doprovod: viz tabulka rozpis programu 

Grafická a IT podpora: Grepl Jan, Mikyna Jaroslav, Čermáková Lenka 

 

Environmentální den určený pro první a druhé ročníky školy proběhl 28. června 2023. Vyrazili jsme 

opět do přírody a zaměřili se na ochranu životního prostředí a na stmelování vztahů v kolektivu.  

První ročníky se vydaly na naučné stezky v Brně a okolí, kde na ně čekaly místní přírodovědné a kulturní 

zajímavosti. Žáci se seznámili s výskytem neobvyklých druhů rostlin a živočichů, ale také 

pozoruhodných geologických útvarů. Pod brněnským kopcem Hády obdivovali zajímavá vápencová 

jezírka, na zalesněném vrchu obory Holedná pak potkávali živé divočáky a volně se pohybující muflony 

a daňky. Zpestřením jejich cesty byl edukační kvíz, který vyplnili pomocí mobilních telefonů, a ověřili 

si tak své ekologické znalosti z terénu. 

Žáci druhých ročníků vyrazili autobusem do okolí Soběšic, kde se nedaleko naučné stezky U Jezírka 

věnovali péči o „Naš pestrý les“, který jsme ve spolupráci s Mendelovou univerzitou vysázeli u 

příležitosti 75. výročí založení školy. Žáci se pustili do práce a uklidili klestí a odpadky v lese a v jeho 

přilehlém okolí.  

Všichni jsme si užili příjemný sluneční den v přírodě, škoda jen nižší účasti žáků některých tříd. 

Poděkování patří i Školnímu lesnímu podniku Mendelovy univerzity, který nám pomohl s organizací 

akce v lese a odvozem odpadků, ale hlavně všem žákům a učitelům, kteří se aktivně podíleli na 

programu.  

Zapsala: Mgr. Blanka Janiczková 
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Zakončení školního roku na zahradě školy 

Na čtvrtek 29. června zorganizovaly naše kolegyně Zuzka Klimešová a Iva Řemínková závěrečné 

neformální posezení na školní zahradě. Stoly laděné do přírodního stylu se prohýbaly pod výborným 

jídlem a pitím. Pedagogové strávili příjemné odpoledne, ať už pasivně či aktivně (hraní basketbalu  

a volejbalu).  

Zapsala: Mgr. Barbora Baláková 
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